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  باید تعیین تکلیفی برای مالباختگان شود و همچنین ضرب الاجلی برای رفع 
چهره نازیبای شهر که در این بلاتکلیفی ها و نیمه کاره ماندن پروژها خود معضلی 

دیگری است ؛  معین شود .
  مجتمع تجاری-تفریحی صدف واقع در گلشهر جنوبی یکی از پروژه هایی است 
که بیش از 10 سال پیش کلنگ آن به زمین خورده و افراد زیادی در این پروژه 

سرمایه گذاری نموده اند اما تاکنون پروژه تکمیل نشده است .
  خانم عباسی که کارمند و مادر سه فرزند و سرپرست خانواده است ؛ سال ها پیش 
پس انداز و دارایی اش را در این پروژه سرمایه گذاری نموده و یکی از غرفه های 
مجتمع تجاری و تفریحی را پیش خرید کرد. اما عدم تکمیل پروژه تاکنون فشارهای 

زیادی به  اقتصاد خانواده اش وارد کرده است .
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هرمزگان نیازمند 
مدیران تازه نفس 
جهادی و انقلابی

حکم رفع تخریب تالار 
شهر بندرعباس ابلاغ شد

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خبرداد

 ۹۲ درصد درآمد های استان 
را بین دستگاه های درآمدزا 

محقق کردیم
1

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان خبرداد

 ۹۲ درصد درآمد های استان رابین دستگاه های درآمدزا محقق کردیم

رئیس دانشگاه آزاد هرمزگان خبرداد

اتمام واکسیناسیون اساتید و دانشجویان دانشگاه های آزاد ؛ پایان آبان

گــروه خبر // مدیــرکل امور مالیاتی هرمــزگان گفت: 
توانستیم ۹۲ درصد درآمد های استان رابین دستگاه های 

درآمدزا محقق کنیم. 
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ مدیرکل امــور مالیاتی هرمزگان 
گفــت: ۶۳۶ میلیارد تومان از محل مالیات بر ارزش افزوده بین 
شهرداری ها و دهیاری های اســتان در سال گذشته توزیع شد. 
شــاکررضا مریدی  اظهارداشــت: ۶۳۶ میلیارد تومان از محل 
مالیات بر ارزش افزوده بین شهرداری ها و دهیاری های استان در 
سال گذشته توزیع شد که نسبت به سال  98رشد  ۲۲ درصدی 

داشته است.
  مریدی خاطر نشــان کرد: ۱۰۷ درصــد درآمدهای مالیاتی 
در ســال گذشته و ۱۰۰درصد هم در ســه ماهه اول امسال در 
استان محقق شــد که با تلاش همکاران امور مالیاتی هرمزگان 
و دســتگاه های نظارتی و حمایت های ولی فقیه در استان این 

موفقیت ها را کسب کردیم.
  مدیر کل امور مالیاتی هرمزگان با اشاره به سهمیه 8۲ درصدی 
استان اظهار داشت: توانستیم 9۲ درصد درآمد های استان رابین 

دستگاه های درآمدزا محقق کنیم .

گروه خبر // رئیس دانشگاه آزاد استان 
هرمزگان گفت: ۹۹ درصد از اســاتید و 

کارکنان دانشــگاه آزاد هرمزگان علیه 
ویروس کرونا واکسینه شده اند. 

   احسان کامرانی عنوان کرد: واکسیناسیون 
دانشجویان دانشــگاه آزاد استان آغاز شده 
و انتظار می رود واکسیناســیون اســاتید، 
دانشــجویان و کارکنــان دانشــگاه های 
آزاد اســتان هرمزگان تا پایان آبان ســال 
جاری بــه اتمام برســد. وی در خصوص 
بازگشــایی دانشــگاه های آزاد و تشکیل 
کلاس ها به صورت حضــوری، افزود: بنا 
بر تصمیمات اتخاذ شده ترم تحصیلی پیش 

رو همچنــان به صورت مجــازی خواهد 
 بود مگر در خصــوص واحدهای کارگاهی 
و آزمایشــگاهی که در صورت صلاحدید 
با رعایــت کامل پروتکل های بهداشــتی 
به صــورت حضــوری برگــزار خواهند 
شــد. کامرانی همچنین در خصوص نحوه 
برگــزاری امتحانات پایانی تــرم پیش رو، 
 به صورت مجازی یا حضــوری بیان کرد: 
در حــال حاضر در خصــوص امتحانات 
 پایــان ترم تصمیمی اتخاذ نشــده اســت، 
به محض تصمیم گیــری همچون ترم های 

گذشــته به اطلاع دانشجویان خواهد رسید. 
رئیس دانشــگاه آزاد اســتان هرمزگان در 
خصوص روند ثبت نام دانشجویان ورودی 
جدید، ادامــه داد: ثبت نام با کنکور به اتمام 
رســیده و ثبت نام بدون کنکور در محل، در 
جریان بوده و در حال انجام است.  به گزارش 
ایسنا ؛ وی در پایان گفت: در این بازه زمانی 
نمی توان به طور دقیق افزایش درصد ثبت 
نامی ها را در مقایســه با سال های گذشته 
اعلام کرد اما حداقل ۲۰ درصد افزایش ثبت 

نامی ورودی های جدید محرز است. گروه خبر // رئیس مرکز اقیانوس شناسی خلیج فارس 
گفت: مجوز احداث ساختمان مرکز اقیانوس شناسی و 
مخاطرات دریایی این استان در شهر بندرعباس گرفته 

شده و به زودی عملیات اجرایی آن شروع می شود. 
   صمد حمزه ای افزود: حدود ۲۰۰ میلیارد ریال برای ساخت 
ساختمان و ۱۵۰ میلیارد ریال برای تجهیزات داخلی مورد 
نیاز اســت که بخشی از بودجه ساختمان تامین اعتبار شده 
اســت و به زودی عملیات ساخت مرکز آغاز می شود.وی 
ادامه داد: نیاز است مسوولان هرمزگان در خصوص تامین 
منابع مالی و تجهیز ساختمان به امکانات مورد نیاز همکاری 
لازم با مرکز اقیانوس شناسی را داشته باشند و چنانچه بتوان 
از محل مســوولیت اجتماعی صنایع اعتبار لازم را تامین 
کرد اتفاق مبارکی رخ داده اســت.وی اضافه کرد: می توان با 
تجهیز این مرکز نسبت به شناسایی به موقع انواع مخاطره های 
دریایی مانند ســونامی، شبه سونامی ها، طوفان های دریایی 
و پدیده های دیگر آمادگی لازم برای مقابله با مخاطره های 
 دریایی بــه دســت آورد. رییس مرکز اقیانوس شناســی 

خلیج فارس ابراز کرد: شــرق استان هرمزگان به دلیل قرار 
گرفتن در نزدیکی گســل مکران ظرفیت ایجاد سونامی در 
ســواحل را دارد به طور کلی مناطقی از بندر جاسک و کوه 
 مبارک تا نزدیکی بندر ســیریک نواحی است که می تواند 
موج های بزرگ ســونامی سواحل را در معرض خطر قرار 
دهد.حمزه ای یادآور شد: پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی و 
علوم جوی به عنوان مرکزی که فعالیتهای پژوهشــی را در 
دریاهــا و اقیانوس ها انجام می دهد با پایش های مختلف 
میدانی مدل سازی عددی و پایشــهای ماهواره ای شرایط 
 دریاهــا و اقیانوس ها را برای بهره برداری بهتر و اســتفاده 
مفید تر و بررســی مخاطره های دریایی در دستور کار خود 
قرار داده اســت.وی یاداور شد: سونامی یکی از مهم ترین 
مخاطره های دریایی است که در مناطق مستعد خسارت های 
فراوان جانی و مالی به ساحل نشینان ایجاد می کند و از این 
رو مطالعه دقیقه این پدیده در پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی 
و ایستگاه های ساحلی انجام می شود.به گفته  رییس مرکز 
اقیانوس شناســی خلیج فارس، این مرکز به عنوان ایستگاه 

ساحلی پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی بررسی مخاطره های 
دریایی در هرمزگان را بر عهده دارد و با همکاری مدیریت 
بحران اســتانداری هرمزگان و جمعیت هلال احمر استان، 
برنامه هایی در خصوص آگاه سازی ساحل نشینان از وقوع 
سونامی در مناطق مستعد را در دستور کار خود قرار داده و 
فعالیت هایی در شهرستان جاسک سازماندهی شده است.
حمزه ای اظهار کرد: ســامانه هشدار سونامی اقیانوس هند 
درحال حاضر از طریق پژوهشگاه ملی اقیانوس شناسی و 
مرکز اقیانوس شناسی خلیج فارس به مراکزی مانند مدیریت 
بحران وزارت کشــور و اســتانداری و سازمان هلال احمر 
متصل است که در صورت وقوع زمین لرزه در مناطق مستعد 
سونامی در اقیانوس هند، دریای عمان و سواحل مکران فعال 
می شود و هشدارهای لازم را به مناطق مستعد ایجاد سونامی 
ارســال می کند.به گزارش ایرنا ؛ وی اشاره کرد: مطالعاتی 
نیــز در خصوص مناطق پرخطر، کم خطر و مناطق با خطر 
متوسط در سواحل بندر جاسک انجام شده است که برنامه 

زون بندی این نواحی در حال انجام است.

گروه خبر //  استاندار هرمزگان گفت: 
۲۱ طرح آبرســانی در ۱۰ شهرستان و 
به ۴۰۶  نزدیک  اعتباری  با  ۵۰۰ روستا 
میلیارد تومان در استان هرمزگان در 

حال اجراست.
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون 
همتی در نشست شورای حفاظت از منابع 
آب و کارگروه آب کشــاورزی اســتان 
هرمزگان، با اشــاره بــه مصوبه اخیر این 
شــورا در خصوص اختصاص آب برای 
کشــت محصول در ۵۰ درصد از اراضی 
دشت شمالی میناب، عنوان کرد: با توجه 
 بــه بارندگی هــای اخیــر، مصوبه قبلی 
اصلاح و مقرر شــد آب مورد نیاز برای 
زیر کشــت بردن ۱۰۰ درصد این اراضی 
در فصــل پاییــز و بــر اســاس الگوی 
کشــت اعلامی از سوی ســازمان جهاد 
کشــاورزی اســتان، تخصیص پیدا کند 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه ۲۱ طرح 
آبرســانی در هرمزگان در حال اجراست، 
افزود: این طرح ها در ۱۰ شهرســتان و 
۵۰۰ روســتا با اعتباری نزدیک به ۴۰۶ 
میلیارد تومان در حال اجرا و اقدام است. 
دکتر همتــی گفت: قرارداد خرید تضمینی 
۱۴هزار متر مکعب، برای تقویت ظرفیت 
آبرســانی به روســتاهای شهرستان قشم 
 منعقد شــده و تا پایان ســال جاری به 
بهــره بــرداری مــی رســد.وی عنوان 
 کرد: هشــت پــروژه آب شــیرین کن با 
سرمایه گذاری ۵۰۰میلیارد تومانی بخش 
خصوصی برای شیرین سازی آب و انتقال 
آن به شهرها و روستاها به ظرفیت ۲۲هزار 
و ۶۰۰ مترمکعب در حال انجام اســت.
استاندار هرمزگان از مراحل نهایی عملیات 
اجرایی دو طرح فاضلاب در اســتان نیز 
خبــر داد و گفت: دو طــرح فاضلاب در 
بندرعباس و میناب با اعتبار ۱۱۰ میلیارد 
تومان در حال اجراســت که پروژه میناب 
با ظرفیــت تصفیه روزانه بیش از ۱۵هزار 

مترمکعب فاضلاب، در مراحل پایانی خود 
قرار دارد. دکتر همتی همچنین از واگذاری 
مأموریت جدید به شرکت تأمین و توسعه 
زیرســاخت خلیج فارس نیز خبر داد و 
گفت: شرکت توســعه زیرساخت علاوه 
بر اینکه مأموریت ســاماندهی فاضلاب 
بندرعبــاس را بر عهده دارد، مقرر شــد 
بــه منظور کاهش فشــار مصرف برق به 
نیروگاه های اســتان، نســبت به مطالعه 
میــزان برق مورد نیــاز فعلی و همچنین 
 افــق پنج ســاله منطقه ویــژه اقتصادی 
خلیج فــارس و صنایع غرب بندرعباس 
 اقدام کند. وی اضافه کرد: با توجه به برنامه 
تولید ۱۰میلیــون تن فولاد در اســتان 
و ســرمایه گــذاری هــای جدیدی که 
قرار اســت در منطقه غــرب بندرعباس 
 شــکل بگیــرد، ضــرورت راه اندازی 
نیروگاه هــای جدید برق در اســتان به 
شدت احســاس می شود که در نخستین 
گام بــه دنبــال راه انــدازی واحد بخار 
نیروگاه ســیکل ترکیبی ایسین با ظرفیت 

۴۰۰ مگاوات و واگذاری آن به شــرکت 
تأمین و توســعه زیرساخت هستیم. دکتر 
همتی خاطرنشان کرد: بر اساس برنامه ای 
 که برای شرکت تامین و توسعه زیرساخت 
 خلیج فارس پیش بینی شــده است، این 
شــرکت باید در آینده پاســخگوی همه 
نیازهای ســرمایه گذاران در منطقه غرب 
باشد و زیرساخت های لازم  بندرعباس 
را برای آنان فراهم کند. استاندار هرمزگان 
از اعطای مجوز به یک واحد فولادی در 
اســتان نیز خبر داد و افــزود: یک واحد 
فولادی دیگر بــه ظرفیت ۳.۲میلیون تن 
 که قرار بود در اســتان دیگــری اقدام به 
سرمایه گذاری کند، با مشوق های اعطایی 
و رایزنی های صــورت گرفته، در حال 
دریافت مجوزها برای انتقال به منطقه ویژه 
اقتصادی خلیج فارس اســت که متناسب 
با این توســعه، آب و برق مورد نیاز این 
 واحدهــا باید تأمین شــود کــه نیازمند 
برنامه ریزی جامع از سوی شرکت تأمین 

و توسعه زیرساخت خلیج فارس است.

 استاندار هرمزگان :

کشاورزان مطابق الگوی سازمان جهاد کشاورزی کشت کنند

رئیس سازمان صنعت معدن وتجارت هرمزگان اعلام کرد 
ممنوعیت واردات ، ترخیص و ثبت  

شناورهای صیادی فایبرگلاس

معاون وزیر راه و شهرسازی :
برنامه ساخت یک میلیون مسکن 

آماده شده است
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 معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد
نظارت فرمانداران 

بر کیفیت نان در هرمزگان 

فقدان زیرساخت مخابراتی مناسب 
درجانوری جاسک

گزارش اختصاصی روزنامه دریا 

مروارید سرمایه های مردم بندرعباس  
محصور در پوسته سخت صدف

گزارشی از مالباختگان پروژه نیمه کاره تجاری- تفریحی صدف جهت هشدار به شهروندان و رساندن صدای مالباختگان 
به گوش مسئولین ، تا هرچه سریعتر نسبت به پروژه های نیمه کاره تجاری در سطح شهررسیدگی شود
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احداث مرکز اقیانوس شناسی و مخاطرات دریایی هرمزگان 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی هرمزگان :

حکم رفع تخریب تالار شهر بندرعباس ابلاغ شد
گروه خبر //  مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
هرمزگان گفت: با همکاری دســتگاه قضایی به ویژه 
دادســتان بندرعباس، تفسیر درستی از قانون صورت 
گرفــت و توانســتیم حکم رفع تخریب تالار شــهر 

بندرعباس را دریافت کنیم. 
   رضا کمالی زرکانی افزود: در روز ملی سینما نیز با توجه به 
محدودیت های کرونایی مجبور شدیم به جای برگزاری مراسم 
و آئینی با تماس تلفنی جویای احوال تنی چند از سینماگران 
هرمزگان به نمایندگی از جامعه سینمای استان باشم.وی با بیان 
 اینکه در سالی که گذشت نیز توانستیم علی رغم شیوع کرونا 
برنامــه های مناســبی را در حوزه ســینما برگــزار کنیم، 
خاطرنشان کرد: برگزاری جشنواره فیلم نامه نویسی، برگزاری 
 جشنواره اردیبهشت و همچنین تقدیر از سینماگران مهمترین 
برنامه های اجرایی در حوزه ســینما بود که سبب شد موتور 
محرکه ای برای علاقه مندان به این عرصه باشد.کمالی زرکانی 
با اشاره به اینکه در سال گذشته سالن حاجی آباد را به سینما 
تبدیل کردیم، اضافه کرد: تمام تلاش خود را به کار بسته ایم 
تا در سال جاری نیز سالن شهر بستک را هم به سینما تبدیل 
کنیم تا به ظرفیت صندلی های سینما هرمزگان ۳۰۰ صندلی 
دیگر اضافه شــود.وی با بیان اینکه هر وقت کار را به دست 

 هنرمندان واگذار کرده ایم شــاهد رونق و جلوه آن موضوع 
بوده ایــم، عنوان کرد: در حوزه ســینما با همکاری انجمن 
سینمای جوان و انجمن ســینماگران هرمزگان توانسته ایم 
در تعامل با هنرمنــدان و خاک خوردگان این عرصه تمامی 
تلاش خود را برای توســعه و حرکت رو به جلو ســینما در 
هرمزگان انجام دهیم.مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
هرمزگان با اشاره به اینکه استقبال مناسب از جشنواره فیلم 
اردیبهشت با وجود مجازی برگزار شدن نقطه عطفی در حوزه 
 فرهنگ و هنر هرمزگان بود، اظهار کرد: اســتقبال فوق العاده 
علاقه مندان به صورت مجازی از فیلم های اکران شده نشان 
دادکه علاقه مندان به ســینما در هرمزگان پرتعداد هســتند 
هرچند که کرونا سبب شد زمینه گردهم جمع شدن و محافل 
هنری در جشنواره اردیبهشت عملی نشود.وی در خصوص 
آخرین وضعیت تالار شهر بندرعباس، افزود: خوشبختانه با 
همکاری دستگاه قضایی به ویژه دادستان بندرعباس، تفسیر 
درستی از قانون در خصوص این موضوع صورت گرفت که 
توانستیم حکم رفع تخریب تالار شهر بندرعباس را دریافت 
کنیم و پیگیر مراحل انجام پروانه ســاخت آن هستیم و منابع 
مالی این پروژه از ســوی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
تأمین می شــود.کمالی زرکانی در خصوص وعده ساخت 

پردیس سینمایی شهرستان میناب، عنوان کرد: در این پروژه 
۵ میلیــارد تومان بودجه ملی و یک میلیارد تومان توســط 
اســتاندار هرمزگان از محل ســفرهای رئیس جمهوری نیز 
اختصاص یافته اســت که با توجه به توافقات صورت گرفته 
و مبادله موافقت نامه ها از پاییز امســال عملیات ساخت آن 
آغاز می شــود.وی با بیان اینکه اداره کل راه و شهرســازی 
ســازنده این پروژه و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی تنها 
بهره بردار است، تصریح کرد: امیدواریم تا آبان ماه پیمانکار 
مشــخص و عملیات ســاخت آن آغاز شود تا شاهد باشیم 
پردیس سینمایی ممتازی در سطح کشور در شرق هرمزگان 
به بهره برداری برســد.به گزارش ایسنا ؛ مدیرکل فرهنگ و 
ارشاد اسلامی اســتان هرمزگان در پایان از حمایت تولید ۴ 
 فیلم در اســتان هرمزگان خبرداد و اضافه کرد: یکی از این 
فیلم ها مربوط به شهرستان بشاگرد بوده و امیدواریم این فیلم با 
حمایت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی تولید و عرضه شود.

 استاندار هرمزگان  :

کشاورزان مطابق الگوی 
سازمان جهاد کشاورزی کشت کنند
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آغازپویش شور عاطفه ها در هرمزگان 
  گروه خبر // مدیرکل کمیتــه امداد امام خمینی)ره( هرمزگان 
گفت: پویش شور عاطفه ها امســال با شعار »باهم مشق محبت 
بنویســم« برای کمک بــه تحصیل دانش آمــوزان نیازمند تحت 
پوشــش این نهاد آغاز شــد. جلیل تراهی در یک نشست خبری 
با اشــاره به اینکه این پویش تا یازدهم مهرماه ادامه دارد، افزود: 
۴۳ هزار دانش آموز تحت پوشــش کمیته امداد هرمزگان هستند 
که از این تعداد پنج هزار نفر به تبلت و گوشی هوشمند نیاز دارند.
وی بیان داشــت: هزینه هر دســتگاه تبلت ۳۰ میلیون ریال است 
که ۵۰ درصد هزینه خریــد آن را کمیته امداد و ۵۰ درصد دیگر 
از محــل کمک های خیران و بنگاه های اقتصادی غرب هرمزگان 
تامین می شــود.مدیرکل کمیته امداد هرمزگان اظهارداشت: پویش 
نذر امام ســجاد)ع( همزمان با شهادت ایشــان برای تامین هزار 
دســتگاه تبلت در مرحله نخست آغاز شــد که امیدواریم تا هفته 
اول مهر نیاز هزار نفر از دانش آموزان اســتان رفع شــود.تراهی 
همچنیــن از مجموعه خیران، نیکــوکاران و بنگاه های اقتصادی 
غرب هرمزگان دعوت کرد در این پویش حضور یابند و مجموعه 
کمیته امداد را در تامین پنج هزار دستگاه تبلت همراهی کنند.وی 
خاطرنشان کرد: هیچ دانش آموزی در هرمزگان نباید به واسطه فقر 
و تنگدستی از تحصیل بازبماند و کمیته امداد این آمادگی را دارد 
که با هماهنگی آموزش وپــرورش هزینه تحصیل دانش آموزان 
نیازمند را فراهم کند.مدیرکل کمیتــه امداد هرمزگان همچنین در 
پایان یادآورشــد: افراد خیر و نیکوکار می توانند کمک های خود 
به شــور عاطفه ها را به کد دســتوری *8۷۷۷*۰۷۶*#۱ و یا 
 به شــماره کارت ۶۰۳۷99۷9۵۰۰۳۰۲۲۱ واریز کنند و همچنین
  بــه صورت غیرنقدی به مرکزهای نیکــوکاری و دفترهای کمیته
 امداد شهرســتان های استان تحویل دهند.۴۳ هزار دانش آموز، ۲

 هــزار و ۴۰۰ دانشــجو و یکهــزار و ۳۰۰ طلبــه مجموعــه 
 جامعــه تحصیلی و نخبــگان کمیته امداد هرمزگان را تشــکیل 
می دهند. به گزارش ایرنا ؛ اســتان هرمــزگان هم اکنون 88 هزار 
خانــوار برابر با ۲۳۰ هزار نفر را تحت پوشــش دارد و به آن ها 

خدمات ارائه می کند.

مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری هرمزگان مطرح کرد  
   بومی سازی سند راهبردی فرهنگی و اجتماعی

 پدافند غیرعامل در هرمزگان 
  گروه خبر // مدیرکل پدافند غیرعامل اســتانداری هرمزگان 
گفت: ســند راهبردی فرهنگی و اجتماعــی پدافند غیرعامل، در 
هرمزگان بومی ســازی و برش اســتانی آن تدوین می شــود.به 
گزارش خبرنگار دریا ، محســن زینلی تختی با اشاره به برگزاری 
جلســه کارگروه تخصصی فرهنگی، آموزشی و اجتماعی پدافند 
 غیرعامل اســتان هرمــزگان، عنوان کرد: این جلســه با حضور 
دستگاه های فرهنگی استان به منظور تعیین برنامه عملیاتی کارگروه 
برای شــش ماهه دوم سال و هفته پدافند غیرعامل سال جاری با 
توجه به وظایف ســازمانی دستگاه ها، در چهار گروه در روزهای 
 ۲۰ و ۲۱ شــهریور ماه برگزار شــد.وی ادامه داد: در این جلسه 
دستگاه ها، ضمن تشریح فعالیت های فرهنگی، آموزشی و اجتماعی 
خود در حوزه پدافند غیرعامل، پیشنهاداتی برای چگونگی راهبری 
کارگروه جهت تأثیرگذاری بیشــتر ارائه کردنــد. مدیرکل پدافند 
غیرعامل استانداری هرمزگان افزود: همچنین مقرر شد، اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان، سند راهبردی فرهنگی و اجتماعی 
پدافند غیرعامل کشور را بومی سازی نموده و برش های استانی و 

دستگاهی آن را تدوین و در دستور کار قرار دهد.
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سرمقاله

  بیشــتر مدیران در استان هرمزگان همچنان سوار بر ریل قطار 
دولت سابق هستند و بنظر می رسد انگیزه چندانی برای کار کردن 
ندارند و مانند گذشته می رانند که با سیاست های دولت سیزدهم 
فرســنگ ها فاصله دارد.در دولت یازدهــم و دوازدهم مدیران 
 مانند رئیس دولت راحت می توانســتند در اتاق شان بنشینند و 
 نظاره گر باشــند و بسیاری از مدیران را حتی ما رسانه ای ها هم 
نمی دیدیم و در جلسات صبحانه و همایش، ماموریت و مسافرت 
و... حضور داشتند و مردم هم در آن حوزه همواره مشکل داشتند. 
 در حوزه کنترل گرانی ها و نظارت بر بازار، مهارت آموزی، صنایع و 
شــهرک های صنعتی، صنایع غرب بندرعباس و استان، بهداشت 
ودرمان، عمران شهری و روســتایی، مسکن، راه، امدادرسانی به 
محرومان، مدرسه و آموزش ودانشگاه  و... همواره با چالش مواجه 
بوده ایم و بدتر اینکه مدیران این حوزه ها حتی خود را پاسخگو به 
رسانه ها و مردم هم نمی دانستند.ماه قبل زندگی سه دختر نوجوان 
و جوان بدون مادر و پدر را در یکی از محلات به تصویر کشیدیم و 
بحمدالله بخشی از مشکلات شان با مشارکت خیرین و برخی نهادها 
برطرف شــد و برخی مدیران هم به وعده هایشان عمل نکردند و 
از آن طرف تکه های بزرگ کوه و نخاله ها در خانه شان است و 
سارقان و معتادان از طریق کوه چسبیده به خانه شان وارد خانه شان 
شده و باعث سلب آسایش و امنیت شان شده ودرخواست ها از 
استانداری، شهرداری و... برای پاکسازی آنجا و تامین امنیت شان 
بی نتیجه مانده است و حتی زمانی که با برخی از  مسئولان ارشد 
اســتان صحبت می کنیم که چرا این مشکل را برطرف نمی کنند؛ 
اظهار می کنند که همراهی لازم وجود ندارد که این موضوع نشان 
می دهد این مدیران می خواهند مانند سابق در دفترشان بنشینند 
و... و نمی خواهند کار کنند که بعد از یک ماه نتوانسته اند تکه های 
کوه و نخاله را از حیاط خانه این یتیمان جمع کنند و فضای امنی 
را برایشــان ایجاد نمایند. از دولت آیت ا... رئیسی انتظار می رود 
هر چه زودتر پاکســازی مدیران ناکارآمد و غیرمتعهد در سطوح 
مختلف را در استان آغاز نماید و مدیران انقلابی، جهادی ومردمی 
را در اســتان بگمارد تا انگیزه ای برای رفع مشکلات مردم داشته 
باشــند و بسیاری از  مدیران دولت سابق گویا نمی خواهند با این 
دولت همراه شوند که بایستی این مدیران از قطار دولت مردمی و 
انقلابی پیاده شوند وادامه نشستن واستراحت شان را در خانه داشته 
باشند. از وزیر کشور نیز انتظار داریم سریعتر حکم شهردار منتخب 
شورای شهر بندرعباس را امضاء نماید که سرپرست شهرداری نیز 
حتی حاضر نیست تلفن رسانه ها را برای پیگیری رفع مشکلات 
شــهروندان پاسخ دهد و ایشان شاید انگیزه ای ندارد و می فهمند 
که شهردار نیســت و بهتر است شهردار منتخب نیز زودتر سکان 
مدیریت شهری را برعهده گیرد که بحمدالله شورای شهر هم شهردار 
جهادی و انقلابی را انتخاب کرده است وبایستی سریعتر کارش را 

  علی زارعیشروع کند.

هرمزگان نیازمند 
مدیران تازه نفس جهادی و انقلابی

گروه خبر // استاندار هرمزگان گفت: 
حضور نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در آب های آزاد متضمن 

امنیت منطقه است.
   به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون 
همتی در آیین استقبال از ناوگروه هفتاد 
و پنجم نیــروی دریایی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران، عنوان کــرد: انجام این 
مأموریت استراتژیک و بزرگ، بار دیگر 
به همــه جهانیان نشــان داد که نیروی 
دریایی راهبردی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران، همانند سایر قوای مسلح و نظامی 
کشورمان، با صلابت و اقتدار برای دفاع و 

حراست از مرزهای جغرافیایی و عقیدتی 
در میــدان حضــور دارنــد. وی افزود: 
منویات داهیانه رهبر معظم انقلاب اسلامی 
در خصوص انجام ماموریت دریایی در 
حوزه اقیانوس اطلس، در وهله نخست 
نشــان از اعتماد معظم له به این نیروی 
جان بر کف و توانمندی آنان داشــت که 
با حضور مقتدرانه ناوگروه هفتاد و پنجم 
در دریاهای آزاد و پیمایش بیش از ۴۴ 
هزار کیلومتر مسیر دریایی، این فرمایش 
مقام معظم رهبری تحقق پیدا کرد. استاندار 
هرمزگان گفت: امکانات دفاعی پیشرفته و 
نیروهای توانمند مسلح جمهوری اسلامی 

ایران می توانــد متضمن امنیت منطقه و 
به ویژه کشــورهای حاشیه خلیج فارس 
باشد و با وجود چنین نیروی قدرتمندی، 
نیازی به حضور نیروهای نظامی بیگانه در 

منطقه نیست. 
  دکتــر همتی با اشــاره به نقش پررنگ 
و محوری جمهوری اســلامی ایران در 
تعییــن معادلات جهانــی، تصریح کرد: 
پیشــرفت های چشم گیر دفاعی و امنیتی 
در حوزه نیروی دریایی، زمینی و هوایی، 
باعث شده دشــمنان انقلاب اسلامی از 
 مواضع ســخت و جنــگ طلبانه خود 
عقب نشــینی کنند و تنها به تهدیدهای 

 پوشــالی اکتفــا کننــد. وی همچنین از 
تلاش ها و مجاهدت های ناوگروه هفتاد 
و  پنجم نیــروی دریایی راهبردی ارتش 
جمهوری اســلامی ایــران قدردانی کرد 
و گفت: در ســایه ایثار و جانفشانی این 
نیروهای فــداکار، تأمین امنیت مرزهای 

آبی کشور همچنان پایدار و برقرار است.
  ناوگروه هفتــاد و پنجم نیروی دریایی 
راهبــردی ارتــش جمهوری اســلامی 
ایــران، ۱۲ اردیبشــهت مــاه با هدف 
امنیت  اقتــدار دریایــی، تامین  ارتقای 
خطوط دریانوردی و تقویت دیپلماســی 
 دریایی راهی ماموریــت دریانوردی در 

اقیانوس هند، اطلس جنوبی و شمالی شد 
و با اهتزاز پرچم جمهوری اسلامی حامل 
 پیام صلح و دوســتی ملت بزرگ ایران 

بود.

پشت پرده سیاست 

نخست وزیر عراق تصریح کرد: موضع عراق نسبت به رابطه با جمهوری اسلامی ایران پایدار   
و ثابت است و حکومت و ملت عراق در همه عرصه ها در کنار ملت و حکومت ایران خواهد 
بود.گفتنی است که سفر نخست وزیر عراق یک حاشیه  قابل توجه هم داشت و آن این که 
گفته شد این نخستین استقبال رسمی سید ابراهیم رئیسی  در قامت ریاست جمهوری از یک 
مقام خارجی در کشور بود و با توجه به این که استقبال از مقامات رسمی تا پیش از این و 
در دولت های گذشــته در کاخ سعد آباد انجام می گرفته است، این استقبال رئیس جمهور 
از نخســت وزیر عراق برای اولین بار در» اجلاس سران«  صورت گرفت. علی شمخانی 
دبیر شورای عالی امنیت ملی نیز در دیدار با الکاظمی خلع سلاح و اخراج سریع گروه های 
تروریســتی از عراق را ضرورت دانست . نخست وزیر عراق همچنین به مجلس شورای 

اسلامی رفت و با محمدباقر قالیباف دیدار و گفت وگو کرد.
انعکاس

اعتماد آنلاین مدعی شد: سردار غلامرضا سلیمانی رئیس سازمان بسیج مستضعفین با بیان 
این که حدود ده قرارگاه برای پیگیری نقش آفرینی مردم و تربیت هشت میلیون جوان انقلابی 
مومن و پای کار اختصاص داده شده است، تصریح کرد: امروز می توانیم به جرئت بگوییم که 

دوران بزن در رویی در فضای مجازی به پایان رسیده است.
 رویداد24 نوشت: روابط عمومی دانشگاه پیام نور در واکنش به اخبار منتشر شده مبنی بر 
انتخاب سید علی علم الهدی به عنوان رئیس دانشگاه پیام نور اظهار کرد: خبر منتشر شده 
درباره تغییرات در دانشــگاه پیام نور، کذب محض است.سید علی علم الهدی،برادر همسر 

آیت ا... رئیسی است.
 خبرآنلاین  نوشت : کوهپایه زاده، وکیل میلاد حاتمی گفت: میلاد حاتمی توبه حقیقی کرده 
و نادم است. هنوز رای قطعی محکومیت برای حاتمی صادر نشده است. او گفت: آن چه از 
محتوای اظهارات موکل استنباط می شود صداقت و ندامت متهم است؛ همکاری گسترده او 
با ضابطان و مراجع در کشف جرم و سایر مجرمان در مرحله تحقیقات نشان دهنده همین 
صداقت، ندامت و توبه حقیقی است که مطابق مقررات موضوعه از موجبات تخفیف و تعلیق 

مجازات است.
 چند ثانیه مدعی شــد: همه رقبای اصولگرای رئیسی جز جلیلی،  پست گرفتند. علیرضا 
زاکانی: شــهردار تهران. محسن رضایی: معاون اقتصادی رئیس جمهوری.سید امیرحسین 
قاضی زاده هاشــمی: معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید.سعید جلیلی: پست جدید 
نگرفت و همچنان نماینده رهبری در شورای عالی امنیت ملی است. در انتخابات ریاست 

جمهوری، زاکانی و جلیلی به نفع رئیسی، کناره گیری کردند.
هشدار قالیباف به نمایندگان کم کار: بعدا معترض نشوید! 

محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی مجلس و در جریان بررسی 
طرح »تقویت امنیت غذایی کشور«، برای چندمین بار راجع به کم کاری و مشارکت نکردن 
عده ای از نماینــدگان در رأی گیری تذکر داد. وی در جریان رأی گیری برای ماده ۱۱ این 
طرح گفت: »۵۰ نفر از نمایندگان در رأی گیری مشارکت نکرده اند. بعدا به گزارش هایی که 
منتشر می شود، معترض نشوید!«. اشاره رئیس مجلس به گزارش های مجلس مربوط به آمار 
مشارکت و انضباط نمایندگان در جلسات صحن و کمیسیون ها بود که بر اساس آیین نامه 
داخلی مجلس به صورت شــش ماهه و سالانه منتشر می شود و کارشناسان معتقدند باید 

ضمانت اجراهای محکم تری درباره کم کاری یا بی نظمی برخی نمایندگان در آن دیده شود.

تحکیم روابط دیرپای 2 ملت 
رئیسی با تاکید بر توسعه روابط ۲ کشــور از حذف روادید میان ایران و عراق خبرداد 
و الکاظمی هم تاکید کرد : در همه عرصه ها در کنار ملت ایران هســتیم . روابط ایران 
و عراق اگر چه بازیگران متعددی دارد، اما واقعیت این اســت که هیچ دو کشوری در 
منطقه تا این حد مشترکات و منافع همگرا با یکدیگر ندارند.دیروز »مصطفی الکاظمی« 
نخســت وزیر عراق در راس هیئتی شــامل ۷ وزیر کابینه در دعوتی رسمی به تهران 
ســفر کرد.این اولین سفر نخســت وزیر عراق به ایران بعد از تصدی ریاست جمهوری 
آیت ا... ســید »ابراهیم رئیسی« در ایران اســت.پیش از این، در جولای سال گذشته 
 الکاظمی سفر دیگری به ایران داشت.به گزارش ایرنا،الکاظمی در فرودگاه بغداد پیش از 
سوار شدن به هواپیما برای سفر به تهران از این عبارت ها در ترسیم چشم انداز سفر خود 
 اســتفاده کرد: این سفر با هدف تقویت روابط دوجانبه و گشودن افق های همکاری در 
عرصه های مختلف با تمرکز بر عمق روابط دو کشور دوست انجام می شود.وی این را 
هم گفت که »عراق در نقش محوری خود در منطقه از طریق تقویت شراکت راهبردی بر 
اساس مبانی حمایت از ثبات، همکاری و دوستی برای ریشه دار کردن پایه های صلح 
و شکوفایی موفق عمل کرده است.«بیانیه دفتر نخست وزیری عراق روی یک کلید واژه 
جدی در روابط دو کشور تمرکز دارد؛ »تقویت تلاش ها برای توسعه پایدار به گونه ای 
که منافع دو ملت ایران و عراق را برآورده کند«.این هدف با توجه به مشترکات فراوان 
و بی نظیر دو ملت، پیوندهای ریشه دار فرهنگی، مذهبی، اقتصادی و اجتماعی دور از 
دسترس نیست. در همین حال یک مقام مطلع دولتی عراق بدون ذکر نام خود تاکید کرد  
که مصطفی الکاظمی در سفر خود به تهران دو هدف اصلی دارد. پرونده واردات انرژی 
از ایران و همچنان روابط ایران و عربســتان سعودی و روند مذاکرات بین دو کشور را 
مطرح کند. »عمار شــبلی« نماینده مجلس عراق هم  بخشی از اهداف این سفر را در 
راستای میانجیگری بین ایران و عربستان بیان کرد. برخی کارشناسان می گویند که سفر 
الکاظمی به تهران ضمن نشان دادن اهمیت ایران برای همسایه غربی خود، دستاوردهای 
قابل ملاحظه ای نیز برای بغداد در پی خواهد داشــت و وابســتگی عراق به ایران در 
حوزه های مختلف اقتصادی فرهنگی امنیتی و...  بر اهمیت روابط این دو کشور افزوده 
است.همزمان،آیت ا... رئیسی نیز  در نشست خبری مشترک با نخست وزیر عراق با بیان 
این که روابط تهران – بغداد صرفاً رابطه همســایگی نیست، تصریح کرد: ارتباط عمیق 
تهران و بغداد از باورها و قلب های دو ملت، دو کشور و دو دولت نشئت می گیرد.رئیس 
جمهور گفت: به رغم خواست دشمنان سطح روابط و مناسبات ایران و عراق روز به روز 
توسعه خواهد یافت.رئیسی با اشاره به خبر خوب نخست وزیر عراق درباره لغو روادید 
ســفر برای دو کشور، اظهار کرد: در نشست امروز بر اراده دو کشور در توسعه راهگذر 
ریلی و تسریع در برقراری ارتباط ریلی بین شلمچه و بصره تأکید شد و تقویت روابط 
مالی و پولی بین دو کشور مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.رئیس جمهور کشورمان با 
اشاره به نزدیک شدن به اربعین حسینی، خاطر نشان کرد: بدون تردید در وضعیت امروز 
کرونایی، حفظ و صیانت از جان زائران عزیز بسیار اهمیت دارد، اما در عین حال نخست 
وزیــر عراق وعده دادند تا جایی که امکان دارد، تعداد پذیرش زائران را افزایش دهند. 
»مصطفی الکاظمی« نخست وزیر عراق نیز در این نشست خبری با تأکید بر این که عراق 
بر گسترش و تحکیم روابط با جمهوری اسلامی ایران اهمیت ویژه ای قائل است، اظهار 
کرد: جمهوری اســلامی ایران از لحظه نخست برای مقابله با تروریست داعش در کنار 

ملت عراق قرار گرفت و ملت عراق همواره قدردان این حمایت ها خواهد بود. 

تازه های مطبوعات

ایران - این روزنامه  از سیاست جدید وزارت کشور در تعیین استانداران خبر داد و نوشت : 
برای نخستین بار وزارت کشور ... مکانیسمی را طراحی کرده که بی شباهت به معرفی وزرا به 
مجلس و گرفتن رأی اعتماد از نمایندگان نیست. بر اساس این راهبرد فرم و پرسش نامه ای 
در اختیار مجمع نمایندگان هر استان در مجلس قرار گرفته و از آنان خواسته شده ضمن بیان 
مشــکلات و مسائل استان خود، با در نظر گرفتن ملاک های مد نظر وزارت کشور و راهبرد 
دولت سیزدهم، چهره های شاخص و مستعد این مسئولیت خطیر را به وزارت کشور معرفی کنند.
 فرهیختگان- این روزنامه نوشــت: جمهوری اسلامی در مقام تصمیم، تصمیم عاقلانه ای در 
مواجهه با بحران افغانستان گرفته؛ تصمیمی که راحت تر از موارد مشابه عراق و سوریه قابلیت 
تبیین عقلانی دارد، اما در مقام اجرا و تبیین آن، عملکرد مطلوبی نداشته است. افکارعمومی مردم 
و اهالی سیاست از این اختلال در اجرا و اطلاع رسانی به شدت ابهام دارند. حتی بخشی از مردم 

افغان نیز همین گونه اند و برآنند که ایران طالب را به قدرت رسانده است.
 کیهان- این روزنامه نوشت: ایران از نظر علمی و تکنولوژیک می تواند به کمک مردم افغانستان 
بشتابد. ایران می تواند در حوزه معدن، کاستی های خود در زمینه معادن اورانیوم را برطرف کند.

 وطن امروز- این روزنامه با تیتر » واکســن؛ سریع، فوری، انقلابی« نوشت: هم اکنون روزانه 
بیش از یک میلیون دوز واکســن کرونا در سراســر کشور تزریق می شود و قرار است میزان 
واکسیناسیون در کشــور به ۲ میلیون دوز برسد، زیرا در برخی مناطق واکسیناسیون توسط 

جهادگران بسیجی و نیروهای سپاهی ۲۴ ساعته شده است.
  جمهوری اســلامی- این روزنامه نوشت: تلویزیون جمهوری اسلامی ایران هنوز هم اخبار 
افغانستان را با طعم »طالبان تغییر یافته« نقل می کند! خبرنگار صداوسیما در کابل از کنار آن 
همه جنایات تروریست های طالبان در پنجشــیر، آوارگی زنان و کودکان مسلمان در کوه ها 

بی تفاوت عبور می کند .
سفر گروسی از نمای نزدیک

در این میان نور نیوز رسانه نزدیک به دبیرخانه شورای عالی امنیت ملی کشورمان در مطلبی 
به این سفر واکنش نشان داد و در این خصوص چند نکته را مطرح کرد:نخست؛ ایران و آژانس 
تعاملات مناســبی در سطوح مختلف دارند. تبادل هیئت ها نیز بر حسب ضرورت در زمان ها 
و شــرایط متفاوتی صورت می گیرد. بر این اساس ســفر جاری مدیرکل آژانس به تهران به 
منظور انجام رایزنی دو طرف قبل از آغاز به کار نشست آینده شورای حکام صورت گرفته و 
گمانه زنی های رسانه های غربی در خصوص دستور کار پادمانی سفر گروسی به ایران صحت 
ندارد.دوم؛ انتظار می رود سفر گروســی به تهران به ویژه پس از گزارش غیرسازنده اخیر او 
به ارائه ارزیابی های مثبتی منجر شــود تا بهانه برای سوءاستفاده سیاسی طرف های غربی در 
نشست شورای حکام نیز از بین برود.سوم؛ آژانس نمی تواند نقش تأثیرگذار خود در سرنوشت 
تفاهم هسته ای را انکار کند، از این رو باید مراقب آثار گزارش ها و مواضع مقامات خود باشد 
تا  حیثیت حقوقی و حرفه ای خود را حفظ کند و به نقش موثر خود در مسیر حصول توافق 
عمل کند.چهارم؛ با توجه به جمیع شــرایط و نیاز مبرمی که غرب برای بازگشت به مذاکرات 
دارد، این گونه برآورد می شود که کشورهای اروپایی و آمریکا نیز به دنبال تنش آفرینی و تقابل 
در شــورای حکام نیستند، چرا که به خوبی می دانند هر اقدامی در نشست آینده این شورا، نه 
تنها واکنش مناســب ایران را به دنبال خواهد داشت بلکه فرایند دیپلماسی و مذاکره را مختل 

خواهد کرد. 
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حضور نیروی دریایی ارتش در آب های آزاد متضمن امنیت منطقه است 

گروه خبــر // از آغاز اجرای طرح ســنجش 
سلامت تاکنون در استان ۳۶ هزار دانش آموز 

بدو ورود به دبستان سنجش شده اند.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ رئیس آموزش و 
پرورش اســتثنایی هرمــزگان پیــش بینی کرد 
امســال حدود ۴۱ هــزار نوآموز بــرای ورود به 
دبستان در اســتان در طرح سنجش شرکت کنند.
شــهباز بارانی افزود: برای تســهیل در سنجش 
 و رعایت دســتورالعمل های بهداشــتی، ســامانه 

 نوبت گیری راه اندازی و نوآموزان از طریق مدرسه 
نوبت گیری می شوند.وی گفت: ماسک و دستکش 
در پایگاه ها در نظر گرفته شــده اســت و پس از 
ســنجش هر کودک، کلاس ضدعفونی می شــود.

رئیس آموزش و پرورش اســتثنایی هرمزگان از 
والدین خواست در ساعت مشخص شده فقط یک 
نفر همراه نوآموز به پایگاه های ســنجش مراجعه 
کرده و حتماً از ماســک و دستکش استفاده کند.
بارانی گفت: امســال ۳۳ پایگاه ثابت، ســیار و 

تخصصی برای ســنجش کودکان در استان در نظر 
گرفته شده است.شــهباز بارانی شمار دانش آموز 
پایه اول را ۲۰ هزار کودکان بدو ورود را ۴۰ هزار 

کودک اعلام کرد.
  وی گفت: برای ســنجش نوآموزان همراه داشتن 
کارت واکسن، اصل شناسنامه پدر و مادر و معرفی 
نامه مدرسه ضروری اســت.رئیس اداره آموزش 
و پرورش استثنایی اســتان گفت: هزینه سنجش 
نوآموزان امســال ۵۰ هزار تومان اســت که فقط 

با کارت بانکی قابل پرداخت اســت.بارانی افزود: 
نوآموزان بدو ورود به دبســتان حتماً باید در طرح 
سنجش سلامت شــرکت کنند و اگر نوآموزی در 
طرح سنجش ســلامت مورد ارزیابی قرار نگرفته 
باشــد، ثبت نــام او در مدارس با مشــکل روبرو 
می شــود.وی گفت: در طرح ســنجش سلامت، 
نوآموزان از نظر بینایی، دید رنگ، شنوایی، گفتاری 
و آمادگی تحصیلی ارزیابی می شــوند.در سیزده 
منطقه آموزشی استان هم که نود درصد نوآموزان 
بدو ورود به دبســتان سنجش شدند، کودکان پیش 
بدو  کودکان  می شوند.ســنجش  دبستانی سنجش 

ورود به دبستان تا آخر شهریور ادامه دارد.

گــروه خبــر // مدیــر کل بنادر 
 : گفت  هرمــزگان  دریانــوردی  و 
بارگیــری مواد معدنی با اســتفاده 
از پاکتهــای دریچــه دار و گنتری 
کرین علاوه بر تســریع در عملیات 
 بارگیری وکاهــش هزینه های تمام 
شده ، ایمنی و ســلامت کار مطابق 
با مصادیق بیــن المللی و نیز  ارتقاء 

 ظرفیت اســکله هــای بارگیری و 
تجهیزات  بیشتراز  هرچه  وری  بهره 

موجود را  در پی خواهد داشت .
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  »علی رضا 
 محمدی کرجــی ران « با تاکید بر لزوم 
 بهــره گیری از تکنولــوژی به روز در 
 صنعت حمــل و نقل بویــژه بارگیری 
مواد معدنی اظهارداشــت : توسعه بنادر 

و در کنــار آن بهــره وری حداکثری از 
پتانسیل های و ظرفیتهای موجود در آن، 
ایده استفاده از فناوری های نوین و اقدام 
 عملی در راستای بارگیری مواد معدنی 
با اســتفاده از پاکت های دریچه دار و 
 گنتری کریــن )جرثقیل دروازه ای ( در 
 بندر شــهید رجایی را مورد توجه قرار 

داد. 
   وی افزود: چالش هایی نظیر اجاره بهای  
بالای مترتب برکشتی های دارای کرین 
)جرثقیل دار( از یک ســو و رکود بازار 
مواد فله از سوی دیگر ، چالشهای مالی 
و مشکلاتی را فراروی تجار و بازرگانان 

فعال در این حوزه  قرارداده بود. 
  محمدی کرجــی ران گفت :  بمنظور 

رفع دغدغه مورد اشــاره  طرح انتقال 
محصولات معدنی با استفاده از پاکتهای 
دریچه دار و گنتری کرین آغاز شد بدین 
شکل که کشــتی گیرلس )فاقد کرین( 
با اســتفاده از گنتری کرینهای مســتقر 
 در ترمینال یک این بندر با اســتفاده از 
فناوری های نوین بارگیری شــد. وی  
مکانیزم های رقابتــی نمودن بارگیری 
با بنــادر منطقه ،  تســریع در عملیات 
بارگیری، کاهش هزینه های تمام شــده 
بارگیری وحمل ونقل ، ایمنی و سلامت 
کار در فرآیند عملیات بارگیری  مطابق 
با مصادیق بیــن المللی ، بــا لا رفتن 
ظرفیت اسکله های بارگیری و بهره وری 
تجهیزات موجود ، عدم نیاز به جابجایی 

تجهیزات ســنگین در شناور های بدون 
کرین و همچنین کاهش ریسک خرابی 
تجهیزات را از مزایای اجرای این طرح 

عنوان کرد. 
  مدیــر منطقــه ویژه اقتصــادی بندر 
شــهید رجایی با بیان اینکه  در مرحله 
نخســت اجرای این طــرح یک فروند 
محصول  و  بارگیری  کشتی ۵۵هزارتنی 
ســنگ گچ را به بازارهای هدف صادر 
خواهدکرد عنوان داشــت : بعد از آنالیز 
شــاخصهای عملیاتــی و هزینه های  
اجرایی این طرح را به شــکل وسیعتربا 
ایده نوع و بهره گیری هرچه بیشــتر از 
توان شــرکتهای دانش بنیان  اســتمرار 

خواهیم بخشید .

ادامه طرح سنجش کودکان بدو ورود به دبستان

بارگیری مواد معدنی با استفاده 
ازجرثقیل دروازه ای در بندر شهید رجایی

گروه خبــر // عبدالرضا حیدري، 
عیسي عباســي، فریده عامري و 
یعقوب دییري نژاداعضای کمیسیون 
شهر  شورای  شهرسازی  و  معماری 
بندرعباس با دکتر شهریار مشیری 
مؤسس دانشگاه هاي آزاد اسلامي 
هرمزگان، احیا کننده معماری بومی 
استان و رئیس سابق نظام مهندسی 

دیدار و گفتگو نمودند. 
  به گزارش خبرنــگار دریا، در این 
دیدار مشــکلات بازنگــری طرح 
تفضیلی شــهر و ضوابــط معماری 
شــهر بندرعبــاس مــورد بحث و 
گفتگو طرفین قرار گرفت. همچنین 
توضیحاتی  مشــیری  شهریار  دکتر 
موقوفه  تاریخچــه  خصــوص  در 
ورزشــی)اتحاد( خانواده مشیری در 

محله شاه حســینی بندرعباس ارائه 
نمود و گفت: این زمین توسط مرحوم 
پدرم با نیت احداث ســالن ورزشی 
برای جوانان محله شاه حسینی وقف 
تربیت بدنی شــده بود که متاسفانه با 
گذشت بیش از سی سال از این وقف 
اقدامی برای ســاخت سالن ورزشی 
انجام نشد. دکتر مشیری همچنین قول 
مســاعد داد تا با پیگیری حقوقی از 
تصرف و تخریب زمین ورزشی این 

محله جلوگیری نماید.
  لازم بــه ذکر اســت طي چند روز 
اخیر خبر ادعاي مالکیت شــخصي 
بر قســمتي از زمین ورزشي اتحاد 
میدان شــریعتي)محله شاه حسیني( 
بندرعباس موجب نگراني جوانان و 

ورزشکاران این محله شده است.

شهریار مشیری در دیداربا  اعضای کمیسیون معماری 
و شهرسازی شورای شهر بندرعباس عنوان کرد 

جلوگیری از تصرف و تخریب زمین ورزشي 
اتحاد بندرعباس

گروه خبر // رئیس سازمان صنعت معدن وتجارت هرمزگان گفت :  صنایع 
دریایی یک صنعت استراتژیک استان محسوب می شود.

   به گزارش خبرنگار دریا ؛  خلیل قاسمی اظهار داشت:  استان هرمزگان در 
 زمینه های ســاخت و تعمیر شناورها و دیگر صنایع مرتبط حرف نخست را 
می زند. وی در خصوص واردات شناورهای فایبر گلاس از کشورهای دیگر 
بیان کرد: با توجه به ظرفیتهای تولیدی در اســتان واردات شــناورهای فایبر 
گلاس تا ظرفیت ۱۰۰ هزار تن)DWT( و تجهیزات فراساحلی که توانایی 
ســاخت آن در استان و کشور وجود دارد، ممنوع است.قاسمی ممنوعیت این 
واردات این نوع شناور را رونق بخشی به این صنعت در استان دانست و بیان 
داشــت: این ممنوعیت موجب گسترش کار در این زمینه خواهد شد. قاسمی 
افزود: درحال حاضر ۴۷ واحد شناورســازی در زمینه ساخت وتعمیر انواع 
کشــتی های فلزی و فایبرگلاس در اســتان فعالیت دارند که  این واحدهای 
شناورســازی برای بیش از پنج هزار نفر در هرمزگان شغل ایجاد کرده است.
قاسمی ادامه داد: استفاده حداکثری از توانمندی ها و ظرفیت های کارخانجات 
کشتی سازی در استان  الزامی بوده و واردات کلیه شناورها و سکوهای دریایی 

طبق اعلام وزارت صنعت، معدن و تجارت، ممنوع می باشد.

رئیس سازمان صنعت معدن وتجارت هرمزگان اعلام کرد 

ممنوعیت واردات ، ترخیص 
و ثبت  شناورهای صیادی فایبرگلاس
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قسط مسکن،  دل مرا سوزاند
سر سوزن؛ دل مرا سوزاند
عمق روزن؛ دل مرا سوزاند

لوبیا و برنج را ول کن
نرخ ارزن؛ دل مرا سوزاند
غیر آن قسط هاي تکراري

قسط مسکن؛ دل مرا سوزاند
گوجه زیر فشار ما رُب شد
نرخ روغن؛ دل مرا سوزاند
قصد من بود ازدواج اما

مهر هر زن؛ دل مرا سوزاند
مي کنم روز و شب بدن سازي
»روني کلمن« دل مرا سوزاند!
مثل مردم خبر شد از اخبار

حرف »شومن«؛ دل مرا سوزاند
دوست رد شد به درد ما خندید

طعن دشمن؛ دل مرا سوزاند
  امیرحسین خوش حال

***
خواب ریاضی  

خواب دیدم میخوانم ایگرگ زگوند
خنجر دیفرانسیل هم گشته کند

از سر هر جایگشتی می پرم
دامن هر اتحادی می درم

شیب هر خط را به تندی میدوم
گوش هر ایگرگ وشی را میجوم

گاه در زندان قدر مطلقم
گاه اسیر زلف حد و مشتقم
گاه خط را موازی می کنم

با توان ها نقطه بازی می کنم
لشگری تمرین دارم بی شمار
تیمی از فرمول دارم در کنار
ناگهان دیدم توابع مرده اند

پاره خط و نقطه ها پژمرده اند
کاروان جذر ها کوچیده است
استخوان کسرها پوسیده است

هیچکس را زین مصیبت غم نبود
صفر صفرم هم دگر مبهم نبود

آری آری خواب افسون می کند
عقده را از سینه بیرون می کند

مردم زین ایکس و ایگرگ داد داد
*روزهای بی ریاضی یاد باد*

  حسن محمدی 

طنز
 حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار 
در خوزستان  که  مدیرانی  گفت:  خوزســتان 
زندگی نمی کنند، هر جا ســکونت دارند دنبال 
شغل مدیریت بگردند؛ نمی شود از مزایای استان 
خوزستان استفاده کنند و لذت آن را جای دیگر 

ببرند. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ صادق خلیلیان در نخستین 
گفت وگوی تلویزیونی خود با مردم خوزستان اظهار 
کرد: خوزستان استان ویژه ای است؛ ۴۰ تا ۵۰ درصد 
منابع و بودجه عمومی کشــور از خوزستان تامین 
می شود و رتبه نخست را در بخش کشاورزی دارد و 
۱۳ تا ۱۴ درصد منابع غذایی کشور را تامین می کند. 
۳۳ درصد منابع آبی کشور نیز در خوزستان است.
وی افزود: چنین استانی با ظرفیت های زیاد و تنوع 
قومی گســترده، ویژه است و استاندار این استان نیز 
ویژه است.استاندار خوزســتان بیان کرد: در دولت 
تصمیم گرفته شده اســت که استاندار خوزستان در 
مواقع لازم به طور مثال ماهانه، در جلســات دولت 

شرکت کند. در عین حال تصمیم نظام و دولت در همه 
ابعاد و رده ها، کمک برای حل مشکلات خوزستان 
است و طبیعتا خوزســتان حالت ویژه ای پیدا کرده 
است.وی در خصوص ملاک های انتخاب مدیران در 
خوزستان، گفت: متناسب با بزرگی خوزستان و نقش 
آن در اقتصاد ملی باید مدیران پاک دســت و دلسوز 
برای انجام کار و هم تراز با این اســتان داشته باشیم. 
مدیران این اســتان باید با تخصص لازم و مدیریت 
شایسته کار خود را انجام دهند.خلیلیان افزود: ملاک 
انتخاب مدیران، شایسته سالاری است و در عین حال 
باید از ظرفیت های بومی اســتان خوزستان استفاده 
شود. در خوزســتان افرادی داریم که توانسته اند در 
ســطح ملی به مقامات بالایی دست یابند بنابراین 
زمانی که خوزستان منبعی برای نیروهای مدیریتی 
کشور دارد، چگونه نمی توان از این ظرفیت های استان 

استفاده کرد؟
  وی تصریح کرد: باید از این منابع انسانی با استفاده از 
تنوع قومی به بهترین شکل ممکن استفاده کرد. افراد 
توانمند، دلسوز، در تراز خوزستان، پاک دست و بدون 
رانت منصوب خواهند شد.استاندار خوزستان با اشاره 
به معضل بیکاری، بیان کرد: راهکارهای حل معضل 
بیکاری مشخص هستند و تنها باید اراده ای برای انجام 

این راهکارها داشته باشیم. در شرایط رکود اقتصادی، 
یک سری واحدهای تولیدی تعطیل شده یا به حالت 
نیمه تعطیل درآمده اند. ۵۰ درصد واحدهای صنعتی 
متوســط و کوچک خوزستان که بخش عمده ای از 
تولیدات و اشتغال خوزستان را تامین می کنند، فعال 
هستند و اگر مشکل این واحدهای تعطیل نیز رفع شود 
و فعال شوند؛ از راه میان بر اشتغال ایجاد کرده ایم.وی 
افزود: استفاده از ظرفیت بخش کشاورزی و صنایع 
تبدیلی نیز ارزش افزوده بیشتری برای کشاورزان و 
کشور ایجاد می کند. استفاده از این ظرفیت، با هدف 
بازارهــای صادراتی موجب افزایش ثروت و ایجاد 
اشتغال در استان خوزستان می شود.خلیلیان گفت: 
سیاســت دولت علاوه بر ایجاد اشتغال به ویژه برای 
جوانان، توسعه مسکن اســت. در سفر اخیر وزیر 
کشور مقرر شــد در این راستا در استان خوزستان 
اقدام شــود که زمین را دولت تامین می کند و بدین 
ترتیب هزینه های مسکن ۵۰ درصد کاهش می یابد. 
بنابراین با مقداری آورده و تسهیلات بانکی، ساخت 
و ساز مسکن در خوزستان به سرعت توسعه می یابد.
وی بیان کرد: توســعه ساخت و ساز، منجر به ایجاد 
اشتغال و کنترل قیمت مسکن می شود؛ این کار به بیش 
از ۱۰۰ صنعت متصل به ســاختمان کمک می کند.

استاندار خوزستان افزود: به جای خام فروشی نفت و 
گاز نیز به سمت فرآورده های نفت و گاز و توسعه پترو 
پالایش ها برویم تا علاوه بر ثروت، اشتغال ایجاد شود.

وی عنوان کرد: ایجاد صنایع پایین دست پتروشیمی، 
نفت و گاز به توسعه خوزســتان کمک می کند اما 
خوزستان نباید تک قطبی شود و باید از ظرفیت های 
مختلف مانند فولاد نیز استفاده شود.خلیلیان با بیان 
اینکه ظرفیت ها برای پیشرفت و توسعه در خوزستان 
وجود دارد، گفت: اکنون یک اراده ملی برای حمایت 
از خوزستان شکل گرفته است بنابراین اگر همه دست 
به دست هم دهیم، با توسعه و رونق اقتصادی و کاهش 
مشکل بیکاری، بسیاری از مسائل خوزستان که با آن 
مواجه هستیم حل خواهند شد.وی تصریح کرد: الزام 
خواهیم کرد در مدیریت ها و استخدام ها، اولویت با 
نیروهای بومی باشد مگر اینکه یک نیروی با تخصص 
ویژه در اســتان خوزســتان موجود نباشد.استاندار 
خوزســتان بیان کرد: صنایعی در استان خوزستان 
مستقر هستند که گاه آلودگی ایجاد می کنند اما مدیران 
این صنایع در تهران زندگی می کنند و حســاب ها و 
پرداخت مالیات این شــرکت ها در تهران است که 
دیگر اجازه چنین کاری را نخواهیم داد. این شرکت ها 
مسئولیت های اجتماعی خود را نیز به خوبی انجام 

نمی دهند.وی افزود: سهمی از مالیات این شرکت ها 
متعلق به توسعه خوزستان است و باید این مالیات ها 
در خود استان خوزستان پرداخت شود. حساب این 
شرکت ها نیز باید در بانک های خوزستان نگهداری 
شود تا منابع برای پشتیبانی از صنعت و کشاورزی 
خوزستان وجود داشته باشد.خلیلیان تصریح کرد: 
مدیرانی که در خوزســتان زندگی نمی کنند، هر جا 
سکونت دارند دنبال شغل مدیریت بگردند؛ نمی شود 
از مزایای استان خوزستان استفاده کنند و لذت آن را 
جای دیگر ببرند.وی در خصوص مشکلات کارگران 
و آبداران نیز گفت: باید از طریق کارگروه های ملی 
و استانی این موارد تعیین تکلیف شود. نباید اجازه 
دهیم هر ســال این معضلات تکرار شود. هر جا هم 
مشــکلی در این خصوص رخ دهد، با شــفافیت و 
صراحت آن را با مردم در میان خواهم گذاشــت و 
مسائل را در هیات دولت مطرح خواهم کرد.استاندار 
خوزستان با بیان اینکه با کسی شوخی نداریم، افزود: 
اجازه نمی دهیم کسی برای یک امضاء، امروز و فردا 
کند. زمانی که تصمیمی گرفته می شود که یک شرکت 
به وضعیتی برگردد و ســر و سامان بگیرد، باید این 
کار انجام شود.وی گفت: در یکی از پروژه های طرح 
فاضلاب اهواز، شــرکت نفت اجازه کار را نمی دهد. 

معنای این کار چیست؟ مگر می شود فاضلاب یک 
شهر به مجوز یک سازمان موکول شود؟ اگر این گونه 
اســت، خود آن سازمان مساله فاضلاب را رفع کند.

خلیلیان تصریح کرد: شرکت ها و موسسات موظف 
هستند به تعهدات خود عمل کنند. دیگر نمی توانیم 
سرنوشت مردم و توســعه خوزستان را به برخی از 
سهل انگاری ها و خودخواهی ها موکول کنیم.وی در 
خصوص مدیریت منابع آبی در خوزستان، گفت: یکی 
از مزیت های خوزستان داشتن رودخانه های پر آب 
است. خوزستان دارای یک حق آبه است. همان طور 
که منابع نفت و گاز استان خوزستان برای عمران و 
آبادانی سایر نقاط کشور هزینه می شود، باید حق آبه 
خوزستان هم محقق شود و این موضوع را پیگیری 
خواهیم کرد.استاندار خوزستان افزود: باید با استفاده 
از حق آبه، سدهای خوزستان به گونه ای تنظیم شوند 
تا با مدیریت صحیح به بهترین شکل ممکن، نیازها 
تامین شــود و اجازه ندهیم با این همه منابع آبی و 
سد، مشکلات پابرجا باشد.وی ادامه داد: در سفر سال 
۱۳۷۵ مقام معظم رهبری به خوزستان، فرمان اجرای 
طرح احیای زمین های کشاورزی داده شد اما تا سال 
۱۳88 هیچ اقدامی در این خصوص انجام نشد و همه 
تنها با آن عکس می گرفتند. در دوره مسئولیت خود 
)در وزارت جهاد کشاورزی(، علت عدم اجرای کار 
را بررسی کردم و ساختار اجرایی و ردیف اعتباری 
برای این طرح در نظر گرفتیم و در سال 89 عملیات 
اجرایی آن شروع شد. البته اشکالاتی در فاز یک این 

طرح وجود دارد که باید در فاز دوم، اصلاح شود.

استاندار خوزستان :

مدیران پروازی ، در محل سکونت شان دنبال مدیریت بگردند

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان گفت: 
ریشه فسادســتیزی در مبنای اصلاح نظام اداری است 
و نظام اداری کارمند محور حتما فسادزاســت اما دولت 

الکترونیک این فساد را مسدود می کند. 
   بــه گــزارش خبرنگار دریا ؛ علی زینــی وند در آئین 
 تجلیل از تلاشــگران عرصه خدمت در حوزه نظام اداری 
دستگاه های اجرایی برتر استان کرمان عنوان کرد: قاعدتا 
باید در هفته دولت بیست و سومین جشنواره شهید رجایی 
 اســتان کرمان برگزار می شد که مقداری با تاخیر برگزار 
می شود. وی ادامه داد: در برخی از حوزه ها پیشرفت های 
داشته ایم که سرعت برخی از آنها کند است و باید تدبیری 

برای افزایش سرعت پیشرفت اندیشیده شود.استاندار کرمان 
به تبیین شــاخصه های نظام اداری سالم پرداخت و بیان 
کرد: هر چقدر قوانین و مقررات شــفاف و غیرتفسیرپذیر 
باشد و ساختارها نیز چابک و شفاف باشد موفقیت عملکرد 
ما بیشتر و ســلامت اداری تضمین تر و روند روال اداری 
تســهیل تر است.وی مبداء تحول در وضعیت کشور را در 

تحول نظام ادرای دانســت و اظهار کرد: نظام اداری ما که 
نظام اسلامی است، باید شفاف، غیر رانتی و چابک باشد 
این ویژگی ها در حد انتظار نیســت.زینی وند نظام دیوان 
سالاری و اداری در ایران را جوان ندانست و تصریح کرد: 
بسیاری از فرآیندهای نظامی اداری باید اصلاح شود و در 
همه ادوار فسادهایی ســرباز می کند و نشان می دهد که 

ما بســترهای فساد را مسدود نکرده ایم.وی با بیان اینکه 
رئیس جمهور نیز ریشه فســاد را در قوانین و مقررات و 
نظام اداری می داند، عنوان کرد: اکنون نظام اداری مستعد 
فساد، ایجاد رانت و ... است و نباید منکر آن باشیم و اگر 
به دنبال یک نظام اداری ســالم هستیم باید شفاف باشد و 
قوانین آن تفسیرناپذیر و کمتر تفسیرپذیر ضمن آنکه باید 
چابک باشد.اســتاندار کرمان با بیان این مطلب که دولت 
سیزدهم شان خود را فسادستیزی می داند، اظهار کرد: ریشه 
فسادستیزی در مبنای اصلاح نظام اداری است و نظام اداری 
کارمندمحور حتما فسادزاست و دولت الکترونیک این فساد 
را مســدود می کند و تاکید می کنم که دولت الکترونیک 

فقط یک شعار نیست بلکه برای جلوگیری از رانت های 
فسادزا و برای محدود کردن امضاهای طلایی یک ضرورت 
 اجتنباب ناپذیر اســت.وی با تاکید برآنکه سرمایه گذاران 
آدم هــای طلایی هر مملکــت هســتند، تصریح کرد: 
تمرکزگرایی در نظام بروکراتیک فســادزا است.زینی وند 
ادامه داد: نظام اداری ما در بخش غیرالکترونیک شخص 
محور است و اگر به دنبال عملکرد شفاف و سالم هستیم 
باید قوانین و نظام اداری اصلاح شود.استاندار کرمان مولفه 
اول ارزیابی دستگاه ها از دیدگاه خود را در نوع نگاه مدیر 
به اصلاح ســاختار اداری دانست و اظهار کرد: باید افکار 

عمومی و گروه های مراجعه کنندگان ما را ارزیابی کنند.

 آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // رئیس ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان کرمان گفت: بیش از ۴۸ هزار و ۹۱۸ نفر نیروهای 
رسمی در حوزه دســتگاه قضایی و دولت در استان است که طبق 
مصوبه بیش از ۲۰۱۰ نفر از نیروهای قراردادی اضافه هستند و ظرفیت 

استان از نظر استخدامی اشباع است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ جعفر رودری در آئین تجلیل از تلاشــگران 
عرصه خدمت در حوزه نظام اداری دستگاه های اجرایی برتر استان کرمان 
عنوان کرد: با توجه به شرایط گاهی فرصت ارائه برخی از اقدامات خوب 
نباشد که وقتی در قالب شاخص ها بررسی می شوند در می یابیم که روند 
رو به رشدی داشتیم.وی اصلاح ساختار سازمانی، توسعه دولت الکترونیک، 
مدیریت سرمایه انسانی، ارتقاء سلامت اداری، مسئولیت پذیری و پاسخگویی 
و استقرار نظام مدیریت عملکرد را پنج محور ارزیابی عمومی دستگاه ها 
در جشنواره شهید رجایی برشمرد و گفت: در بخش واگذاری خدمات به 
واحدهای عملیاتی و کاهش پست های سازمانی از ۱۰۴۷ خدمتی که باید 
واگذار می شد، ۶۷۰ مورد آن اتفاق افتاده است.رییس سازمان مدیریت و 

برنامه ریزی استان کرمان با بیان این مطلب که در واگذاری اختیارات بیش 
از ۷۵ درصد عملکرد داریم، تصریح کرد: در ســال 9۵ خدمات شناسایی 
شده برای تفویض ۲۵۷۱ مورد بوده و استان کرمان در بخش کاهش پست 
به 8۰ درصد هدف درنظر گرفته شــده، دست یافته اســت.وی ادامه داد: 
عملکرد استان در حوزه اطلاع رسانی تا پایان سال گذشته ۶۶ درصد بوده 
و تا انتهای ســال کل خدمات اطلاع رسانی خواهد شد و با تحقق این امر 
تعداد مراجعات کاهش چشمگیری در بر دارد.رودری استقرار میز خدمت را 
اولین هدف دانست و تصریح کرد: ۱۱۶9 خدمت در میز خدمت قابل ارائه 
بود و تاپایان سال 99 حدود ۴۶ درصد آن اجرا شد و به دنبال آن هستیم که 
تا پایان سال ۷8 درصد آن را محقق کنیم.وی اصلاح فرایندها را اصلی ترین 
گام در الکترونیکی کردن خدمــات اعلام کرد و افزود: ۳۳8 مورد اصلاح 
فرایندها که ۱۳ درصد کل آن را شــامل می شــود در استان انجام شده و 

هدفگذاری ما این است که تا پایان ۱۴۰۰ آن را به ۲۳ درصد برسانیم.رییس 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان بیان کرد: حدود ۱۶ درصد از 
خدمات میز خدمت به صورت نیمه حضوری است که پیش بینی می کنیم 
تا پایان سال به ۲8 درصد برسد. گفتنی است پایان سال گذشته ۴۳۵ مورد 
خدمات که ۱۷ درصد خدمات است به صورت الکترونیکی انجام می شود.

وی درباره مدیریت سرمایه انسانی نیز گفت: وضعیت استخدامی استان بیش 
از ۴8 هزار و 9۱8 نفر نیروهای رســمی در حوزه دستگاه قضایی و دولت 
اســت که ۱۰ هزار و ۶9۱ نفر پیمانی و ۴۳.۷ درصد آنها خانم هســتند و 
همچنین تعداد پست های ســازمانی مصوب قراردای و ۶۵۲۴ نفر نیروی 
قراردادی در استان داریم که طبق مصوبه بیش از ۲۰۱۰ نفرآنها زیاد است 
لذا ظرفیت استان از نظر استخدامی اشباع است.رودری ورودی و خروجی 
استان)استخدام و بازنشسته( را  تراز دانست و عنوان کرد: تعداد مدیران خانم 

به کل مدیران اســتان در دستگاه های اجرایی ۲8.۵ است.وی از شناسایی 
۵۰۵ گلوگاه فســادزا در برنامه سلامت اداری خبر داد و در ادامه نظارت 
و ارزیابی را از دیگر شــاخص های ارزیابی برشــمرد و عنوان کرد: ۲۲۰ 
کارگروه در دستگاه ها تعریف شده که بیش از 8۷ درصد آن صورت گرفته 
است.رودری بیان کرد: عملکرد استان کرمان در اصلاح ساختار سازمانی 
8۰ امتیاز که درصد تحقق آن ۶۴ و ۱9۶.۷ امتیاز اســتان در توسعه دولت 
الکترونیک اســت که ۶۵ درصد اهداف آن محقق شده است.وی ادامه داد: 
اســتان کرمان در بحث مدیریت سرمایه انسانی با کسب ۱۷۷.۳۵ توانسته 
۶۶.9 درصد برنامه های خود را در این زمینه محقق کند و امتیاز استان در 
ارتقاء سلامت اداری، مسئولیت پذیری و پاسخگویی 9۴.۷ بوده که به ۶۳ 
درصد اهداف خود دست یافته، ضمن آنکه در استقرار نظام مدیریت عملکرد 
استان کرمان از ۱۶۰ امتیاز ۱۰۲.۷۴ امتیاز کسب کرده است.رییس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان امتیاز کل عملکرد دستگاه های استان 
کرمان در محور ارزیابی عمومی در سال 99 را ۶۵۲ که درصد تحقق آن را 

در مجموع ۶۵ دانست.

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // 
رئیس جمهور ضمن قدردانی از کادر بهداشت 
و درمان یزد درخصوص موفقیت ممتاز آن ها 
در کنتــرل وضعیت کرونا در این اســتان، 
تجربیات  راســتا لازم است  این  در  گفت: 
کادربهداشــت و درمان یزد که توانسته اند 
علی رغم وجود شــرایط مســاوی در همه 
استان ها، به صورت خاص و موفقیت آمیزی 
این شرایط را کنترل کنند، به سایر استان ها 

منتقل شود. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ آیت الله »ســید 
ابراهیم رئیســی« رئیس جمهور در نشست 
ســتاد ملی مدیریت و مقابله بــا کرونا که به 
صورت ویدئو کنفرانســی برگزار شد، ضمن 
قدردانــی از کادر بهداشــت و درمــان یزد 
درخصوص موفقیت ممتــاز آن ها در کنترل 
وضعیت کرونا در این اســتان، تصریح کرد: 
لازم اســت تجربیات کادر بهداشت و درمان 
یزد که توانســته اند علاوه  بر وجود شــرایط 
مســاوی در همه استان ها، به صورت خاص 
و موفقیت آمیزی این شرایط را کنترل کنند، به 
سایر اســتان ها منتقل شود.وی به درخواست 
اســتاندار یزد مبنی بر حمایت دولت جهت 
تکمیل چهار طرح بیمارســتانی با پیشرفت 
فیزیکی بالای 9۰ درصد این اســتان اشاره 
و خاطرنشــان کرد: موافــق پرداخت کامل 
اعتبارات مورد نیاز بــرای تکمیل این چهار 
طرح هســتیم. در عین حال اگــر بنا بر هر 
دلایلی امکان تامین اعتبــار هر چهار طرح 
وجود نداشــت، باید طرح ها اولویت بندی و 
طرحی که امکان بهره بــرداری از آن در بازه 
زمانی کمتر وجود دارد، تامین اعتبار شــود.
رئیس جمهور با اشــاره به درخواست دیگر 
استاندار یزد در زمینه پرداخت معوقات کادر 
بهداشت و درمان این استان، گفت: پرداخت 
معوقات کادر بهداشــت و درمــان یکی از 
اولویت هــای دولت بوده و با جدیت در حال 

پیگیری است.
  رئیسی به تاکید اســتاندار یزد به نگاه ویژه 
به شرایط اتباع این اســتان نیز اشاره کرد و 

گفت: بایــد مدلی صحیح و قابل اعتماد برای 
واکسیناســیون اتباع در کنار واکسیناســیون 
مردم کشور دنبال شود.وی همچنین نسبت به 
سخنان اســتاندار یزد درخصوص حمایت از 
بخش گردشگری نیز خاطرنشان کرد: در این 
راستا باید سازوکارهایی برای حمایت و رونق 

بخش گردشگری تعریف شود.
  »محمدعلی طالبی« استاندار در این جلسه 
با بیان این که یزد یکی از اســتان های پیشتاز 
در کنترل و کاهش آمار بســتری ها در پیک 
پنجم کرونا بــود، گفت: در حال حاضر آمار 
بستری های کرونایی اســتان به حدود ۴۵۰ 
نفر یعنــی نصف آمار بســتری های قله این 
پیک رســیده و از طرفی در آمار فوتی های 
کرونا نیز شرایط بســیار خوبی داریم که این 
مهم مرهون تلاش های کادر بهداشت و درمان 
و زیرســاخت های موجود در اســتان است.

وی مهاجرپذیری، گردشگرپذیری و صنعتی 
بودن استان را از جمله عوامل بالا بودن آمار 
تردد به یزد دانست و اظهار کرد: همین موارد 
موجب شــد که یزد به عنــوان یکی از اولین 
استان های کشور وارد پیک های اول و پنجم 
کرونا شود اما با مدیریت خوب شکل گرفته 
و همکاری همه دستگاه ها این شرایط، بسیار 

سریع و به خوبی کنترل شد.
  اســتاندار در ادامه به اقدامات و فعالیت های 
انجام شده در اســتان به دنبال وقوع بحران 
کرونا اشــاره و خاطرنشــان کــرد: ایجاد 
کارگاه های تولیدی ماســک در یزد به عنوان 
اســتان پیشــتاز در این امر، جلب مشارکت 
خیرین و تجهیز همه بیمارســتان های استان 
به دستگاه های اکسیژن ساز و سایر ملزومات 
 با اعتبار ۳۰۰ میلیارد تومــان و اعطای وام 
قرض الحســنه به ۱۳ هزار نفر از اصناف به 
معادن  پشتوانه ســپرده گذاری های صنایع و 
اســتان از جمله بزرگ تریــن اقدامات انجام 
شده در این زمینه است.طالبی یکی از کارهای 
 ویژه استان را ایجاد بیمارستان بحران عنوان و 
تصریح کرد: در این راســتا بازســازی یکی 
از بیمارســتان های قدیمی در دســتور کار 

قرار گرفت و این بیمارســتان به عنوان اولین 
بیمارســتان بحران کشــور با ۱۴۰ تخت، به 
زودی به بهره برداری خواهد رســید.وی در 
ادامه به روند واکسیناســیون در استان اشاره 
و خاطرنشــان کرد: در بحث واکسیناســیون 
با همکاری دانشــگاه علوم پزشــکی شهید 
صدوقــی)ره( و دســتگاه های مختلف، ۱۶ 
مرکز تجمیعی واکسیناسیون با ظرفیت تزریق 
روزانه ۳۰ هزار دز واکســن راه اندازی شده 
اســت.طالبی در بخش دیگری از سخنانش 
به وجود چهار طرح بیمارســتانی با پیشرفت 
فیزیکی بالای 9۰ درصد در شهرســتان های 
مهریز، اردکان، اشکذر و نیز بیمارستان بحران 
اشــاره و اظهار کرد: در صورت تامین اعتبار 
طرح هــای مذکور و بهره بــرداری از آن ها، 
قریــب به ۶۰۰ تخت بــه ظرفیت تخت های 
بیمارســتانی اســتان یزد اضافه می شود.وی 
همچنین خواستار تامین اعتبار مورد نیاز برای 
پرداخت بدهی پرسنل دانشگاه علوم پزشکی 

شهید صدوقی)ره( شد.
  این مســئول با بیــان این کــه حدود ۴۰ 
درصد از بیماران اســتان از استان های دیگر 
به یــزد می آیند، افزود: درخواســت ما این 
اســت که تخصیص اعتبارات نه براســاس 
شــاخص جمعیــت، بلکه براســاس میزان 
 بستری ها صورت گیرد تا بتوانیم پاسخگوی 
بیمارســتان ها و شبکه بهداشــت و درمان 
استان باشیم.وی همچنین خواستار نگاه ویژه 
به شــرایط اتباع بیگانه در استان شد و گفت: 
حدود ۱۵ درصد از جمعیت اســتان را اتباع 
بیگانه تشکیل می دهند که نیازهای خاصی را 
در حوزه بهداشت و درمان و به ویژه در بحث 
کرونــا دارند.طالبی در پایان به ســایه کرونا 
بر بخش گردشــگری اســتان و کافی نبودن 
حمایت های انجام شــده از این بخش اشاره 
و خاطرنشان کرد: در حال حاضر واحدهای 
اقامتی و گردشگری با مشکلات بسیار زیادی 
روبرو هســتند که امیدواریم با نگاه ویژه به 
بهتری در  بخش گردشگری، شاهد گشایش 

این بخش باشیم.

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // مدیرکل 
بهزیســتی اســتان کرمان گفت: متاسفانه در 
سال های اخیر به دلایل متعدد از جمله افزایش 
کرونا،  ویروس  اقتصادی، شــیوع  مشــکلات 
 بالا رفتن ســطح اضطراب در بین افراد جامعه 
... شاهد گســترش نگران کننده خودکشی  و 
در ســطح جامعه بوده ایم که علی رغم اقدامات 
پیشگیرانه وسیعی که انجام شده، وضعیت موجود 
در این حوزه غیرقابل قبول و نگران کننده است. 

   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ عبــاس صادق زاده با 
اشاره به روز جهانی پیشگیری از خودکشی به تشریح 
وضعیت موجود و اقدامات انجام شــده درخصوص 
کنترل و کاهــش این معضل اجتماعــی پرداخت و 
اظهار کرد: پدیده خودکشــی خود یک معلول است 
و باید به دنبال علت ها گشــت.وی افزود: متاسفانه 
در ســال های اخیر به دلایل متعدد از جمله افزایش 
مشــکلات اقتصادی، شیوع ویروس کرونا، بالا رفتن 

سطح اضطراب در بین افراد جامعه و ... شاهد گسترش 
نگران کننده این پدیده شوم در سطح جامعه بوده ایم 
که علی رغم اقدامات پیشــگیرانه وســیعی که انجام 
 شــده، وضعیت موجود در این حوزه غیرقابل قبول و 

نگران کننده است.
  صــادق زاده تصریح کرد: به طور کلی می توان گفت 
که مســائل اجتماعی منجر به پدیــده های مختلف 
از جمله  اعتیاد، خودکشــی، خشونت و ... می شود.
مدیرکل بهزیستی استان کرمان بیان کرد: اگرچه استان 
کرمان از لحاظ خودکشی در کشور در رتبه ۲۶ قرار 
دارد اما در مقایسه با سال های قبل این آمار قابل قبول 
نیست.وی افزود: براساس آمار موجود سالانه حدود 
۷۰۰ هزار نفر در جهــان به طرق مختلف به زندگی 
خود پایان می دهند که از این تعداد حدود ۵۵۰۰ نفر 
در ایران به این اقدام رو می آورند یعنی به طور متوسط 
 از هر ۱۰۰هزار نفر ۱۳ نفر در ایران اقدام به خودکشی 
می کنند که این آمار در سال های گذشته در استان دو 

نفر در ازای هر ۱۰۰هزار نفر بوده ولی متاســفانه هم 
اکنون از هر ۱۰۰ هزار نفر جمعیت حدود ۶.۳ نفر از 
فوت شدگان بر اثر اقدام به خودکشی متعلق به استان 
کرمان است.صادق زاده تصریح کرد: عوامل متعددی 
در اقدام به خودکشی افراد دخیل هستند که از جمله آن 
می توان به عوامل فردی شامل افسردگی، اضطراب، 
مشکلات خانوادگی و مسائل اجتماعی از جمله عوامل 
مهم در ســوق دادن افراد به سوی اقدام به خودکشی 
اشاره نمود.مدیرکل بهزیستی استان کرمان گفت: در این 
بین بهزیستی با گسترش ظرفیت مراکز مشاوره و ورود 
تخصصی به این موضوع اقدامات وسیع و تاثیرگذاری 
را به منظور کنترل و کاهش آســیب خودکشی انجام 
داده اســت.وی در بخش دیگری از ســخنانش به 
راهکارهای افزایش و گســترش هرچه بیشتر کنترل 
این مشکل پرداخت و گفت: افزایش ظرفیت خدمات 
تخصصی مراکز ، تقویت علمی و تاثیرگذاری مراکز و 
قاطعیت و جدیت مسئولان و برنامه ریزان اجتماعی 

در تدوین و اجرای طرح های علمی و عملی اجتماع 
محور از مهمترین و تاثیرگذارترین روش های کنترل و 
 کاهش آسیب خودکشی در سطح جامعه خواهد بود.
صادق زاده بیان کرد: بهزیســتی با تمــام توان در راه 
کنترل و کاهش آســیب های اجتماعی گام برداشته و 
کارشناسان و متخصصین مجرب بهزیستی تمام تلاش 
خود را در این راه به کار بسته اما اگر بخواهیم به نتیجه 
مطلوب برسیم باید همه دستگاه های اجرایی پای کار 

بیایند.

یزد استان ممتاز کشور در کنترل بیماری کرونا شد 

استاندار کرمان عنوان کرد 

حذف امضای طلایی با تحقق دولت الکترونیک

ظرفیت استخدامی استان کرمان اشباع است

طرح : بیتا هوشنگی

وضعیت خودکشی در استان کرمان نگران کننده است

مهران سلطانی نژاد سرویس اســتان ها // رئیس اتحادیه ابزار 
یراق و مصالح ساختمانی شهرســتان بوشهر گفت: قیمت هر 
کیسه سیمان در کف انبار عاملین فروش ۳۷ هزار تومان است. 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ نعمت اله قاســمی زاده اظهار کرد: با توجه 
به اینکه زمان خرید قیمت هر تن ســیمان ۵۱۱ هزار تومان بوده است، 
فروشنده با احتساب 9 درصد مالیات بر ارزش افزوده به علاوه هر تنی 
8۴ هزار تومان، هر کیســه سیمان در کف انبار عاملین فروش ۳۷ هزار 

تومان است.
  وی ادامــه داد: با هزینه حمل و کرایه حــدود ۳8 تا ۴۰ هزار تومان 
هر کیسه ســیمان برای خریدار تمام می شود.رئیس اتحادیه ابزار یراق 
و مصالح ساختمانی شهرســتان بوشهر تصریح کرد: عاملین فروش در 

سفارش خرید جدید خود هر تن سیمان را ۴8۰ خریده اند، که فروشنده 
با احتساب 9 درصد مالیات بر ارزش افزوده به علاوه هر تنی 8۴ هزار 
تومان، هر کیســه را ۳۶ هزار تومان را می تواند بفروشد، البته مشخص 
نیست چه زمانی سفارش به دست عاملین فروش برسد.قاسمی زاده بیان 
کرد: از تاریخ ۷شهریور تا کنون قیمت هر کیسه سیمان در استان بوشهر 
۳۷ هزار تومان بوده است. وی عنوان کرد: عاملان فروش، سیمان را بر 
اساس قیمت خرید، 9درصد مالیات بر ارزش افزوده، هزینه کرایه، هزینه 
تخلیه و ۱۰ تا ۱۲درصد ســود می فروشند.رئیس اتحادیه ابزار یراق و 
مصالح ســاختمانی شهرستان بوشهر کمبود سیمان را ناشی از صادرات 
دانست و گفت: اگر خرید و فروش ســیمان روزانه انجام می شد بازار 
به ثبات می رسید، عاملین فروش سیمان یک ماه در صف انتظار خرید 
سیمان می مانند.قاسمی زاده یادآور شد: در حال حاضر کمبود سیمان در 
اســتان بوشهر نداریم.وی تاکید کرد: با افزایش قیمت سیمان که مسبب 

اصلی آن بورس است، قدرت خرید عاملان فروش کمتر شده است.

هر کیسه سیمان ، ۳۷ هزار تومان!
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اقتصادی

معاون وزیر راه و شهرسازی :
برنامه ساخت یک میلیون مسکن آماده شده است

  ســرویس اقتصادی // معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: برنامه های 
اجرایی را درخصوص قانون جهش تولید و تامین مسکن و هدف ساخت 
ســالانه یک میلیون واحد تهیه کرده ایم که در اولین جلسه شورای عالی 
مسکن به ریاست محترم جمهوری و دستگاههای ذی ربط ارایه می کنیم. 
محمود محمودزاده اظهار کرد: بالغ بر ۵۳۴ هزار واحد مسکن ملی در حال 
احداث داریم و ۴۰ هزار واحد بهره برداری شده است. پروژه های افتتاح شده 
بعضا بدون اتکا به منابع مصوب طرح اقدام ملی پیش رفت. به طور مثال 
حدود ۲۰۰۰ واحد توسط یک تعاونی در شهر سیرجان ساخته شد که از 
دولت زمین گرفتند و با خرید اوراق، تسهیلات دریافت کردند.وی افزود: 
بخش دیگر، پروژه هایی است که در بافت فرسوه احداث شده که تسهیلات 
9 درصدی این مناطق را استفاده کردند و مابقی منابع از سوی مالکان تامین 
شد. این بخش ســرفصل جداگانه ای با بانک مسکن دارد که حدود ۴۰ 
هزار واحد از طریق شرکت بازآفرینی معرفی شدند و برای ۲۰ هزار واحد 
تسهیلات پرداخت شده است. مدل سوم کسانی هستند که زمین گرفتند و 
بدون دریافت وام ساختند. این گروهها جلوتر از دیگر پروژه ها هستند و در 
مرحله بهره برداری قرار دارند.محمودزاده تصریح کرد: برخی پروژه های اقدام 
ملی به صورت گروههای کوچک به مردم واگذار شده و ما فقط درخصوص 
مدیریت و بحثهای فنی کمک می کنیم. این افراد بعضا تسهیلات می گیرند و 
اگر نیاز نداشته باشند تسهیلات دریافت نمی کنند. همچنین تفاهم نامه ها با 
دستگاههای دولتی نیز شرایط خوبی دارند و جلو می روند.معاون مسکن و 
ساختمان وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه ۵۳۴ هزار واحد اقدام ملی در 
مراحل مخلتف اجرا هستند گفت: امیدوارم با ابلاغ قانون جهش تولید که 
اخیرا به تایید نهایی شورای نگهبان رسیده گشایش های بیشتری در حوزه 
تسهیل گری در موضوعات مسکن ایجاد شود و همزمان با پروژه های نهضت 
ملی مسکن که جزو تعهدات دولت و طبیعتا وزارت راه و شهرسازی است به 

زودی شاهد جهش بزرگتری در تولید و عرضه مسکن باشیم.

سخنگوی گمرک :
 موکب  داران بدون مجوز ستاد اربعین 

برای خروج کالا اقدام نکنند 
  ســرویس اقتصادی // ســخنگوی گمرک گفت : با اعلام دولت 
عراق، زوار بر اساس سهمیه اعلامی، صرفا به صورت هوایی می توانند 
برای شــرکت در مراسم اربعین حسینی حضور پیدا کنند.سید روح  الله 
لطیفی، ســخنگوی گمرک اظهار داشت: بر اساس تصمیم دولت عراق، 
زوار صرفا از طریق هوایی می توانند در ایام اربعین به این کشــور سفر 
کنند بنابراین به دلیل عدم پذیرش از ســوی عراق در مرزهای زمینی، 
 زوار به مرزها مراجعه نکنند.وی افزود :بر اساس تصمیمات اخذ شده در 
 اســتان های مرزی با عراق، هموطنانی که به مرزهای زمینی مراجعه 
می کنند بازگردانده خواهد شد.لطیفی در مورد ارسال کالاهای مورد نیاز 
موکب ها توضیح داد: موکب داران قبل از اعزام محموله های غذایی از 
قبیل برنج، چای، قند، شکر و سایر کالاها به مرزها، مجوز ستاد اربعین 
و ســازمان صمت استانهای خود را اخذ کنند، که در صورت عدم اخذ 

این مجوزها امکان خروج کالاهای آنها از مرزهای زمینی وجود ندارد.

خبر

هماهنگی  معاون   // اقتصادی   سرویس 
امور اقتصادی استانداری هرمزگان گفت: 
فرمانداران بر کیفیت و وزن چانه نان در 
هرمزگان به ویژه مرکز اســتان نظارت 

جدی کنند.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر ایرج 
حیدری در جلسه کارگروه آرد، نان و گندم 
استان هرمزگان، با تاکید بر نظارت بر کیفیت 
و وزن چانه نــان، عنوان کرد: فرمانداران و 
دســتگاه های اجرایی ذیربط بر کیفیت نان 
در شهرستان ها به ویژه مرکز استان نظارت 

جدی کنند. وی در همین خصوص، افزود: 
ضروری اســت در این زمینــه نظارت ها 
تشدید شــود تا حقی از مردم تضییع نشود. 
استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
هرمــزگان، تصریح کــرد: هرگونه افزایش 
قیمت نان منوط به اعــلام وزارت صنعت، 

معدن و تجارت و ســتاد تنظیم بازار کشور 
است.حیدری گفت: قیمت نان در هرمزگان 
متناسب با اســتان های همجوار و با آنالیز 

دقیق باشد.
  وی خاطرنشــان کرد: نان در سبد اکثریت 
افراد جامعه به ویژه قشر کم درآمد قرار دارد 

و ایجاد خلل در این زمینه از کسی پذیرفته 
نیست.

   معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان با تاکید بر تامین به موقع آرد مناطق 
روستایی استان، افزود: آرد مردم ساکن در 
مناطق روســتایی استان متناسب با افزایش 

جمعیت این مناطق با هماهنگی فرمانداران 
 در کمتریــن زمان ممکن تامین و ارســال 

شود.
  حیدری در همین خصوص گفت: با توجه 
به افزایش جمعیت برخی مناطق روستایی و 
مهاجر پذیر بودن برخی شهرستان ها با آغاز 
فصل کشــاورزی در سهمیه آرد این مناطق 
 با هماهنگی فرمانداران بازنگری شود تا از 
کمبود های احتمالی جلوگیری شــود. وی 
تصریح کرد: دستگاه های اجرایی ذیربط از 
عرضه خارج از شبکه و خروج آرد از استان 

برای جلوگیری از هرگونه کمبود جلوگیری 
کنند.

 معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد

نظارت فرمانداران بر کیفیت نان در هرمزگان 

 سرویس اقتصادی // کارت اعتباری از سوی بسیاری 
از بانک ها ارائه می شود، اما کالاکارت بانک مهر ایران 
مشــخصاتی دارد که آن را از طرح های مشابه خود 

متمایز می کند.
  به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، 
کالاکارت یک کارت اعتباری خرید کالا و خدمات است 
که برای افزایش قدرت خرید مردم و تا سقف ۵۰۰ میلیون 
ریال طراحی شده است. شاید در نگاه نخست این گونه به 
نظر برســد که تعداد دیگری از بانک ها نیز کارت اعتباری 
ارائه می کنند و این طرح چیز جدیدی برای ارائه ندارد؛ اما 
کالاکارت ویژگی هــای منحصر به فردی دارد که آن را از 

طرح های مشابه خود متفاوت می کند.
* کارمزد؛ فقط ۴ درصد!

   نرخ کارمزد سالانه کالاکارت فقط ۴ درصد است. یعنی 
اگر کســی یک کالاکارت ۳۰ میلیون تومانی با اقســاط 
۱۲ماهــه دریافت کند، تنها یک میلیون و۲۰۰هزار تومان 
کارمزد پرداخت می کند و اقســاط ماهانه وی ۲میلیون و 
۶۰۰هزار تومان می شــود. در صورتی که همین فرد اگر 
قرار بود کارت اعتباری ۱8 درصدی با همین مبلغ و تعداد 
اقســاط دریافت کند، باید ۵میلیــون و ۴۰۰هزار تومان 
کارمزد پرداخت می کرد و مبلغ هر قســط او نیز ۲میلیون 

و 9۵۰هزار تومان می شد.
*  تنوع در تعداد اقساط؛ از ۶ تا ۳۶ ماه

  برای اینکه مشتری بتواند بر اساس توان بازپرداخت خود 
تصمیم گیــری کند و دســت وی در برنامه ریزی مالی باز 
باشــد، کالاکارت بانک مهر ایران با دوره های بازپرداخت 
متنوع طراحی شده است. این طرح در بازه های زمانی ۶، 

9، ۱۲، ۱8، ۲۴ و ۳۶ماهه قابل بازپرداخت است.
*  نیازی به سپرده گذاری نیست

   برخــی از بانک ها برای ارائه کارت هــای اعتباری به 
مشــتریان، ایجاد معدل حســاب را ملاک قرار می دهند. 
 یعنی مشــتری باید در یک بازه زمانی مشــخص، مبلغ 
تعیین شده ای را در حساب خود داشته باشد تا در نهایت 
معدل حساب لازم برای وی ایجاد شده و بتواند نسبت به 

دریافت کارت اعتباری اقدام کند.
  این در حالی است که برای دریافت کالاکارت بانک مهر 
ایران چنین شــرطی وجود ندارد. هر شخصی قادر است 

بدون نیاز به ایجاد هر گونه گردش حســاب، کالاکارت 
مورد نیاز خود را دریافت کند.

*  دوره تنفس و مهلت استفاده
  کارت های اعتباری موجود در شبکه بانکی دوره تنفس 
اندکــی دارد؛ مثلًا در یک نمونه تنهــا ۷ روز دوره تنفس 
برای یک کارت اعتباری در نظر گرفته شــده است. این 
در شرایطی اســت که کالاکارت بانک مهر ایران یک ماه 

دوره تنفس دارد.
افزون بر این، مهلت استفاده از کارت در طرح های مشابه 
محدودیت دارد؛ اما این موضــوع در رابطه با کالاکارت 
صدق نمی کند و مشتری می تواند هر زمان که تمایل داشت 
نسبت به استفاده از کارت و خرید اعتباری کالا اقدام کند. 
البته پس از یک ماه دوره تنفس، دریافت اقساط از سوی 

بانک آغاز می شود.
*  پذیرندگان متعدد

  برخــی از کارت های اعتباری که از ســوی بانک های 
مختلف ارائه می شــود، پذیرندگان مشخص و محدودی 
دارد. این موضوع مشــتری را ناگزیر به خرید از یک یا 
چند پذیرنده خاص می کند و به این صورت قدرت انتخاب 
وی محدود می شود. این در حالی است که تا لحظه تنظیم 
این گزارش بیش از ۲۲هزار پذیرنده در شهرهای مختلف 
کشــور طرف قرارداد کالاکارت بانک مهر ایران شده اند و 

این تعداد به طور مستمر در حال افزایش است.
این پذیرندگان از نظر نوع کالایی که می فروشند و خدمتی 
که ارائــه می کنند نیز تنوع بالایی دارنــد. لوازم خانگی، 
فروشــگاه های اینترنتی، کالای دیجیتال، فرش، مبلمان، 
پوشاک، آموزشــگاه های مختلف، مراکز درمانی، بیمه ها، 
لوازم یدکی خودرو، لوازم آرایشی و بهداشتی و... همگی 
جزو پذیرندگان کالاکارت به شــمار می روند و مشتریان 
قادرند بنا به نیاز خود از آن ها کالا یا خدمت دریافت کنند.

*  استقبال گسترده مردم
  مجموعــه آنچه ذکر شــد باعث می شــود تا کالاکارت 
یک کارت اعتباری کاربردی با مزایای مختلف باشــد که 
تفاوت های چشمگیری نسبت به کارت های اعتباری سایر 
بانک ها دارد. همین دلایل نیز باعث استقبال گسترده مردم 
از این طرح شده؛ به طوری که تا کنون بیش از یک میلیون 

و 8۶۰هزار کالاکارت به متقاضیان ارائه شده است.

کالاکارت با طرح های مشابه خود چه تفاوتی دارد؟

  

  

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم فاطمه / محمد مرادی فرزند نعمت اله به استناد دو فقره استشهادیه محلی بوارده شماره 140002155764000210مورخ 06/14/ 1400 
مدعیست که سند مالکیت ششدانگ یک باب خانه تحت پلاک ثبتی 1059 فرعی از 5250- اصلی ، مفروز و مجزا شده از اصلی مذکور ، واقع در بخش 
01 ناحیه یک بندرعباس بشماره چاپی بشماره چاپی 196902 سری و سال 98 با شماره دفتر املاک الکترونیکی 139920323136009125 که بنام فاطمه 
/ محمد مرادی فرزند نعمت اله شماره شناسنامه 689 تاریخ تولد 1336/06/01 صادره از بندرعباس دارای شماره ملی 3479321089 ثبت وسند مالکیت 
صادر وتسلیم گردیده ؛ به علت جابجائی مفقود گردیده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است لذا استناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره 
ذیل آن بدینوسیله اعلام می شود هرکس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود می باشد بایستی از تاریخ انتشار 
 آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ نماید. در غیر این صورت وفق مقررات اقدام

 می گردد . 339 م/الف-تاریخ انتشار : 1400/06/23
ابوالحسن دستوری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بندرعباس

آگهی حصروراثت
احتراماً مفروض می دارد خواهان حبیب مرادی فرزند غلام با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده واشعار داشتند شادروان سکینه دست برد فرزند 

عباس به تاریخ 1399/10/11 به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند: 
1- علیرضا مرادی فرزند حبیب متولد 1387/3/2 به ش.ش4700134951 فرزند مرحوم.

2- زینب مرادی فرزند حبیب متولد 1388/12/10 به ش.4700150785 فرزند مرحوم.3- زهرا مرادی فرزند حبیب متولد 1392/3/14 به ش.4700182482 
فرزند مرحوم.4- حبیب مرادی فرزند غلام متولد 1352/6/1 به ش.4709831009 همسر مرحوم.

5- عباس دست برد فرزند غلام متولد 1339/4/9 به ش.4709830290 پدر مرحوم. و دیگر وارثی ندارد .
لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید .

شورا ی حل اختلاف شعبه 3 پارسیان  

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

زمزمه های امید بخشی که از احیای دوباره
 وزارت جهاد سازندگی به گوش می رسد

گروه گــزارش// پس از کســب رای اعتماد وزیر 
از مجلس شورای  جهاد کشاورزی دولت سیزدهم 
 اســلامی از گوشــه و کنار زمزمه هایی به گوش 
می رسد که ممکن اســت بعد از گذشت بیش از 
بیست سال، دوباره وزارت جهاد سازندگی تشکیل 

شود.
  سیدجواد ساداتی نژاد  وزیر جهاد کشاورزی  در حاشیه 
بازدید از یکی از پروژه های کشاورزی در کاشان گفته 
است: با توجه به دستور رییس جمهوری مبنی بر احیای 
جهاد سازندگی و مدیریت یکپارچه در روستاهای کشور 
بــه زودی در وزارت جهاد کشــاورزی برنامه ریزی به 
منظور تحقق این مهم با مدیریت مناســب برای حمایت 
از تولید روســتاها با تقدیم لایحه ای به دولت پیشنهاد 
 و اجرایی شــدن آن مورد توجه قرار می گیرد.ماجرای 
شکل گیری جهاد سازندگی، از این قرار است که بعد از 
پیروزی انقلاب اســلامی گروهی از دانشجویان با هدف 
خدمت رسانی به نیازمندان و جبران عقب ماندگی های 
دوران طاغوت ،راهی روســتاها و مناطق محروم کشور 
می شوند تا آرمان ها و اندیشه های انقلاب اسلامی را به 
معنی واقعی  با حضور در میان محرومان و ارائه خدمات 
 مختلف هرچه بیشــتر به واقعیت مبــدل کنند. حضرت 
 امــام خمینــی )ره( نیــز در ۲۷ خرداد ســال ۱۳۵8 
موافقت خود را با تشــکیل این نهاد انقلابی که با هدف 
محرومیت زدایی شکل گرفته اعلام و فرمان تشکیل جهاد 
سازندگی را می دهند. اساسنامه این نهاد مردمی نیز بعد از 
 بررسی به تصویب هیئت وزیران می رسد تا هرچه بیشتر و 
 ســریع تر محرومیت های اقتصادی، اجتماعی، عمرانی  
و ... از چهره ی روستاها و شهر های کشور برچیده شود. 
با گذشت چند سال از شروع فعالیت های جهاد سازندگی 
در روســتاها و مناطق محروم عملکرد این نهاد انقلابی 
و آثار حضور و فعالیت هایش در نقاط مختلف کشــور 
 که چند سال بیشتر از شــروع کارش نگذشته است در 
روســتا های دور افتاده و نقاط مختلف کشور به خوبی 
خود را نشــان می دهــد و لزوم وجــود آن را هرچه 
بیشــتر تایید می کنــد در ادامه و پــس از طی مراحل 
 قانونــی جهاد ســازندگی در ســال ۱۳۶۲ به وزارت 
 جهاد سازندگی تبدیل می شود که بی شک یکی از مهمترین 
کارنامه های وزارت جهاد ســازندگی مربوط به دوران 
خدمات متعددش در جنگ تحمیلی اســت که هیچ گاه 
از یاد ها فراموش نمی شــود . این وزارتخانه در ســال 
 ۱۳۷9 بــا وزارتخانه کشــاورزی ادغــام و به وزارت 
جهاد کشــاورزی تبدیل می شــود. ولی بــا ادغام این 
 دو نهــاد انقلابــی در یکدیگر عملا بخــش جهادی و 
گره گشا بودن آن در پیچ و خم سازمان ها و نهاد های اداری 
 و در بیــن انبوه بخش نامه های متعدد مغفول می ماند تا 
ویژگی هایی نظیر روحیه جهادی در کارها، سرعت عمل 
و مردمی بودن آن به حاشیه برده شود و مانند بسیاری از 
سازمان های دیگر ماه ها و شاید سال ها مشکلات متعدد 

مردم و بویژه محرومان و مســتضعفان بعضا معطل یک 
امضا یا بخشنامه باقی بمانند.

  اساسنامه جهاد سازندگی
  به هر حال  اساســنامه طرح جهاد سازندگی روستاها 
در تاریخ بیســت و هفتم شهریور ماه ۱۳۵8 به تصویب 
شورای انقلاب اسلامی می رسد و در مقدمه این اساسنامه 
که بیان کننده هدف اصلی از تشکیل این نهاد است چنین 
آمده ؛ »  با پیروزی مرحله اول انقلاب اســلامی ایران به 
رهبری قاطعانه امام خمینی )ره( و شرکت وسیع مردم در 
بر انداختن نظام استبدادی، مرحله دوم آن در جهت ایجاد 
نظام توحیدی آغاز گردیده اســت، به منظور ســرعت 
بخشــیدن به چنین حرکتی، جهاد سازندگی به خواست 
گروه های انقلابی و به پیشــنهاد دولت موقت جمهوری 
اسلامی و تأیید شورای انقلاب اسلامی و به دعوت امام 
از گروه های مختلف مردم شــروع گردیده است.  اکنون 
بــا لبیک گفتن ملت به این دعــوت، دولت با همکاری 

مجدانه خود در جهت حل مســائل اساسی روستاها و 
نقاط دورافتاده کشور، این اساسنامه را طبق قوانین کشور 
 به تصویب می رســاند« این اســاس نامه شامل مواد و 
تبصره های متعددی است و وظایف این نهاد را که بیشتر 
سعی بر استفاده از امکانات عمومی ، کمک های مردمی 
و بسیج نمودن نیروهای عمومی برای رفع مشکلات را 

دارد بیان می دارد.
  چرا جهاد سازندگی از صحنه فعالیت کشور کنار 

گذاشته شده؟
  در خصوص علت ادغام وزارت جهاد سازندگی و وزارت 
کشاورزی در کشور دو دیدگاه وجود دارد؛ عده ای معتقد 
هستند وزارت جهاد سازندگی و وزارت کشاورزی دارای 
ویژگی های مشترک و یکسانی بوده اند که با ادغام آنها 
می شود عملکرد و کارایی را در آنها افزایش داد. و دیدگاه 
دوم نیز معتقد است که ماجرای حذف این وزارت خانه از 
صحنه فعالیت های کشــور برنامه ای بوده که از مدت ها 
قبل برای اجرایی شدن آن طراحی و برنامه ریزی صورت 
گرفته بوده و در نهایت در یک مقطع زمانی مشخص این 
کار با ادغام این دو وزارت خانه انجام شــده است و در 
وزارت خانه جدید فعالیت های مربوط به جهاد سازندگی 

به حاشیه برده شده است .
  نامــه رهبر انقــاب به رئیس جمهــور دولت 

اصاحات
  رهبر انقلاب اســلامی حضرت آیــت الله خامنه ای 
در ســال ۱۳۷9همزمان با طرح موضوع ادغام وزارت 
جهاد سازندگی و وزارت کشاورزی  با ارسال نامه ای 
به رئیس جمهور وقــت، نظر خود را در این خصوص 
این گونه بیان می دارند: شنیدم در دولت با وجود دفاع 
و رأی موافق جناب عالی، نتیجه رأی گیری تأمین کننده 
حفظ و بقای ساختار انقلابی و کارآمد جهاد سازندگی 
نیســت. این نگرانی هست که این تشکیلات مبارک، با 
آن همه آثار و تجربه های موفق، در وزارت جدید حل و 
هضم شود، یقیناً این خسارت بزرگی برای کشور و نظام 
و انقــلاب خواهد بود. اگر آنچه پیش آمده تغییرناپذیر 
و نهایی است، مقتضی اســت در انتخاب مسئول برای 
تشکیلات جدید جلو این ضرر متراکم گرفته شود و اگر 

نهایی نیست در آن تجدید نظر شود. 
  جهاد ادامه دارد

   حضرت آیت الله خامنه ای در تاریخ ۱۷ اردیبهشت 
مــاه ۱۳۷9 یعنی دقیقا در همان دورانی که طرح ادغام 
وزارت خانه های مذکور مورد بررسی  و تصویب دولت 
اصلاحات قرار می گیرد دستور تشکیل سازمان بسیج 
ســازندگی را صادر می کنند. در این بین باید به چند 
نکته توجه داشــت اول آنکه وجود یک نهاد جهادی 
مانند وزارت جهاد سازندگی که خالصاله و متواضعانه 
بــرای محرومین و نیازمنــدان کار و خدمت انجام می 
دهند از ضروریات و نیازهای اساســی جامعه است و 
دوم بــر این نکته تاکید می کنند کــه با ادغام یا حذف 
چنین نهاد خدمت رســانی اصولا مخالف بوده و این 
مســیر و هدفی که وزارت جهاد سازندگی تا آن سال 
انجــام داده برای آینده نیز لازم و ضروری اســت. در 
 حال حاضر در کشــور چند هزار گــروه جهادی در 
حوزه های گوناگون ســازندگی و عمرانی، بهداشتی ، 
اقتصاد و اشتغال زایی، فرهنگی ، اجتماعی و ... مشغول به 
فعالیت هستند و در بسیاری از مناسبت ها و رخداد ها از 
روی احساس وظیفه نسبت به مشکلات کشور ، انقلاب و 
مستضعفان وارد میدان های دشوار خدمت رسانی شده و 
 نیروهای توانمد مردمی، دانشجویی و دانش آموزی را به 
میدان های خدمت رسانی دعوت  و مدیریت می کنند. 
از فعالیتهای این گروه های جهادی به عنوان مثال همین 
 بس کــه در دورانی که دولتِ یازدهــم و دوازدهم به 
خانه نسازی خود طی هشت ســال افتخار می کرد و 
کمترین قدم ها را هم برای خانه دار شدن طبقات محروم 
و نیازمند جامعه برنمی داشــت این گروه های جهادی 
بودند که پا به پای محرومان و مستضعفان در بافت های 
فرسوده شهری و مناطق محروم روستایی ،  همزمان با 
گران شدن روز افزون قیمت سیمان، و مصالح ساختمانی 
و سایر ابزار و وسایل افراد بسیاری را از ناامیدی و بی 
ســرپناهی نجات دادند و طعم شیرین خانه دار شدن و 

سقف بالای سر داشتن را به آنها چشاندند.

حضــرت امام خمینــی )ره( نیز 
 1358 ســال  خــرداد   27 در 
 موافقت خود را با تشــکیل این 
نهــاد انقلابــی کــه بــا هــدف 
شــکل  زدایــی  محرومیــت 
 گرفته اعلام و فرمان تشــکیل 

جهاد سازندگی را می دهند
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 سرویس اقتصادی // رئیس مرکز تنظیم مقررات 
سازمان امور مالیاتی کشــور، طی فراخوانی، از 
اشخاص حقوقی و آزمایشــگاه های ذی صلاح و 
توانمند در حوزه آزمون و کنترل شــاخص ها و 
معیارهای تعیین شده از قبیل استانداردهای سخت 
افزاری و نرم افزاری، امنیت و حسابداری دعوت به 

همکاری کرد. 
   کوروش محمدی بــا بیان اینکه یکی از الزامات 
اساســی در راســتای اجرای قانــون پایانه های 
فروشــگاهی و ســامانه مودیان به منظور استقرار 
نظام یکپارچــه و فراگیر پایانه های فروشــگاهی 
و ســامانه مودیان، شناســایی اشخاص حقوقی و 
آزمایشــگاه های ذی صلاح و توانمند است، گفت: 
به همین منظور، طی فراخوانی از همه اشــخاص 
حقوقی و آزمایشــگاه های ذی صــلاح در حوزه 
آزمون و و کنترل شاخص ها و معیارهای تعیین شده 
از قبیل استانداردهای سخت افزاری و نرم افزاری، 
 امنیت و حســابداری و همچنین صــدور گواهی 
صلاحیت آزمایشگاه ذی صلاح دعوت به همکاری 

می کنیم.
  طبق اعلام ســازمان امــور مالیاتی، رئیس مرکز 

تنظیم مقررات این ســازمان افزود: در چارچوب 
جدید زیست بوم نظام یکپارچه و فراگیر پایانه  های 
فروشگاهی و ســامانه مودیان، بازیگران متعددی 
ایفــای نقش می  کنند و از جملــه کلیدی ترین این 
بازیگران، آزمایشــگاه  های ذی صلاح هستند که 
 وظیفــه حصول اطمینان از تحقــق الزامات فنی و

 کیفی جریان اطلاعــات در نظام مزبور را بر عهده 
دارند.

   وی تصریــح کرد: به همین منظــور و  به دنبال 
برنامه ریزی ها و سیاســت گذاری های بعمل آمده 
در نظام یکپارچه و فراگیر پایانه های فروشگاهی و 
سامانه مودیان و نیز اسناد قانونی و ابلاغی، ایجاد و 
راه اندازی شرکت های معتمد مالیاتی در حوزه های 
تخصصــی مختلف و آزمایشــگاه های ذی صلاح 
تخصصی، در دستور کار قرار گرفته که به فراخور 
و مطابق برنامه ریزی ســازمان، جهت همکاری از 
این اشــخاص دعوت به عمل می آوریم.   طبق این 
گزارش، از شهریور سال ۱۳98 معادل ۱۵ گروه از 
فعالان اقتصادی که حدود ۵۰ شغل می شوند، ملزم 
به ثبت نام در ســامانه پایانه فروشگاهی و استفاده 
از کارتخوان شده اند. گروه های شغلی که باید برای 

اتصال به سامانه فروشگاهی اقدام کنند، بدین شرح 
هستند:
۱. وکلا

۲. مشاوران حقوقی و مشاوران خانواده
۳. دفاتر اسناد رسمی

۴. مشاورین املاک
۵. تالار پذیرایی، رستوران ها، چلوکبابی ها، کبابی ها، 
اغذیه فروشی ها و فست فودی ها، سفره خانه های 
سنتی و کافی شاپ ها، کترینگ ها و تهیه غذاها، قهوه 
خانه ها، ســالن های غذاخوری و باغ تالارها، باغ 
سراها، طباخی ها، آش و حلیم پزی ها، جگرکی ها، 

کته کبابی ها، بریانی فروشی ها و مشاغل مشابه
۶. مرکز اقامتــی از قبیل هتل ها، هتل آپارتمان ها، 
مهمــان پذیرها، مهمان ســراها، مهمــان خانه ها، 
مســافرخانه ها، باغ ویلاها، اقامتگاه های بین راهی 

و متل ها
۷. نمایشــگاه ها و فروشــگاه های وســایط نقلیه 
راهسازی،  آلات  ماشــین  اســتثنای  موتوری)به 

ساختمانی و کشاورزی(
8. آرایشگاه های مردانه و زنانه

9. آجیل و خشکبار فروشی ها )به استثنای مشمولین 
ماده )8۱( قانون مالیات های مستقیم و واردکنندگان(

۱۰. قنادی ها و شیرینی فروشی ها، آب میوه فروشی 
ها، بستنی و فالوده فروشی ها

۱۱. میوه و تره بار فروش های مســتقر در میادین 
میوه و تره بار، بار فروشــی های میــوه و تره بار، 

میوه فروشی ها
۱۲. مجموعه های فرهنگی و ورزشی

۱۳. لوازم تحریر و نوشت افزارفروشی ها )به استثنای 
تولید کنندگان و وارد کنندگان(

۱۴. بازی های رایانه ای)گیم نت ها( و کافی نت ها
۱۵. دفاتر خدمات ارتباطی )دفتر خدمات مشترکین 
تلفن همراه و ثابت و خدمات پستی(، دفاتر خدمات 
الکترونیکــی )از جمله دفاتر پلیــس+۱۰، دفاتر 
خدمات الکترونیک شهر، دفاتر خدمات پیشخوان 

دولت و خدمات الکترونیک قضایی(

آخرین وضعیت الزام مشاغل به نصب کارتخوان 

طرح : مریم عباس زاده



حوادث جهان
ریزش مرگبار ساختمانی مسکونی در شرق هند 

 در پی ریزش بخش هایی از یک ساختمان مسکونی در شهر »تانه« واقع در 
شرق هند، دو تن کشته و دو تن دیگر نیز زخمی شدند. ریزش بخش هایی از این 
ساختمان مسکونی واقع در منطقه رابودی شهر تانه در ایالت ماهاراشترای هند، 
دو کشته و دو زخمی بر جای گذاشته است. به گفته مقامات محلی، بخش هایی 
از واحد طبقه سوم این ساختمان چهار طبقه تخریب شده و باعث شده تا ساکنین 
این ســاختمان ناچار به تخلیه آن شوند. تیمی از آتش نشانان و گروه مدیریت 
حوادث به ســرعت در محل وقوع این حادثه حاضر شدند و سه نفر را که زیر 
آوار محبوس شده بودند بیرون کشیدند که دو نفر از آنها بر اثر شدت جراحات 

جان خود را از دست دادند.
مادر قاتل نوزادش را پس از زایمان درخانه کشت

 مادر قاتلی که نوزاد تازه متولد شــده اش را با ۲ ضربه کاری به جمجمه اش 
کشــته و جســدش را درون ســطل زباله زیر زمین خانه اش پنهان کرده بود 
دستگیرشــد. متهم » اندی رایت«۳۰ ساله محکوم شده که بی رحمانه لحظاتی 
پس از تولد فرزندش در خانه او را به قتل رســانده است. گزارش های پلیس 
نیویورک نشان میدهد که این زن به تنهایی و به دور از چشم همه در خانه اش 
زایمان کرده و از آنجائیکه نمی خواسته مسئولیت پسرناخواسته اش را بر عهده 
بگیرد او را به قتل رســانده و جسدش را درون سطل زباله زیر زمین رها کرده 
است. اطلاعات موجود نشان میدهد مرد جوانی که قصد داشته تا با او ازدواج کند 
به رفتار نامزدش ظنین شده و با اداره پلیس تماس گرفته است ماموران نیز پس 
از بررسی های انجام شده جسد نوزاد را یافته و به پزشکی قانونی منتقل کردند.

قتل خواهر به خاطر رابطه عاشقانه
 مرد جوانی که خواهرش را به خاطر رابطه عاشقانه به قتل رسانده بود بازداشت 
شد. متهم جوانی ۲۱ ساله به نام عارف است که به همراه خواهرش سالهاست که 
نزد عموی خود در منطقه روستایی میروت هند زندگی می کند. بنا بر گزارش های 
پلیس هند متهم هنگامیکه متوجه شده خواهرش با یکی از جوانان همسایه رابطه 
عاشقانه ای داشته شبانه ســراغ خواهرش رفته و او را با شلیک گلوله به قتل 
رسانده اســت. با شنیده شدن صدای گلوله عمو و زن عموی قربانی از خواب 
بیدار شــده و جوان قاتل به آنها گفته که از رفتار شرم آور خواهرش به شدت 
ناراحت است و نمی تواند سرش را مقابل در و همسایه بلند کند از این رو تصمیم 
به قتل خواهرش گرفته است. سخنگوی پلیس اعلام کرد که قاتل بازداشت و 

تحت بازجویی است .
حمله با چاقو در »مونترال« کانادا با ۳ زخمی

 پلیس شهر مونترال کانادا از بازداشت مردی خبر داد که با استفاده از چاقو، سه 
نفر را زخمی کرده است و حال یکی از آنها هم وخیم گزارش می شود. گزارش ها 
حاکی از زخمی شدن سه نفر در حمله با چاقو در استان »کبک« کانادا است. این 
حادثه در یکی از محله های شهر »مونترال« رخ داد و قربانیان شامل دو زن و 
یک مرد به بیمارستان منتقل شدند. این در حالی است که مظنون نیز که یک مرد 
است بعد از بازداشت به دلیل جراحاتی که داشت به بیمارستان منتقل شد. حال 
یکی از قربانیان این حادثه وخیم گزارش می شود. انگیزه ضارب از انجام چنین 

اقدامی همچنان در دست بررسی است.
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حوادث

طرح : بیتا هوشنگی

  روابط عمومي اداره کلگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيد پروتئين مرغوب و ويتامين های  گوناگون است
شيلات هرمزگان

  

از روزی که شوهرم به جرم سرقت دستگیر 
و روانه زندان شــد، من دیگر نمی توانستم 
هزینه های اعتیادم را تامین کنم، به همین 
دلیل با دوستان شوهرم همدست شدم تا ...

این ها بخشــی از اعترافات زنی اســت که با 
همدستی سه مرد دیگر قصد سرقت از ساختمان 
نیمه کاره ای در بولوار نبوت مشــهد را داشت و 
توسط مالک ساختمان و همراهانش دستگیر و 
به کلانتری هدایت شد. این زن ۴۰ساله معتاد و 
سابقه دار پس از پاسخ به سوالات ماموران دایره 
تجسس درباره سرگذشت خود نیز به مشاور و 
مددکار اجتماعــی کلانتری گفت: فرزند بزرگ 
یک خانواده هفت نفره هستم و در مشهد به دنیا 
آمدم. وقتی در رشته علوم انسانی دیپلم گرفتم، 
با »نقی« که دوســت برادرم بود ازدواج کردم و 
دیگر ادامه تحصیل ندادم. نقی به خاطر برادرم به 
منزل ما رفت و آمد می کرد که من هم عاشقش 
شدم. اما هنوز سه ماه بیشتر از زندگی مشترک 
مان نگذشــته بود که از زمزمه های اطرافیان و 
رفتار و گفتار همســرم تازه فهمیدم که نقی به 
مواد مخدر صنعتی اعتیاد دارد و شیشه مصرف 
می کند. ابتدا قصد داشــتم در برابر او بایستم تا 
اعتیادش را ترک کند اما من عاشق نقی بودم و 
نمی توانستم حرف های تند و تلخی به او بزنم، 
به همین دلیل بی خیال اعتیادش شــدم به گونه 
ای که هر روز بیشــتر در گــرداب مواد مخدر 
فرو می رفت. در این میان من هم آرام آرام پای 
شیشه کشی های شوهرم نشستم و در کنار او به 
مصرف مواد مخدر صنعتی آلوده شدم. آن زمان 
همسرم در بازار خرید و فروش گوسفندان کار 
می کرد و اوضاع مالی اش هم خوب بود. اما آرام 
آرام افزایش مصرف مواد مخدر صنعتی اوضاع 
زندگی مان را به هم ریخت. کار به جایی رسید 

که نقی با چند تن از دوستانش که برای مصرف 
مواد مخدر به خانه ما می آمدند، باندی را تشکیل 
دادند و به ســرقت از منازل روی آوردند. آن ها 
مرا هم عضو باندشان کردند تا هنگام سرقت یک 
خانواده جلوه کنیم و کسی به ما مشکوک نشود.  
خلاصه روزگارمان به همین صورت می گذشت 
تا این که من به جرم فروش مواد مخدر صنعتی 
راهی زندان شــدم اما شــوهرم و همدستانش 
همچنان به این سرقت ها ادامه می دادند. وقتی 
من از زندان آزاد شدم دوباره با آن ها همکاری 
کردم چــرا که مخارج اعتیادمان ســنگین بود 
و از عهــده تامین این هزینــه ها بر نمی آمدیم 
ولی حدود هفت ماه پیش همســرم در یکی از 
سرقت ها دستگیر و روانه زندان شد. از آن روز به 
بعد مجبور شدم با دوستان او همکاری کنم چون 
به تنهایی نمی توانستم درآمدی کسب کنم. پسر 
کوچکم را تحویل بهزیستی دادم اما دو دخترم را 
که مجرد بودند کنار خودم نگه داشتم. پسر بزرگم 
نیــز ازدواج کرده و زندگی خوبی دارد. خلاصه 
مدتی به این ترتیب گذشــت تا این که دوستان 
شوهرم ساختمان نیمه کاره ای را در بولوارنبوت 
منطقه طلاب مشهد شناسایی کردند و ما چهار 
نفری وارد آن ســاختمان شدیم ولی هنوز لوازم 
زیادی را از آن جا خارج نکرده بودیم که ناگهان 
مالک ســاختمان به همراه چند نفر دیگر از راه 
رسیدند و با دیدن صحنه سرقت سر و صدا به راه 
انداختند. در این هنگام آن سه مرد فرار کردند اما 
من که پاهایم توان حرکت نداشت نتوانستم از آن 
جا بگریزم و چند دقیقه بعد مرا تحویل ماموران 
گشت کلانتری دادند. با آن که به خاطر فرزندانم 
چند بار سعی کردم اعتیادم را کنار بگذارم اما باز 
هم به دلیل شرایط بد زندگی عاجز ماندم و اکنون 

نگران دو دخترم هستم که ...

سرگذشت زنی در باند سرقت
در امتداد تاریکی

ســرویس حوادث//  زن جوانی که به اتهام قتل 
شوهرش با خوراندن قرص برنج از ۲ سال قبل در 
زندان است بار دیگر برای تحقیقات درباره علت 
خودکشی دختر ۱۸ ساله اش به دادسرای جنایی 

منتقل شد.
ایــن زن جــوان اوایل تیر ســال 98، بــا اورژانس 
تماس گرفت و مدعی شــد که حال همسرش وخیم 
اســت. به دنبال این تماس مرد ۴۵ ســاله به یکی از 
بیمارســتان های پایتخت منتقل اما ساعتی بعد تسلیم 
مرگ شد.با توجه به مشکوک بودن مرگ مرد میانسال 
موضوع به بازپرس کشیک قتل پایتخت اعلام شد. به 
دستور بازپرس جنایی جسد برای مشخص شدن علت 
مرگ به پزشــکی قانونی منتقل شد و همزمان پدر و 
مادر وی با حضور در دادسرا از عروس شان شکایت 
کردند و مدعی شــدند مدت هاســت که پسرشان با 
همسرش شهلا اختلاف داشت. از طرفی او رفتارهای 

مشکوکی داشت و احتمال می دهیم که وی شوهرش را 
به قتل رسانده باشد.

پس از این شکایت، پزشکی قانونی نیز اعلام کرد که 
مرد جوان بر اثر مســمومیت با قرص برنج جان خود 
را از دســت داده است. مصرف قرص برنج و اختلاف 
خانوادگی باعث شد که تیم جنایی تحقیقات خود را 
در رابطه با زن جوان ادامه داده و ســرانجام مشخص 

شد وی با پسر جوانی ارتباط پنهانی داشته است.
با به دســت آمدن مدارک و شواهدی که نشان از قتل 
داشت، به دستور بازپرس جنایی شهلا بازداشت شد. 
زن جــوان ابتدا منکر قتل بود اما زمانی که با مدارک 
پلیسی مواجه شد به قتل شوهرش اعتراف کرد و گفت: 

مدت ها بود که با شوهرم اختلاف داشتم، او همیشه مرا 
تحقیر می کرد. در میهمانی ها مسخره ام می کرد و اصلًا 
به من توجهی نداشت. همین رفتار باعث اختلاف شدید 
بین من و او شده بود. تمام این اتفاقات باعث افسردگی 
شدید من شــده بود و برای فرار از این افسردگی در 
یک گروه تلگرامی روانشناســی ثبت نام کردم. گروه 
مشــاوره ای که داخل آن حرف هایمان را می گفتیم. 
مدتی بعد یکی از اعضای گروه که پســر جوانی به نام 
ســهراب بود به من پیام داد. من هم که خیلی از دست 
همسرم ناراحت بودم و دلخوشی از او نداشتم شروع 
به درد دل با سهراب کردم و از مشکلاتی که با شوهرم 
داشتم حرف زدم. اما بعد از مدتی همسرم متوجه این 

ارتباط شــد و من هم به این رابطه پایان دادم تا اینکه 
اتفاق تلخ دیگری رخ داد.

شــهلا در ادامه گفت: اختلافات من و همســرم ادامه 
داشــت تا اینکه دختر ۱8 ساله ام یک روز با خوردن 
قرص برنج خودکشی کرد و من بعد از این حادثه تلخ، 
افسردگی ام تشدید شد. به همین خاطر دوباره با سهراب 
صحبت می کردم . اما شــوهرم از ماجرا با خبر شد و 
من این بار تصمیم گرفتم او را به قتل برسانم. به همین 
خاطر روز حادثه به او قــرص برنج خوراندم. وقتی 
حالش بد شد، ترسیدم و با اورژانس تماس گرفتم و او 
را به بیمارستان منتقل کردیم.با اعتراف زن جوان به قتل 
همسرش، پرونده با کیفرخواست قتل عمدی به دادگاه 

کیفری فرستاده شد اما پس از بررسی پرونده، قضات 
دادگاه کیفری اعلام کردند با توجه به اینکه دختر شهلا 
یک ســال قبل از پدرش خودکشی و پزشکی قانونی 
نیــز علت مرگ را مصرف قرص برنج اعلام کرده بود 
احتمــال دارد که دختر جوان را نیــز مادرش به قتل 
رسانده اما با صحنه سازی آن را خودکشی نشان داده 
باشــد. بدین ترتیب پرونده برای تحقیق درباره مرگ 
دختر جوان به دادسرای ویژه قتل پایتخت ارجاع شد 
و زن جوان برای تحقیق از زندان به دادسرا انتقال داده 
شــد. اما او نه تنها قتل دخترش را منکر شد بلکه این 
بار قتل همسرش را نیز انکار کرد.او گفت: من شوهرم 
را نکشتم او با قرص برنج خودکشی کرده است. شاید 
خودش به اشتباه قرص برنج را خورده است اما من در 
مرگ شوهرم هیچ نقشی نداشتم.تحقیقات در خصوص 
این پرونده و راز گشایی از مرگ مرموز دختر ۱8 ساله 

ادامه دارد.

انکار قتل شوهر و فرزند در دادسـرا

سرویس حوادث//  نوجوان ۱۵ ساله ای 
دهنده،  تــکان  جنایت  یــک  در  که 
مادربزرگ و پدرش را به قتل رســانده 
و اجســاد آنان را در منزل مسکونی به 
آتش کشیده بود، زوایا و ابعاد جدیدی 

از این ماجرای هولناک را فاش کرد. 
به دنبال اعترافات تلخ و وحشــتناک پسر 
۱۵ ساله ای که بیست و هشتم مرداد امسال، 
مادربزرگ و پدرش را در شــهرک مهرگان 
مشهد به قتل رسانده و از این جنایت فجیع 
فیلم ســلفی گرفته بود، مقدمات بازسازی 
صحنه جرم با صدور دســتوری از ســوی 
قاضی ویژه قتل عمد فراهم شد تا جزئیات 
و چگونگــی این حادثه دلهــره آور مورد 

کنکاش های دقیق قضایی قرار گیرد. 
در ابتدای بازســازی صحنه قتل که رئیس 
دایره قتل عمد پلیس آگاهی خراسان رضوی 
نیز حضور داشــت، ابتدا افســر پرونده به 
تشریح خلاصه ای از محتویات این پرونده 
جنایی پرداخت و ســپس متهم ۱۵ ساله با 
اشاره قاضی مقابل دوربین قوه قضاییه ایستاد 
و بــا معرفی کامل خود زوایــای پنهان دو 
جنایت هولناک را فاش کرد. او پس از تفهیم 
اتهام ارتکاب دو قتل عمد از ســوی قاضی 
ویژه پرونده های جنایــی گفت: پدرم مرا 
اذیت می کرد، کتکم می زد و اجازه نمی داد 
نــزد مادرم بروم چرا کــه آن ها از هم جدا 
شــده بودند و مادرم از حدود دو سال قبل 
با مرد دیگری ازدواج کرده بود و در شــهر 
جدید گلبهار زندگی می کرد. به همین دلیل 
تصمیم به قتل پدرم گرفتم چرا که او معتقد 
بود اول باید شناسنامه بگیرم تا اجازه بدهد 
نزد مادرم بازگردم. پدرم تبعه افغانستان بود 
و من اگر می توانستم شناسنامه بگیرم او هم 
با همین اســتناد می توانست مدرک اقامت 
در ایران را بگیرد! زمانی که نقشه قتل او را 
می کشیدم از طریق جست و جو در فضای 
مجازی به عناویــن قرص های خواب آور 
دست پیدا کردم و بعد از منطقه گلشهر مشهد 
هر قرص را بــه مبلغ ۵ هزار تومان خریدم 
و به خانه بازگشــتم. روز حادثه قرص ها 
را درون قوطی حــاوی دوغ حل کردم که 
مادربزرگ و پدرم از آن نوشیدند. زمانی که 
پدرم به خواب عمیق رفت او را با متکا خفه 
کردم و از خودم در همان حال فیلم ســلفی 

گرفتم اما وقتی برای برداشتن دیگر لوازم به 
آشپزخانه رفتم ناگهان مادربزرگ را پشت 
ســرم دیدم که از اتاق خــواب بیرون آمده 
بود! دیگــر نفهمیدم چه می کنم ،یک لحظه 
پریدم و گلوی او را نیز فشــار دادم تا خفه 
شد. بعد هم با سرقت پول های پدرم، منزل 
را به آتش کشیدم و سوار بر خودروی پراید 
پدرم به طرف جاده کلات رفتم اما در بین راه 
خودرو دچار نقص فنی شد و حدود ساعت 
۲ بامداد بود که همان جا نشستم و مقداری 
شیره مصرف کردم که از کیف دستی پدرم به 
همراه پول ها برداشته بودم. سپس به طرف 
یک گاوداری یا مرغداری در همان نزدیکی 
رفتم و از کارگر آن جا کمک خواســتم تا 
نگاهی به خودرو بیندازد ولی هر دو چرخ 
پراید پنچر بود و او هم چرخ زاپاس نداشت 
به همین دلیل خودرو را در حاشیه جاده رها 
کردم و با راننده عبوری یک دستگاه نیسان 
که خانواده اش نیز همراهش بودند، به گلبهار 
رفتم و روز بعد هم به ساری گریختم که در 
آن جا دســتگیر شــدم.  در ادامه بازسازی 
صحنــه جنایت، قاضی از فرمانده شــیفت 
ایستگاه ۴۵ آتش نشــانی مشهد خواست 
تا مشــاهدات کارشناسی خود را بیان کند. 
محمدی گفت: ســاعت ۱:۲۴ دقیقه بامداد 
خبر آتش سوزی اعلام شد. وقتی به محل 
رسیدیم همه درها باز بود و آتش از انتهای 
منزل زبانه می کشــید! پنج شعله اجاق گاز 
هم باز بود که بلافاصله وارد محل شدیم و 
از انفجار جلوگیری کردیم سپس به اطفای 

زبانه های آتش پرداختیم و ...
در این هنگام قاضی ویژه قتل عمد از احسان 
)متهم( پرسید: چرا شعله های اجاق گاز را 
باز گذاشتی ؟ او پاســخ داد: برای آن که با 
انفجار و آتش ســوزی آثار جرم را از بین 
ببرم.  بنابراین گزارش، برادر مقتول نیز که با  
دستور قاضی در محل جنایت حضور داشت، 
درباره این ماجرای وحشتناک گفت: وقتی 
موضوع را فهمیدیم احتمــال می دادیم که 
یکی از اجساد مربوط به احسان )قاتل( باشد 
چرا که یکی از همسایگان گفت که برادرت 
سوار بر پراید شــبانه از خانه فرار کرد. ما 
چنین تصور می کردیم که برادرم بعد از قتل 
مادرمان و پسرش از محل گریخته است اما 

چند روز بعد با مشــاهده تصویر احسان در 
روزنامه تازه بــه واقعیت این جنایت تکان 

دهنده پی بردیم و ...
در این هنــگام قاضی ویژه قتــل عمد از 
نوجوان ۱۵ ســاله پرسید: یک قبضه چاقو 
هم در محل جنایت کشــف شد، آن را شما 
جا گذاشته بودی؟ متهم پاسخ داد: بله! ابتدا 
آن کارد را برداشــتم و می خواستم پدرم را 
با کارد به قتل برسانم ولی بعد پشیمان شدم 
و آن را زیر پتو گذاشــتم. با مشخص شدن 
زوایای پنهان این پرونده جنایی و با صدور 
دستوری از سوی قاضی، نوجوان ۱۵ ساله 
روانه زندان شد تا رسیدگی های قضایی در 
این باره ادامه یابد اما »احسان« در حاشیه 
بازسازی صحنه جنایت و در حالی که قصد 
داشت محل رها کردن خودروی پراید را به 
کارآگاهان پلیس آگاهی نشان دهد به چند 
ســوال ما درون خودروی پلیس آگاهی نیز 

پاسخ داد.
چند سال است شیشه می کشی؟ اول سیگار 
می کشیدم بعد معجون بیرجندی و مصرف 
حشیش را شروع کردم اما از یک سال قبل 

به استعمال شیشه روی آوردم.
روزی چقدر مصرف می کنی؟ حدود ۳۰۰ تا 

۴۰۰ هزار تومان! 
پولــش را چگونه تهیه می کــردی؟ پدرم 
می داد. وقتی مدرســه می رفتــی هم مواد 

مصرف می کردی؟ بله. 
روزی ۵ هزار تومــان از مادرم برای خرید 
خوراکی از بوفه مدرســه مــی گرفتم اما با 
دوستانم پول ها را روی هم می گذاشتیم و 
حشــیش می خریدیم، سپس دم در مدرسه 
ســیگاری می کشــیدیم و بعــد به کلاس 

می رفتیم. در فیلم ســلفی که هنگام جنایت 
گرفتی به پدرت توهین می کنی که نمی میرد، 
چرا؟ چون هر بار که رهایش می کردم باز 

خرخر می کرد و نفس می کشید.
مادرت نمی دانســت تو مواد مخدر صنعتی 
مصرف می کنی؟ از ســرخی چشــم هایم 
می فهمید ولی به خاطر این که پدر نداشــتم 

چیزی نمی گفت که من ناراحت شوم.
ناپدری ات چطور؟ او خودش تا ۱۰ ســال 
قبل شیشه می کشید به همین خاطر به مادرم 
می گفت فکر کنم »احســان« معتاد است، 
چهره اش نشــان می دهد! ولی مادرم هیچ 

عکس العملی نداشت.
از کجا می فهمیــد؟ تند تند حرف می زدم، 
زبانم به کامم می چســبید و دهانم خشک 
می شد. آن قدر می کشیدم که انتهای گلویم 

سفیدک زده بود. 
رابطه ات با ناپدری چگونه بود؟ با او رابطه 

خوبی داشتم.! 
مادر بزرگت را هم دوســت نداشتی؟ نه، او 
خیلــی با من مهربان بود، هیــچ بدی از او 
ندیدم! گناه داشــت ولی در شــرایطی قرار 
گرفتم که مجبــور شــدم او را هم به قتل 
برسانم.  پول های سرقتی را چه کردی؟ ۱۰۰ 
هزار تومان گچ )کریســتال( خریدم، ۳۵۰ 
هزار تومان بقیه را هم بعد حشیش و شیشه 
و ... تهیه کردم.  چرا نزد مادرت زندگی نمی 
کردی؟ خماری را نمی توانستم تحمل کنم، 
باید نزد پدرم برمی گشــتم تا پول موادم را 
بگیرم. پشیمانی؟ پشیمان هم باشم فایده ای 
ندارد! همین اواخر هم خیلی از دوستانم با 
من به خاطر مصرف شیشه قطع رابطه کرده 

بودند ولی من آدم نشدم. 

ابعاد جدید قتل های پسر ۱۵ساله

بازسازی صحنه جنایت پسری که پدرش را جلوی دوربین خفه کرد 

سرویس حوادث// مرد جوانی که در یک درگیری 
جمعی مرتکب قتل شده بود در حالی به قصاص 
محکوم شــد که با گذشت ۶ سال از این جنایت 

هنوز فراری است.
پاییز ســال 9۴ یک درگیری دسته جمعی در منطقه 
یاخچی آباد به پلیس اعلام شد. در این درگیری یک 
پدر و پســر با شــلیک گلوله زخمی و به بیمارستان 
منتقل شدند. اما ساعتی بعد پسر جوان جان باخت و با 
شکایت پدرش که از مرگ نجات پیدا کرده بود چهار 
متهم به عنوان عاملان درگیری معرفی شدند. در حالی 
که یکی از متهمان و پســرش دستگیر شد اما پلیس 
نتوانست دو متهم دیگر را دستگیر کند.با گذشت شش 
سال از این ماجرا این پدر و پسر در شعبه دهم دادگاه 

کیفری یک استان تهران پای میز محاکمه ایستادند.
 در ابتدای این جلسه اولیای دم درخواست قصاص را 
مطرح کردند.پدر مقتول که در این ماجرا از ناحیه دست 
زخمی شده بود گفت: آن شب یکی از متهمان که هنوز 
فراری است به همراه برادرانش مقابل خانه مان آمدند و 

در حالی که کلت و اســلحه شکاری همراه داشتند به 
ما شــلیک کردند که من از ناحیه دست مجروح شدم 
و پسرم مقابل چشمانم جان سپرد. من به هیچ قیمتی 
حاضر به گذشت نیستم و تقاضای قصاص دارم.سپس 
متهم روبه روی قضات ایســتاد و گفت: دو برادرم به 
کشور آلمان رفته اند و آنجا زندگی می کنند و من خبری 
از آنها ندارم. درگیری ما با این خانواده از سال ها قبل 
شروع شد. مقتول در جشــن عروسی برادرم دعوا به 
راه انداخت و شیشــه های تالار را شکست. آن شب 
درگیری سنگینی بین ما رخ داد اما دعوا با میانجیگری 

پایان یافت.
شــب حادثه دوباره مقتول به سراغ ما آمد و دعوا را 
شروع کرد اما من فقط میانجیگری کردم و دخالتی در 
قتل نداشتم. در این میان پدر مقتول برخاست و گفت: 
تو با اسلحه به دستم شلیک کردی. شاهدانی دارم که 
می توانم آنها را به دادگاه معرفی  کنم. آنها همگی اسلحه 
در دست داشتند.با این ادعا قضات دادگاه به وی مهلت 

دو هفته ای دادند تا شاهدان را به دادگاه معرفی کند.

در دومین جلســه دادگاه که برگزار شــد شاهدان به 
تشــریح ماجرا پرداختند و یکــی از دو متهم فراری 
به نام حامد را به عنوان قاتل معرفــی کردند.در پایان 
جلسه قضات وارد شور شدند و حامد را به قصاص، 
بابت اخلال درنظم عمومی به ۷۵ ماه حبس، به خاطر 
قدرت نمایی با ســلاح به ۳۰ ماه حبس و ۷۴ ضربه 
شلاق و به جرم حمل سلاح به هفت ماه و نیم حبس 
محکوم کردند. متهم میانسال نیز که در دادگاه حاضر 
بود به خاطر زخمی کردن پدر مقتول به پرداخت دیه، 
بابت حمل ســلاح به پرداخت جریمه در حق دولت، 
بابت اخلال در نظم عمومی به ســه سال و نیم حبس 
و به خاطر قدرت نمایی با ســلاح به ۱۳ ماه حبس و 

شلاق محکوم شد.
پســرش نیز به حبس و شلاق و به جرم حمل سلاح 
به پرداخت جریمه در حق دولت محکوم شد.قضات 
دادگاه سایر متهمان شرکت کننده در درگیری خونین را 
نیز به خاطر اخلال در نظم عمومی به یک سال حبس و 

تحمل ۷۴ ضربه شلاق محکوم کردند.

قصاص برای قاتل فراری

سرویس حوادث// مرد معتاد که در یکی از خیابان های اردبیل پسر 
جوانی را گروگان گرفته بود پس از رها کردن گروگان خودکشی کرد.

ســید عبدالله طباطبایی، دادستان انقلاب و عمومی مرکز استان اردبیل در 
تشــریح این حادثه گفت: فردی که مواد روانگردان مصرف کرده بود، در 
یکی از محلات شهر اردبیل با سلاح گرم اقدام به گروگانگیری یک جوان 
۳۰ساله کرد که با گزارش آن توسط مردم، نیروهای ویژه نیروی انتظامی 

در صحنه حاضر شدند.با حضور نیروهای پلیس، گفت وگو، مذاکره و اقدامات 
تخصصی پس از نزدیک به چهار ســاعت فــرد گروگانگیر اقدام به آزادی 

گروگان خود کرد و حادثه گروگانگیری به پایان رسید.
وی با اشاره به اینکه این فرد اقدام به مصرف مواد روانگردان کرده و وضعیت 
عادی نداشت، افزود: گروگانگیر پس از آزاد کردن گروگان، ناگهان با شلیک 

گلوله خودکشی کرد و به زندگی خود پایان داد.

خودکشی 
بعد از 

گروگانگیری

۲۲نفر از عاملان نزاع طایفه ای در خرمشهر دستگیر شدند
سرویس حوادث// فرمانده انتظامی خرمشهر 
گفت: ۲۰ نفــر از عاملان یک نزاع طایفه ای به 
همراه ۲ نفر قاتل در این شهرستان شناسایی 

و دستگیر شدند. 
سرهنگ فرشاد کاظمی اظهار داشت: در پی اعلام 
مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ در خصوص بر وقوع 
یک فقره نزاع دسته جمعی و تیراندازی بین ۲ طایفه 

در این شهرستان ماموران انتظامی به محل نزاع اعزام 
شدند. وی با اشــاره به قتل ۲ نفر در این درگیری 
افزود: با حضور ماموران پلیس در محل درگیری 
و با هماهنگی مقام قضائــی ابتدا ۲ نفر از عاملان 
اصلی قتل دستگیر و اسلحه شکاری بکار رفته در 
نزاع کشف شد. فرمانده انتظامی شهرستان خرمشهر 

خاطر نشان کرد:ماموران پلیس تعداد ۲۰ نفر دیگر 
از افراد شــرکت کننده در این نزاع دسته جمعی را 
دستگیر کردند. سرهنگ کاظمی با بیان اینکه متهمان 
علت نزاع را اختلاف شخصی اعلام کرده اند تصریح 
کرد: متهمان پس از تشکیل پرونده برای سیر مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی شدند.
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شهرستان

۵۰ نفر از اهالی روستای جعفر آباد میناب شناسنامه دارمی شوند
  سرویس شهرستان// سرپرست هماهنگ کننده قوه قضایی و نیروهای 
مسلح ستاد امر به معروف و نهی منکر هرمزگان گفت: تا پایان شهریورماه 
جاری مشکل شناسنامه دار کردن ۵۰ نفر از اهالی روستای جعفر آباد بخش 
توکهور و هشــتبندی میناب حل می شود. محمد پاینده با اعلام این خبر 
به رسانه ها افزود: این تعداد افراد بدون شناسنامه بودند که با پیگیری های 
صورت گرفته به همراه مدیرکل ثبت احوال هرمزگان مشــکل آن ها رفع 
می شود. مدیر کل ثبت احوال هرمزگان نیز در این دیدار بدون اشاره به اینکه 
این افراد چرا تاکنون شناسنامه نداشته اند، ادامه داد : در  شناسنامه دار شدن 
این افراد موانعی وجود دارد که تا  پایان شهریور جاری انجام می شود.پیش 
از این نیز دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکر هرمزگان ۱۲ شهریور ماه 
جاری در بازدید میدانی از روستای جعفرآباد از توابع توکهور و هشتبندی 
شهرستان میناب گفته بود: شماری از خانوارهای روستایی مناطق دورافتاده 
و ســخت گذر روستای جعفرآباد از توابع توکهور و هشتبندی شهرستان 
میناب به دلیل برخی مشکلات هیچ گاه موفق به دریافت شناسنامه نشده اند 
و براین اســاس از هر نوع امکانات عمومی و خدمات دولتی بی بهره اند.

حجت الاسلام حسن کریمی اظهارداشته است: مسوولان باید بازدید میدانی 
از روستاها با هدف تصمیم گیری آگاهانه برای رفع مشکلات مردم انجام 
دهند.وی ادامه داد: بسیاری از مدیران و مسوولان در طول سال ها به این 
منطقه رفت و آمد کرده و نســبت به مشکلات  مردم ساکن در آن آگاهی 
دارند اما به اذعان ساکنان این روستا تنها وعده هایی بی عمل از مسوولان 
نصیب آن ها شــده است.دبیر ستاد امربه معروف و نهی از منکر هرمزگان 
اظهار داشت: مشکلات این روستا به حدی زیاد بود که نماینده ولی فقیه 
استان هرمزگان تصمیم بر این موضوع گرفت که ستاد امربه معروف و نهی 
از منکر به طور ویژه در این روستا حضور پیدا کنند.کریمی یاد آور شد: در 
این بازدید که حدود چهار ساعت طول کشیده مردم این روستا مشکلات 
فراوانی را بازگو کردند که باید خدمتگزاران این مردم آنها را هر چه زودتر 
عملیاتی و به سرانجام برسانند.وی تصریح کرد: بعد از گذشت چهار دهه از 
انقلاب اسلامی زندگی افرادی از این نوع، باور پذیر نیست، اما باید اعتراف 
کرد، افراد بدون شناسنامه به دور از هر نوع امکانات و خدمات در استان 
هرمزگان زندگی می کنند.دبیر ســتاد امربه معروف و نهی از منکر استان 
هرمزگان از تمام مسوولان مربوط به ویژه مدیر کل اداره کل ثبت احوال 
استان هرمزگان و مدیرعامل آبفا هرمزگان درخواست کرد به طور ویژه به 

مشکلات این روستا رسیدگی کنند.
۱۴۰ بازدید از نانوایی های قشم انجام شد

 سرویس شهرستان// رییس اداره صنعت معدن و تجارت قشم گفت: از 
ابتدای سال تا کنون بیش از ۱۴۰ بازدید از نانوایی های قشم انجام شد. امین الله 
رونما در نشست کارگروه آرد و نان شهرستان قشم افزود: بازدیدها نشان از 
آن دارد که کیفیت نان در شهرستان قشم در حد مطلوب و مناسبی قرار دارد.

وی ادامه داد: بررسی نشان می دهد که نان به ترتیب در روستاها، بخش ها 
و شهر قشم به ترتیب با کیفیت بالاتری عرضه می شود.رییس اداره صنعت 
معدن و تجارت قشم تصریح کرد: گاهی کیفیت نان کاهش پیدا می کند که به 
کیفیت آرد مربوط است و نانوایی ها برای ارائه نان مطلوب به مشتری تلاش 
می کنند.به گزارش ایرنا، وی افزود: جانمایی برای ایجاد نانوایی های جدید از 
وظایف اتحادیه هاست که این نهاد برای نانوایی ها در قشم ایجاد نشده است.

خبری

نگاهی به گردشگری فرهنگی در بندرخمیر

)قسمت اول(
گردشگری در دوران جدید یک صنعت محسوب می گردد. 
گردشــگری فرهنگی از مهمترین شاخه های گردشگری 
می باشد که در آن آثار فرهنگی ملموس و ناملموس مورد 
توجه قرار می گیرند. و به عبارتی توریسم فرهنگی به طور 
خاص بر شــیوه زندگی مردم در این مناطق جغرافیایی و 
تاریخچه آن مردم، هنر، معماری، ادیان و دیگر عناصری 
که به آنها کمک کرده تا شیوه زندگی خود را دنبال کنند 
تمرکز دارد. گردشــگری فرهنگی شامل گردشگری در 
مناطق شهری به خصوص شــهرهای تاریخی و بزرگ و 
امکانات فرهنگی این شهرها مانند موزه ها و تئاترهای آن 

ها است.
 همچنین این نوع توریسم می تواند شامل گردشگری در مناطق 
روســتایی و نمایش سنت های بومی جوامع فرهنگی )به عنوان 
مثال جشــنواره ها و آداب و رسوم( و ارزش ها و شیوه زندگی 
آنان باشد. گردشگری فرهنگی در حال حاضر محبوبیت زیادی 
در سراســر جهان دارد و در اخیر گزارش OECD، این نوع 
توریســم می تواند در توسعه منطقه ای در مناطق مختلف جهان 
مؤثر باشد. تعریف گردشگری فرهنگی عبارت است از »رفتن 
افراد به جاذبه های فرهنگی به دور از محل اقامت عادی خودشان 
با قصد جمع آوری اطلاعات جدید و تجربیات به منظور برآوردن 
نیازهای فرهنگی«. این نیازهای فرهنگی می تواند درک هویت 
فرهنگی فرد از طریق مشاهده فرهنگ دیگران باشد. گردشگری 
فرهنگی دارای سابقه ای طولانی است و ریشه های آن در گرند 
تور به اوایل صنعت گردشــگری می رسد. همچنین گردشگری 
فرهنگی از مســائلی است که سیاســتگزاران برای آینده روی 
 ،WTO آن حســاب باز کرده اند. سازمان گردشگری جهانی
دریافت که ۳۷ درصد از گردشــگری جهانی را گردشــگری 
فرهنگی تشــکیل می دهد و سالانه ۱۵ درصد رشد دارد. اگر به 
درصد رشد گردشــگری فرهنگی در دو صورت آثار فرهنگی 
ملموس و آثار فرهنگی ناملموس توجه گردد، به خوبی مشخص 
می شود که درصد عمده ای از گردشگری را گردشگری فرهنگی 
تشــکیل می دهد. اگر به جامعه بندرخمیر از نگاه های متعدد 
نگریسته شود، به خوبی مشــخص می گردد که آثار فرهنگی 
ملموس و ناملموس زیادی در بندرخمیر وجود دارد که توانسته 
و می تواند باعث گرایش گردشگران فرهنگی به این شهر گردد. 
این نوشــتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی شهر 
بندرخمیر و شهردار فرهنگ دوست و پر تلاش این شهر جناب 
آقای مهندس جواد محمودی به رشته تحریر در می آید در نظر 
دارد گردشــگری فرهنگی در بندرخمیر را از نگاه های متعدد 

مورد بررسی قرار دهد.
آثار ملموس و ناملموس زیــادی در بندرخمیر وجود دارد که 
باعث جذب گردشگر فرهنگی در این شهر و شهرستان می گردد. 
پل لاتیدان در شهرستان بندرخمیر می تواند به تنهایی هر ساله 

گردشگران زیادی به این شهرستان جذب کند. معماری این پل 
که بیش از یک و نیم کیلومتر طول دارد و بسیاری از پایه های 
آن زیر شن مدفون می باشد در نوع خوب جالب توجه می باشد. 
گردشگران فرهنگی به توجه در افتادن پل از مسیرهای ارتباطی 
جدید، شاید شــناخت چندانی از این پل نداشته باشند، اما اگر 
یک بار از این پل دیدن نمایند در دفعات بعدکه به شهرســتان 
بندرخمیر آمده وبار دیگر این پل را خواهند دید. نگارنده بیش 
از هفت بار از این پل تاریخی بازدید نموده و هر بار از نگاه های 
متعدد این پل را مورد بررســی قرار داده است. کاروانسراهای 
بندرخمیر از دیگر بناهای تاریخی هســتند که که باعث جذب 
گردشگران فرهنگی زیادی به این شهر و شهرستان می گردند. 
کاروانســرای تنگ دالان، کاروانســرای جیحون، کاروانسرای 
تقی خانی و دیگر کاروانسراهای شهرســتان بندرخمیر دارای 
معماری منحصر به فردی می باشــند و در مسیر تاریخی قرار 
دارند. بیشتر این کاروانسراها دارای شانزده اتاق دو دالان و سقف 
گنبدی می باشند. نگارنده از بیشتر این کاروانسراها دیدن نموده 
است. برخی از این کاروانسراها مرمت شده اند و در مسیرهای 
سهل الوصول قرار داشته و گردشــگران فرهنگی می توانند به 
راحتی از آن ها بازدید نمایند. در ســفرنامه های خارجی نیز 
در ارتباط با کارکرد این کاروانســراها مطالب متعددی آمده و 
این مطالب می تواند مورد اســتفاده گردشگران قرار گیرد. این 
کاروانسراها در یک مسیر مشخص از پل لاتیدان تا تنگ دالان 
قرار دارند. اگر از پل لاتیدان در یک خط مستقیم تا تنگ دالان 
نگریسته شود به خوبی مشخص می گردد که در فواصل مشخص 
این کاروانسراها قرار گرفته اند. در حال حاضر نیز گردشگران 
فرهنگی می توانند از مسیری که از بندرعباس به لار و بستک 
می رود، بسیاری از این کاروانسراها را بازدید نمایند. با شناساندن 
بیشتر این کاروانســراها به گردشگران فرهنگی می توان شاهد 
حضور بیشتر گردشگران در بازدید از این آثار تاریخی بود. قلعه 
بندرخمیر از دیگر بناهای تاریخی بندرخمیر است که علیرغم 
از بین رفتن برخی از برج های آن، هنوز هم از جذابیت خاصی 
برای گردشگران فرهنگی برخوردار است و سبک معماری آن 
به عنوان یک قلعه درون شهری نگاه هر گردشگری را به سوی 
خود جلب می نماید. این قلعه در بخش میانی شهر قرار داشته 
و فاصله نزدیکی با مسجد جامع قدیم این شهر دارد. در اطراف 
این قلعه نیز بازاری قرار داشت که در حال حاضر آثاری از آن 
باقی نمانده و محل آن در حال حاضر خاکبرداری شــده است. 
این به خوبی می رساند که معیارهای معماری ایران دوره اسلامی 
در بندرخمیر نیز رعایت گردیده بود. یعنی مسجد جامع، قلعه و 
بازار در کنار همدیگر قرار داشتند. بنابراین گردشگران فرهنگی 
می توانند معماری شــهرهای ایران دوره اسلامی در بندرخمیر 
را نیز به خوبی مشاهده نمایند. دیوار سدار بندر خمیر از دیگر 
آثار تاریخی بندرخمیر است که همواره مورد بازدید گردشگران 
فرهنگی قرار دارد. گردشــگرانی که از سمت بندرعباس وارد 
بندرخمیر می شوند می توانند آثار دیوار سدار را بر روی رشته 
کوه ورودی بندرخمیر مشاهده نمایند. این دیوار نقش مهمی از 
حفاظــت از بندرخمیر در هجوم های صورت گرفته به این بندر 

تاریخی داشته است و از کوه تا دریا و تالاب خور خوران امتداد 
پیدا می کرده است. درب ورودی این دیوار در کنار دریا و تالاب 
قرار داشته است. در حال حاضر اثری از آن درب نمی باشد. در 
بین بخش های متعدد این دیوار ســتون هایی قرار داشت که به 
استحکام بنا کمک می نمود. مسجد جامع قدیم بندرخمیر نیز در 
نوع خود جالب توجه می باشد. ستون های داخلی این مسجد 
و ایوان آن نگاه هر گردشــگر فرهنگی را به سوی خود جلب 
می نماید. نگارنده از بخش داخلی این مســجدو و ستون های 
قطور آن دیدن نموده اســت. این مسجد دارای شبستان جالبی 
می باشد که در حال احیا است. صحن آن از سطح زمین ارتفاع 
داشته و هرگز سیل یا باران سیل آسا نمی توانست به این مسجد 
صدمه وارد نماید.  فرهنگ ناملموس بندرخمیر هم بسیار غنی 
می باشد.  فرهنگ مرتبط با دریا و دریانوردی همواره در این بندر 
جریان داشــته و دارد. چون خاندان بزرگ دریانورد زیادی در 
این بندر هستند که از گذشته های دور لنج دار، لنج ساز و ناخدا 
بودند. فرهنگ دریانوردی در بین آن ها سینه به سینه نقل شده 
است. بنابراین یک گردشگر فرهنگی که وارد بندرخمیر می شود 
برای بررســی بهتر فرهنگ دریانوردی و آثار ناملموس آن می 
تواند به خاندان دریانورد مراجعه نمایند. استفاده از تاریخ شفاهی 
ناخدایان و دریانوردان بندرخمیر توسط گردشگران مهمترین منبع 
در این زمینه است گردشگران فرهنگی می توانند از مکتوباتی که 
در مورد بندرخمیر هم نوشته شــده است نظیر کتاب دانشنامه 
بندرخمیر و غیره برای شناخت آثار  ملموس و ناملموس استفاده 
کنند. بنابراین تمامی آثار فرهنگی ملموس و ناملموس بندرخمیر 
در جذب گردشگر فرهنگی به این بندر تاریخی نقش دارند. در 
گذشــته آواهای دریانوردی زیادی در زمان رفتن به سفرهای 

دریایی و کشیدن تورهای ماهیگیری خوانده می شد و هنوز هم 
برخی از  دریانوردان، صیادان و ناخدایان بندرخمیر این آواها را 
به یاد دارند. این آواها و ســنن دریانوردی می تواند مورد توجه 
گردشگران فرهنگی باشد. جمع آوری این آواها و مکتوب نمودن 
آن ها کمک زیادی به فرهنگ ناملموس بندرخمیر خواهد نمود. 
در ساختمان سنچه در بندرخمیر مراسم های متعددی برگزار می 
گردد که هر ساله گردشگران زیادی در آن مکان جمع می گردند و 
موسیقی محلی در آن مکان اجرا می گردد. تلاش دست اندرکاران 
بندرخمیر بر این است تا فرهنگ ملموس و ناملموس بندرخمیر را 
به گردشگران فرهنگی معرفی نموده و آن ها را تشویق به آمدن به 
بندرخمیر نمایند. فرهنگ خوراکی بندرخمیر و سبک مهمانداری 
آن ها نیز همواره مورد توجه گردشگران فرهنگی می باشد. مهمان 
در مناطق جنوبی ایــران و از جمله بندرخمیر همواره و قرب و 
ارزش زیادی داشــته و در هر منزلی یک مجلس برای پذیرایی 
از مهمان وجود داشته است. مجلس مهمان از نظر بنا و معماری 
مهم ترین اتاق خانه بوده و تلاش می گردید تا بهترین فرش ها در 
آن قــرار گیرد. مکان قرارگیری مجلس در ابتدای درب ورودی 
منزل بوده و مهمان به اندرونی خانه راه پیدا نمی کرد. تلاش مردم 
بندرخمیر این بوده است تا به بهترین شیوه از مهمان پذیرایی گردد 
و همین رسومات پذیرایی و غیره مورد توجه گردشگران فرهنگی 
بوده است. امکان توسعه گردشگری فرهنگی در بندرخمیر زیاد 
بوده و هر ساله بر تعداد گردشگران فرهنگی در بندرخمیر اضافه 
می گردد. زیرا پتانســیل موجود برای گردشگری فرهنگی در 
بندرخمیر زیاد می باشد. در نوشتار آتی تلاش می گردد به گوشه 
های دیگری از مباحث گردشگری فرهنگی در بندرخمیر با توجه 

فرهنگ ملموس و ناملموس این بندر پرداخته شود.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

طرح : اسماعیل سهرابی

بدینوسیله از کلیه سهامدارن شرکت فوق دعوت به عمل می آورد که درجلسه مجمع عمومی فوق العاده و عادی به
طور فوق العاده شرکت فوق در مورخه 1400/07/03 روز شنبه درمحل دفتر شرکت به آدرس بندر عباس چهارراه

مرادی ساختمان اشکان طبقه اول واحد 2کدپستی 7918894136راس ساعت 9و 10صبح تشکیل میشود
حضور بهم رسانند ضمنا کسانی که نمی توانند به هر دلیلی در جلسه فوق حضور یابند می توانند حق رای خود را به

شخص دیگری وکالت دهند.
دستور جلسه مجمع عمومی فوق العاده - انتقال سهام

دستور جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده
- انتخاب مدیران و بازرسین

– انتخاب روزنامه کثیر الانتشار جهت درج آگهی های شرکت

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده و عادی به طور فوق العاده شرکت بندر کار متحد )سهامی خاص(
 بهشماره ثبت 10630و شناسه ملی 10800129935

تاریخ انتشار آگهی 1400/06/23

مقام دعوت هیات مدیره

عبدالمجید مرادی سرویس شهرستان// نبود زیر 
ساخت های مناســب و با کیفیت مخابراتی در ۶ 
روستای کوهستانی و صعب العبور جانوری بخش 
لیردف شهرستان جاسک بعد از گذشت سال ها 
بار محرومیت را برای اهالی مضاعف تر کرده است.

به گزارش خبرنگار دریا، رد پای نبود زیرســاخت و 
تجهیزات مناسب و با کیفیت لازم مخابراتی و اینترنتی 
در 6 روستای صعب العبور و محروم جانوری جاسک، 
محرومیت بســیاری از دانش آموزان از تحصیل را به 

ارمغان آورده است.
برخی از اهالــی جانوری با ابراز نارضایتی در گفتگو 
با خبرنگار دریا گفتند: ضمن مصائب بغرنج ارتباطی، 
مردم 6 روستای جانوری با مشکلات سخت فراوان و 
عمدی دیگر نیز دست و پنجه نرم می کنند و در حالی 

که فاصله منطقه حوزه جانوری تا مرکز بخش لیردف تا 
آخرین نقطه حدود 80 کیلومتر می باشد و مسیر آن نیز 
ناهموار و صعب العبور می باشد و دانش آموزان پسر 
منطقــه با صرف هزینه های گزاف برای ادامه تحصیل 
مجبورند راهی بخش لیردف شــوند و دانش آموزان 
دختر تنها نیز تا ششم ابتدای می توانند تحصیل کنند و 
این منطقه به همین خاطر حتی یک دختر دارای مدرک 
دیپلمه ندارد تا در امور بهورز بومی روستا آموزش و به 
کار گرفته شود البته که بهداشت یکی از اساسی ترین 
مشکلات مردم منطقه است و اگر کودکی دچار عقرب 
گزیدگی شــد یا خانم باردار با مشکل زایمان مواجه 
شود در روستا ها باید برای رسیدن به درمانگاه لیردف 
80 کیلومتر راه سخت گذر و صعب العبور کوهستانی 
را طی کنیــم و تنها نیز در حــال حاضر نیز فقط در 

یکی از روستا های جانوری دکل مخابراتی فعال است 
در حالی که بر اســاس مصوبه هــای دولت باید همه 
روستا های بالای 20 خانوار از نعمت ارتباط و اینترنت 
بهره مند شــوند، با این وجود درخواست اصلی مردم 
راه اندازی دکل های مخابراتی در جانوری می باشــد 
و امیدواریم مسئولین نسبت به مشکلات مخابراتی و 

اینترنتی توجه و اقدامی جدی نمایند.
گفتنی است : با وجود اجرا و بهره برداری های متعدد 
از طرح های مخابراتی در بخش های وسیعی از شرق 
اســتان هرمزگان ولی همچنان روســتاییان جانوری 
مرکز، گچی، میســکنک، چبان، تنگدف و باسیدی در 
منطقه جانوری بــا وجود ضعف در اپراتور های وب، 
از مزایای دسترســی به اینترنت پرسرعت باکیفیت و 

آنتن دهی مناسب باز مانده اند.

فقدان زیرساخت مخابراتی مناسب درجانوری جاسک

ری شماره 817  ن سند واگذا آگهی فقدا
آقایان 1- سید محمدعلی کیانی)مالک دو و چهار دهم دانگ مشاع از ششدانگ( 2- محمدحسین ملقب به )نریمان( شریفی )مالک یک و دو دهم 
دانگ مشاع از ششدانگ( 3- صمد میلانی زاده )مالک یک و دو دهم دانگ مشاع از ششدانگ( 4- محمدریاض خلیلی )مالک یک و دو دهم دانگ 
مشاع از ششدانگ( با ارائه استشهاد محلی و اعلام فقدان یک جلد سند واگذاری شماره 817 بشماره مسلسل 00818 مربوط به عرصه ششدانگ 
یک قطعه زمین صنعتی بمساحت 1658 متر مربع واقع در قشم شهرک صنعتی طولا سایت انبارها جزئی از پلاک اصلی 1939. تقاضای صدور سند 
واگذاری المثنی رانموده است. لذا بدینوسیله اعلام می نماید هرکس نسبت به ملک فوق الذکر معامله ی کرده باشد و یا مدعی وجود سند مزبور نزد 

خود میباشد ظرف ده روز از انتشار این آگهی به این اداره مراجعه و اعتراض خود تسلیم نماید بدیهی است اگر در مهلت مقرر اعتراضی واصل و یا مدرکی ارائه نگردد سند 
واگذاری المثنی صادر و تسلیم متقاضی میگردد و سند واگذاری شماره 817 مسلسل 00818 که مفقود گردیده از درجه اعتبار ساقط می گردید.

تاریخ انتشار نوبت اول:1400/06/23
تاریخ انتشار نوبت دوم:1400/07/04

رویا زاهدنیا- رئیس اداره ثبت شرکتها



ن سند مالکیت    آگهی فقدا
نظر به اینکه آقای غلامرضا انباز فرزند حاجی مالک ششدانگ پلاک 2038 فرعی از 17- اصلی به موجب دو فقره 
استشهادیه محلی مدعی شده اند که سند مالکیت پلاک مزبور تحت عنوان ششدانگ انبار واقع در چیل بنان ماشنگی، 
بخش سه رودان بندرعباس در دفتر املاک الکترونیکی شماره 139720323061001119 ثبت و سند مالکیت آن به 
شماره سریال 204095 سری ج سال 96 صادر و تسلیم گردیده است به علت جابجایی اثاثیه منزل مفقود گردیده است 
تقاضای صدور سند مالکیت المثني پلاک فوق برابر ماده 120 آیین نامه قانون ثبت و تبصره های ذیل آن نموده است. 
لذا در اجرای ماده مزبور اعلام می گردد چنانچه هر کس مدعی انجام معامله یا سند مالکیت نزد او می باشد بایستی از 
تاریخ انتشار این آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را به اداره ثبت رودان تسلیم و رسید اخذ نماید.  در صورت 

عدم اعتراض و عدم ارائه سند مالکیت اداره ثبت اسناد و املاک رودان مطابق ماده 120 آیین نامه مزور به صدور سند مالکیت المثنی بنام متقاضی 
اقدام خواهد نمود در ضمن پلاک مزبور برابر اسناد رهنی 3508 مورخ 1385/08/28 ،4752 مورخ 1386/03/31 ، 28735 مورخ 06/20 / 1395 
تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی 34 شهر رودان به نفع بانک کشاورزی رودخانه و 4470 مورخ 1391/05/18 دفترخانه اسناد رسمی 52 زیارتعلی به 
نفع بانک کشاورزی زیارتعلی و رهنی شماره 38047 مورخ 1397/11/11 و 41681 مورخ 1398/10/04 دفترخانه اسناد رسمی 34 شهر رودان به 

نفع بانک کشاورزی رودخانه ثبت شده است. 125 م/الف          تاریخ انتشار: 1400/06/23
یحیی شیروانی -  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودان

سلامت

طالع بینی

7
سه شنبه 23 شهریور 1400

7 صفر 1443

سال بیستم شماره 3696

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
به طور معمول می دانید که در یک رابطه ی عشقی 
دقیقاً به دنبال چه چیزی هستید، اما امروز به نظر 
می رسد که اهداف چندان مشخصی ندارید. امروز 
می توانید رویاهای دلخواه تان را به شــکل ایده آل در ذهن تان 
تجسم کنید، اما نباید انتظار داشته باشید که آن ها به واقعیت تبدیل 
شوند. اکنون در دنیای واقعی وظایف زیادی دارید که باید انجام 
شــان دهید و به همین خاطر نمی توانید به رویاهای دور و دراز 
برسید. اما اگر موافق جریان شنا کنید حتماً با تجربه ی دل انگیزی 

مواجه خواهید شد که تا مدت ها در ذهن تان می ماند.
  اردیبهشت :

امروز ممکن است در تعاملات تان با دیگران بعضی 
از نکات احساسی را اشتباه برداشت کنید، مگر این 
که با حواس جمع به نکات ظریفی که در گفتگوها 
جریان دارد دقت کنید. ممکن اســت درباره ی پیشرفت یکی از 
روابط تان دچار تردید و سردرگمی شوید. اگر بخواهید در فکر 
احتمالات پرســه بزنید باز هم در نهایت به رضایت و خرسندی 
نخواهید رســید. در عوض به شما پیشــنهاد می شود که روی 
موضوعاتی که هم اکنون در دست دارید کار کنید تا دوباره بتوانید 

به دنیای واقعی برگردید.
  خرداد :

تصمیم داریــد درباره ی مباحث واقعی و کاربردی 
بحث کنید، اما به نظر می رســد به خاطر خیالات 
رنگارنگی که در ســر دارید نمی توانید ذهن تان 
را روی هیــچ موضوعی متمرکز کنید. خودتان فکر می کنید که 
موضع تان روشــن است، اما شاید همکاران تان پیام شما را طور 
دیگری برداشت کنند. متأسفانه ممکن است خودتان را قانع کنید 
که دلیلی برای ارائه ی توضیحات بیشتر وجود ندارد. بهتر است 
برای این که مشــکل درست نشود قدم به قدم پیش بروید و بعد 
از بازگو کردن هر ایده ای از اطرافیان تان بخواهید که نظرشــان 

را بگویند. 
  تیر :

امروز باید به هر کاری یــا هر چیزی زمان کافی 
بدهید تا مسیر طبیعی اش را طی کند و کامل شود، 
در غیــر این صورت همه ی برنامه های تــان به هم می ریزد. 
احســاس می کنید دیگران انتظاراتی را که دارند با شما در میان 
نمی گذارند. به جای این که با شک و تردید پیش بروید بهتر است 
ســوالات مشخص بپرسید و از اطرافیان تان بخواهید که به شما 

پاسخ مشخصی بدهند. 
  مرداد :

شــاید احســاس کنید که در واقعیت ها گام برمی 
دارید، اما به نظر می رسد که در دنیای خیالات تان 
زندگی می کنید. اشکال قضیه این جاست که همه ی حقایق را با 
تصورات تان قاطی می کنید و به همین خاطر به سختی می توانید 
حقیقت را از خیال تشــخیص دهید، مگر این که حواس تان را 

خوب جمع کنید و هوشیارانه تصمیم بگیرید.
 شهریور :

بــه طور معمول این قابلیــت را دارید که جزییات 
موضوعات پیچیده را به دقت مدیریت کنید و همه 
ی کارها را جداگانه در مسیر پیش ببرید. اما امروز به شما توصیه 
می شــود که اســتفاده از مهارت های تحلیلی خود را به زمان 
دیگری موکول کنید. به جای این که افکارتان را محدود کنید به 
شما پیشنهاد می شود که فکرتان را باز بگذارید و به جستجوی 
ناشناخته ها بروید. قوه ی خیال شما اکنون مهم ترین ابزاری است 

که در دست دارید، پس از این که آن را به کار بگیرید نترسید.  
 مهر :

امروز بسیار درون نگر شده اید، زیرا اکنون ونوس 
بــه دوازدهمین خانه در طالع شــما یعنی خانه ی 
حریم شخصی وارد شده است. اگر قرار است امروز را با دیگران 
بگذرانیــد می توانید در عین برقراری روابط اجتماعی در دنیای 
خیالات هم پرسه بزنید. دل تان می خواهد تنها باشید و به همین 
خاطر برای تان خیلی سخت است که بین نیاز به تنهایی و انجام 

تعهدات تان تعادل برقرار کنید. 
 آبان :

دل تان می خواهــد خودتان درباره ی کارهایی که 
می خواهید با دیگران انجام دهید تصمیم بگیرید، اما 
شاید همه چیز طوری پیش برود که این قدر آزادی عمل نداشته 
باشید. شما کسی نیستید که وقتی مسئولیتی را به عهده می گیرد 
آن را نیمه تمام رها کند. به شما توصیه ی شود برنامه های تان را 
از نو مرتب کنید تا مبادا کارآمدی و عملکرد شما تحت تأثیر قرار 
بگیرد. این که به حرفی که زده اید عمل کنید خیلی مهم است، اما 

پرداختن به رویاهای تان را هم فراموش نکنید.
   آذر :

امروز اوضاع خانه کمی پیچ در پیچ شده است، اما 
این ها بزرگ ترین مشکلات امروزتان نیستند. همه 
چیز آن طوری که به نظر می رسد نیست و به همین 
خاطر اهمیت نســبی آن ها را نمی توان مشخص کرد. اگر افکار 
هوشــمندانه ی خود را با راهکارهای پیچیده به کار ببندید بی 
نتیجه خواهد بود. سعی کنید پیام تان را کوتاه و مختصر بیان کنید. 
برای این که از صحبت های تان برداشــت های غلط نشود باید 

ساده حرف بزنید.
 دی :

اکنون دیگران به راه هایی متوســل شده اند تا شما 
را وسوسه کنند که از تعهدات گذشته ی خود دست 
بردارید. اگر نتوانید خواسته های شخصی خود را 
مدیریت کنید دچار آشفتگی خواهید شد. بعضی روزها همه چیز 
خیلی خوب پیش می رود، اما فعل و انفعالات کهکشانی امروز 

چیز دیگری را برای شما رقم زده است. 
  بهمن :

اهداف مشــخصی دارید و یک برنامه ی کاربردی 
هم برای رســیدن به اهداف تان مشخص کرده اید، 
امــا انگار هنوز عزم تان را جــزم نکرده اید که به 
سوی مقصد تعیین شده حرکت کنید. امروز دیگران آن چهره ی 
ملایم تر و مهربان تر شــما را خواهند دید، زیرا عواطف پنهانی 
شــما به طریقی در رفتارتان نمایان خواهد شد. به جای این که 
مقاومت کنید اجازه دهید تا دیگران آن ســوی دیوارهای دفاعی 

شما را ببینند.
  اسفند : 

امروز ممکن است یک نفر یا یک چیز معنوی یا حتی 
یک رویا توجه شما را به خود جلب کند. مشکل این 
جاست که اکنون نمی توانید واقعیت و خیال را از هم 
تشخیص دهید. اما همین واقعیت و خیال ممکن است لحظه ای 
جادویی را برای شما رقم بزند. سعی نکنید بفهمید که چه اتفاقی 

دارد می افتد، فقط آرام باشید و از این تجربه لذت ببرید.
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سرویس ســلامت // دو هفته پس از دوز 
دوم واکســن کووید ۱۹ اثرات محافظتی 
واکسیناسیون به بالاترین حد خود می رسد. 
در این زمان فرد کاملا واکسینه شده است 
و اگر بعد از این مدت به بیماری کووید ۱۹ 
مبتلا شــود در واقع دچار عفونت پس از 

واکسن می شود.
به طور کلی، عفونت های بعد از واکسیناسیون 
مانند عفونت های معمولی کووید ۱9 در افراد 
واکسینه نشده است اما برخی تفاوت ها وجود 
دارد و افراد واکسینه  شــده با دو دوز واکسن 
باید مواردی را بدانند که در ذیل به آنها اشاره 
شده است. بر اساس مطالعه علائم کووید، پنج 
علامت شایع در عفونت بعد از واکسیناسیون 
شامل سردرد، آبریزش بینی، عطسه، گلودرد و 

از دست دادن بویایی است.
برخی از این علائم همان نشانه هایی است که 
در افراد واکســینه  نشده مشاهده می شود البته 
در این افراد ســه مورد از شایع ترین علائم نیز 
سردرد، گلودرد و آبریزش بینی است البته تب 

و سرفه مداوم نیز گزارش می شود.
تب و ســرفه که از علائم پیشــین کووید ۱9 

هستند در افراد واکســینه که به بیماری مبتلا 
می شوند به ندرت مشاهده می شود.

نتایج تحقیقی نشان داده است که افراد مبتلا به 
عفونت بعد از واکســن در مقایسه با افراد غیر 
واکسینه شده ۵8 درصد کمتر احتمال دارد که 
تب داشته باشند و بیماری کووید برای بسیاری 
از افراد بعد از واکسیناســیون مانند احساس 

سرماخوردگی توصیف شده است.
افراد واکسینه  شده کمتر از افراد واکسینه  نشده 
در صورت ابتلا به کووید ۱9در بیمارســتان 
بســتری می شــوند همچنین به احتمال زیاد 
علائم کمتری در مراحــل اولیه بیماری دارند 
و کمتر احتمــال دارد به کووید طولانی مبتلا 
شــوند. دلایل خفیف تر شدن بیماری در افراد 
واکسینه شده می تواند به این دلیل باشد که اگر 
واکسن ها مانع عفونت نشوند، به نظر می رسد 
که افراد مبتــلا، ذرات ویروس کمتری در بدن 
خود دارند اما این مورد هنوز تایید نشده است.

* چــه مــواردی خطر ابتــا را افزایش 
می دهند؟

نتایج تحقیقات در انگلستان نشان داده است که 
۰.۲درصــد از جمعیت یا از هر ۵۰۰ نفر یک 

نفر با واکسیناســیون کامل، بیماری شدید را 
تجربه می کنند اما همه در معرض خطر یکسانی 
نیستند. به نظر می رســد چهار چیز به میزان 

محافظت شما از واکسیناسیون کمک می کند:
* نوع واکسن

اولین مورد، واکســن خاصی است که دریافت 
کرده اید و کاهش نسبی خطر که هر نوع ارائه 
می دهند. کاهش نسبی خطر، معیاری است که 
نشان می دهد، واکسن به چه میزان خطر ابتلا به 
کووید را در مقایسه با فردی که واکسینه نشده 

کاهش می دهد.
آزمایش هــای بالینی نشــان داده اســت که 
واکســن مدرنا خطر ابتلا به کووید را در افراد 
واکسینه شــده 9۴ درصد و واکسن فایزر این 

خطر را 9۵ درصد کاهش می دهد.
واکسن های جانسون و جانسون و آسترازنکا 
عملکرد کمتری داشتند و این خطر را به ترتیب 
در حدود ۶۶ و ۷۰ درصد کاهش دادند )البته 
اگر فاصله بیشتری بین دوزها باشد، حفاظت 
واکسن آســترازنکا به 8۱ درصد افزایش می 

یابد(.
* زمان واکسیناسیون

مدت زمان واکسیناسیون نیز مهم است و یکی 
از دلایلی است که بحث بر سر دوز تقویت کننده 
واکسن را افزایش می دهد. نتایج تحقیقات اولیه 
که هنوز در حال چاپ اســت )و باید توسط 
سایر دانشمندان مورد بررسی قرار گیرد( نشان 
می دهد که محافظت در واکسن فایزر ۶ ماه پس 

از واکسیناسیون کاهش می یابد.
* سویه های ویروس

عامل مهم دیگر، نوع ویروســی است که با آن 
روبرو هســتید. کاهش خطر تا حد زیادی با 
آزمایش واکسن ها در برابر شکل اولیه ویروس 
کرونا محاسبه شده است اما هنگام مواجهه با 
نوع آلفا، داده های بهداشت عمومی انگلستان 
نشان می دهد که دو دوز واکسن فایزر محافظت 
کمتری دارد و خطر ابتلا به علائم کووید را تا 
9۳ درصد کاهش می دهد و در برابر دلتا، سطح 
حفاظت حتی به 88 درصد می رسد. این مورد 

درباره واکسن آسترازنکا نیز صادق است.
مطالعه علائم کووید همــه این موارد را تایید 
می کند. داده ها نشان می دهند که در دو تا چهار 
هفته پس از دریافت دوز دوم واکســن فایزر، 
حفاظت در برابر سویه دلتا ۷8 درصد است و 

پس از چهار تا پنج ماه این رقم به ۷۷ درصد 
کاهش می یابد.

* سیستم ایمنی شما
مهم است که به خاطر داشته باشید که ارقام فوق 
به کاهش متوسط  خطر در بین جمعیت اشاره 
دارد. خطر ابتلا در شما بستگی به میزان ایمنی 
و سایر عوامل خاص شخصی دارد )مانند اینکه 
چگونه در معرض ویروس قرار دارید و ممکن 

است توسط شغل شما تعیین شود(.
تناســب اندام معمولا با افزایش سن کاهش 
می یابد. شرایط پزشکی طولانی مدت نیز ممکن 
است پاســخ ما به واکسیناسیون را مختل کند 
بنابراین افراد مسن یا افرادی که دارای سیستم 
ایمنی ضعیف هستند ممکن است سطوح کمتری 
از محافظت حاصل از واکسن در برابر کووید 
داشــته باشند یا ممکن اســت محافظت آنان 

سریع تر کاهش یابد.
همچنیــن لازم بــه یــادآوری اســت کــه 
آســیب پذیرترین افراد از نظــر بالینی قبل از 
دیگران واکســن خود را دریافــت کرده اند، 
احتمالا بیش از هشت ماه پیش که ممکن است 
خطر ابتلا به عفونت را به دلیل کاهش محافظت 

افزایش دهد.
* آیا باید نگران باشیم؟

واکســن ها هنوز خطر ابتلا به کووید را تا حد 
زیادی کاهــش می دهند همچنیــن به میزان 
بیشتری در برابر بستری شدن در بیمارستان و 
مرگ محافظت ایجاد می کنند. با این حال، این 
مربوط به مشاهده عفونت  بعد از واکسیناسیون 
است و نگرانی این است که محافظت با واکسن 

با گذشت زمان کاهش یابد.
از ایــن رو دولت بریتانیا در حال برنامه ریزی 
برای افزایش دوز به افراد آســیب پذیر است 
همچنین در حال بررســی این اســت که آیا 
تقویت کننده ها باید به طور گسترده تری تجویز 
شــوند یا خیر. سایر کشورها، ازجمله فرانسه 
و آلمان نیز در حــال برنامه ریزی برای ارائه 
تقویت کننده به گروه هایی هستند که در معرض 

خطر بیشتری از کووید-۱9 قرار دارند.
اما حتی اگر از تقویت کننده ها نیز استفاده شود 
این را نباید به عنوان عدم کارایی واکسن ها تعبیر 
کرد و در عین حال، ترویج واکسیناسیون برای 
همه واجدین شرایط که هنوز واکسینه نشده اند 

ضروری است.

چه عواملی سبب ابتلای واکسینه شده ها به کرونای شدید می شود؟ 

دوران  در   // ســلامت  ســرویس 
حضور  کرونا  همه گیــری  طولانی مدت 
مردم در ســالن  های ورزشی و فعالیت  
های تفریحی که بــه صورت جمعی و با 
انجام می شد، محدود شده  زیاد  تحرک 
و خانه نشینی و تماشای تلویزیون و کار 
با گوشی های هوشــمند جایگزین آنها 

شده است.
ایــن وضعیت، فقر حرکتی جامعه را در پی 
خواهد داشت که می تواند عوارض اسکلتی 
ـ عضلانــی، قلبی ـ ریــوی، متابولیکی و 
 ـ روانی جبــران ناپذیری را بر جا  روحی 

بگذارد.
در سنین میانسالی و سالمندی به خصوص 
برای خانم ها که تغییرات هورمونی در این 
سن برایشان بروز می یابد، پوکی استخوان و 
نگرانی از شکستگی های لگن، ستون فقرات 
و مچ دســت از مهم ترین عوارض اسکلتی 

ــ عضلانی و متابولیکی به شمار می رود. 
کاهش متابولیســم و افزایش وزن به دنبال 
کم حرکتی در این دوران که شاید تنها تفریح 
و انگیزه خانواده ها غذاخوردن است، یکی 
دیگر از تهدیدهای ســلامت آنها محسوب 
می شود و شیوع چاقی به عنوان یک معضل 

قابل تأمل افزایش می یابد. 
دیابت و بیماری هــای غده تیروئید هم که 
ارتباط مستقیمی با فعالیت های بدنی دارند 
و پیــاده روی روزانه و انجــام تمرین های 
ســبک، ملایم و مداوم از روش های مهم 
کنترل قنــد خون و تنظیــم عملکرد غده 

تیروئید به شمار می رود.
کم شــدن فعالیــت  هــای بدنــی، ضعف 
عضلات و پایین آمدن آمادگی جســمانی 

را در پی خواهد داشــت. با ضعیف شــدن 
ماهیچه ها به عنوان ثبات دهنده های مفاصل، 
آســیب پذیری آنها نســبت به صدمات و 
اختلالات بیشــتر شده و شاهدیم با وجود 
این که بیماران فعالیت  های ورزشی کمتری 
دارند اما دردها و التهابات مفصلی در آنها 
شیوع بیشتری یافته و تماس هایشان با ما 
بیشتر می شود. نشستن های طولانی مدت با 
اعمال فشار بر فقرات کمری و دیسک های 
بین مهــره ای زمینه را بــرای بیرون زدگی 
دیســک و درگیری ریشــه عصبی بیشتر 
می کند و می تواند در نهایت به جراحی در 

این افراد منجر شود.
تحرک و فعالیت برای قلب و ریه حیات بخش 
اســت. همواره یکــی از توصیه های مهم 
پزشکان و فیزیوتراپیست های قلب و ریه 
انجام فعالیت های ورزشــی برای بالابردن 

تعداد ضربان قلب و تنفس بوده است.
با حذف ایــن فعالیت ها عملا عضله قلب 
هم ضعیف تر شــده و تهویه هوایی ریه ها 
هم کاهــش می یابد و خطــر ابتلا و عود 
بیماری های قلبی ـ عروقــی و ریوی در 

افراد بیشتر خواهد شد.
انجــام فعالیت هــای ورزشــی و تحرک 
خصوصا به صورت جمعــی و گروهی، با 
تحریک ترشــح هورمون ســروتونین در 
خون، سطح آمادگی روحی ــ روانی افراد 
را بالا نگه مــی دارد و بهبود خلق، ایجاد 
انگیزه و طراوت و شــادابی را برایشــان 

به ارمغان می آورد. 
طبیعی اســت حذف چنین برنامه هایی از 
زندگی در دوران شیوع کووید ۱9 می تواند 

افت سطح آمادگی روحی ــ روانی جامعه 
را در پی داشته باشد و افسردگی، اختلالات 
خلقی و بسیاری دیگر از بیماری های این 
حیطه نتیجه گریزناپذیر کاهش فعالیت های 

فیزیکی در این دوران است. 
نداشــتن فعالیت های بدنی کافی همچنین 
می تواند مانع رشــد طبیعی استخوان ها و 
ماهیچه ها در کودکان و نوجوانان شــود و 
ناهنجاری ها و بدشکلی های ستون فقرات 
و مفاصل زانــو و مچ و کف پا را به همراه 

داشته باشد.
باید توجه داشــته باشــیم امکاناتی ساده 
در منــزل ماننــد یک دیوار بــرای انجام 
تمرین هایی مثل شــنا رفتن روی دیوار یا 
طناب زدن یا بالا و پایین رفتن از یک پله، 
نمونه ورزش های مفیدی است که تا حدی 
می تواند جایگزین فعالیت های ورزشی در 

شرایط عادی باشد.
هرچنــد پیاده  روی و دویدن در فضای باز 
و به خصــوص مکان هایی که تردد و تجمع 
مردم کم اســت از بهترین راه های جبران 

کم تحرکی در دوران شیوع کروناست.
بســیاری از بیماران مبتلا به کووید ۱9 که 
زمان طولانی را در بیمارســتان بســتری 
طولانی مدت  بی حرکتــی  به علت  بوده اند 
پس از نقاهــت، توان راه رفتــن و انجام 
فعالیت های شــخصی را ندارند که حضور 
یک فیزیوتراپیست در این دوره مانند زمان 
بســتری در کنار وی و آموزش راه رفتن 
با انجام حرکات درمانی عملکردی  همراه 
می تواند به تدریــج بیمار را به توانایی های 

گذشته برگرداند.

در همه گیری کرونا مراقب فقر حرکتی باشید 

سرویس سلامت // بسیاری از ما تجربه ترشحات پشت حلق 
را داریم که علامتی آزاردهنده است و می تواند منجر به سرفه، 

گلودرد، خارش حلق، تغییر صدا و پاک کردن مکرر گلو شود.
خلط پشــت حلق در واقع مخاط تولید شده از جانب غددی در 
آستر بینی و سینوس های ماســت. این مخاط در سراسر دستگاه 
تنفس و گوارش ترشــح می شــود و ماده ای لغزنده و تا حدودی 
چســبناک اســت که برای بدن عملکرد دفاعی دارد و علاوه بر 
مرطوب نگه داشــتن لایه های درونی بــدن، مواد و میکروب های 
مزاحــم را به دام می اندازد و به بیــرون می راند. در حالت عادی 
این مخاط آبکی از پشــت بینی ما وارد حلق شده و در بزاق حل 
می شــود و آن را بدون دردســر می بلعیم. اما در شرایطی که این 
مخاط چســبنده تر از معمول شود یا تولید آن بیش از اندازه باشد 
آزاردهنده حس می شود.علل مختلفی عامل این رویداد هستند که 
شــایع ترین آنها عبارتند از: حساسیت، عفونت های ویروسی مثل 
ســرماخوردگی، ســینوزیت، آلودگی هوا و گرد و غبار، مصرف 
داروهایی مثل قرص ضد بارداری، غذاهای پر ادویه، شرایطی مثل 

حاملگی یا جسمی در بینی که بیشتر در اطفال دیده می شود. 
یکی دیگر از علل احســاس ترشح در حلق که با قورت دادن هم 
برطرف نمی شــود و گاهی افراد آن را به توپی تشــبیه می کنند، 

برگشت اسید معده یا ریفلاکس است. در همه این موارد شرح حال 
و معاینه از ســوی پزشک به کشف علت کمک می کند اما به طور 
کلی توصیه های زیر را رعایت کنید و به یاد داشــته باشید گاهی 
درمان این علامت پس از کشــف علت یا علت های آن طولانی 
اســت.مایعات فراوان خصوصا در فصل گرم بنوشــید. نوشیدن 
مایعات گرم مانند سوپ مرغ به رقیق شدن ترشحات و حس نشدن 
آن کمک می کند. از مصــرف ادویه هایی مثل فلفل یا ادویه کاری 
پرهیز کنید. شست وشوی مکرر بینی و حلق با سرم شست وشو را 

انجام دهید. از دود سیگار و قلیان پرهیز کنید.
از مصرف خودســرانه آنتی  بیوتیک خــودداری کنید. حیوانات 
خانگــی را مدتی از خانه دور کنید، زیــرا برخی افراد به اجزای 
بدن آنها واکنش می دهند. در هوای گرم و خشک استفاده از بخور 
کمک کننده است. شب ها برای جلوگیری از تحریک گلو و سرفه، 
کمی بالش خــود را بلند انتخاب کنید و زیر شــانه ها را نیز بالا 
بیاورید. در نهایت تحت نظر پزشک استفاده از داروها لازم است. 
در موارد برگشــت اسید معده و آزرده شدن حلق، توصیه می شود 
در هر وعده غذایی سبک بخورید یعنی تعداد وعده های بیشتر اما 
با حجم کمتــر بخورید. از مصرف آب و مایعات خصوصا گازدار 

بلافاصله قبل و بعد یا حین خوردن غذا خودداری کنید.

راهکارهای خلاصی از خلط یا ترشحات پشت حلق 

سرویس سلامت // بنا بر گزارش پژوهشگران، حس 
چشایی از دست رفته یا تغییر یافته، خشکی دهان 
و ایجاد زخم در دهان در بین بیماران مبتلا به کووید 
۱۹ شایع است و این علائم ممکن است تا مدت ها 

باقی بماند.
طبق بررسی گسترده بیش از ۱8۰ مطالعه منتشر 
شده، محققان دانشــگاه برازیلیا برزیل دریافتند 
از هر ۱۰ بیمار مبتلا بــه کووید ۱9، تقریباً ۴ نفر 

)بالغ بر ۴۳ درصد( اختلال در حس چشــایی یا از 
دست دادن کامل حس چشایی را تجربه می کنند، اما 
خشــکی دهان به مراتب افراد بیشتری را تحت تاثیر 

قرار می دهد.
محققان در این مطالعه، علائم سلامت دهان حدود ۶۵ 

هزار بیمار کرونایی را در جهان بررسی کردند.
دکتر »ادموند هیولت«، سخنگوی انجمن دندانپزشکی 
آمریکا، می گوید: »در مورد بیماران کرونایی، پیام مهم 
این اســت که این گروه از افراد اگر می توانند عادات 

و بهداشت  دهان 

را  طــول دنــدان  در 
بیماری خود حفظ کنند. خشکی دهان خطر پوسیدگی 
دنــدان را به میزان قابل توجهــی افزایش می دهد، 
بنابراین مســواک زدن دوبــار در روز با خمیردندان 
حاوی فلوراید، اســتفاده از نخ دندان یکبار در روز، 

محدود کــردن میان وعده ها و پرهیــز از غذاها و 
نوشیدنی های شیرین بهترین راه برای حفظ سلامت 

دهان و دندان است.«
در افراد مبتلا به کووید ۱9، کاهش حس چشــایی، 
اختلال در حس چشایی، که در آن همه چیز مزه 
شیرین، ترش، تلخ یا فلزی دارد، یا از دست دادن 

کل حس چشایی مشاهده شده است.
به دلایلی که هنوز نامشــخص اســت، محققان 
دریافتند که به نظر می رسد این عوارض در بیماران 
اروپایی مبتلا به کووید ۱9 شایع تر بوده و حدود نیمی 
از آنها را تحت تاثیر قرار می دهد. در مقابل، یک سوم 
بیماران کرونایی در آمریکا و یک چهارم بیماران در 

آمریکای لاتین همین شرایط را گزارش کردند.
این مطالعه نشــان داد که برخــی از بیماران مبتلا به 
کوویــد ۱9 ضایعاتی را روی زبــان یا زیر آن یا در 

امتداد لثه ها و کناره های دهان گزارش کرده اند.

سرویس ســلامت //  به دنبال گرفتن مجوز برای 
استان هرمزگان  باردار در  مادران  واکسیناسیون 
، هفتاد و یک درصد مادران باردار واجد شــرایط 

واکسینه شدند.
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ دکتــر نوروزیان گفت : 
بیشترین درصد واکسیناسیون مربوط به شهرستان رودان 
و بندرخمیر می باشــد که صددرصد زنان باردار واجد 
شرایط واکسینه شــده اند و متاسفانه در جزیره  کیش 
فقط ۲۱ درصد و در شهرستان پارسیان نیز ۳۰ درصد 
واکسن دریافت کرده اند که به دلیل استقبال کم مادران 
باردار بوده است.  سخنگو دانشگاه علوم پزشکی افزود: 
با توجه به خطر بیماری کرونا برای زنان باردار از تمام 
مادران باردار خواهشــمندیم که برای قرار گرفتن در 
لیست زنان باردار در سامانه سیب حداقل یک بار برای 
مراقبت به یکی از مراکز بهداشتی درمانی مراجعه کنند 
و سپس همکاران ما طبق اولویت بندی ، جهت تزریق 

واکسن با این عزیزان تماس خواهند گرفت .
 دکتر نوروزیان با اشاره به خطر این بیماری برای زنان 
باردار گفت : متاسفانه از ابتدای اپیدمی تاکنون ۱9 زن 
باردار جان خود را از دســت داده اند که ۱۳ مورد آن 
مربوط به پیک امســال و ۶ مورد در پیک سال گذشته 
بوده که امیدواریم با واکسیناســیون هرچه ســریعتر و 
استقبال خانم های باردار شاهد ابتلاء و بیماری و مرگ 

و میر هیچ کدام از مادران باردار نباشیم.

هفتاد و یک درصد مادران باردار واکسینه شدند بیماران کرونایی چند بار در روز باید مسواک بزنند؟ 

سرویس سلامت // گلو درد به احتمال زیاد 
در کنار بسیاری از علائم دیگر کرونا رخ 

می دهد اما اگر گلودردتان همراه با از 
دســت دادن حس بویایی است ؛ 

قطعا کرونا دارید .
در افــراد بیش از ۱۶ ســال 
، گلــو درد بیشــتر اوقات با 

خستگی و ســردرد همراه است 
و گاهی اوقات با صدای خشــن و 

سبکی سر همراه است. در همه سنین، 
گلو درد در کنار ســرفه و تب مداوم شایع 

است. بسته به ســن و جنسیت، در صورت 
مشاهده علائم مختلف کرونا در هفته اول بیماری، 

باید با پزشک خود تماس بگیرید.
* هر گلودردی ناشی از کرونا نیست

در بین علائم بیماری کرونا، گلو درد بســیار شایع است. گلو درد 
می تواند ناشــی از بیماری هایی غیر جدی تا خطرناک باشد. شما 
ممکن اســت از ســرماخوردگی گلو درد بگیرید. گلودرد شما 
همچنین ممکن است به علت تشــویق های جانانه شما در بازی 
فوتبال روز قبل یا ناشی از فریاد زدن باشد. در نتیجه، هر گلودرد 
یا گرفتگی صدا مرتبط با بیماری نیست. بنابراین، چه زمانی باید 
نگران گلودرد باشید؟ این سوالی است که همه گیری کرونا آن را 
بیش تر حائز اهمیت کرده اســت. گلودرد نیز یکی از علائم رایج 
بیماری ناشی از کروناویروس جدید است. گلودرد به خودی خود 
معمولا جای نگرانی نیست. گلو ممکن است در اثر آلرژی، آلودگی 
هوا یا استفاده بیش از حد تحریک شود. همچنین می تواند به دلیل 
ســیگار کشیدن باشد، در این صورت راه حل ساده است )سیگار 

کشیدن را متوقف کنید!(.
* چه زمانی باید گلودردم را جدی بگیرم؟

اگر گلــودرد داریــد ؛ در صورت بروز 
علائم دیگــر )حتی علائــم خفیف 
تری که معمولا با ســرماخوردگی 
مرتبط هســتند( باید با پزشک 
خــود تمــاس بگیریــد یا 
انجام دهید.  آزمایش کرونا 
ســرماخوردگی معمولی و 
بیماری  باعث  که  ویروســی 
کووید-۱9 می شــود هر دو یک 
نوع ویروس هستند و می توانند علائم 
مشــابهی را ایجاد کنند. موارد خفیف 
کرونا حتی در نظر یک فرد معمولی دقیقا 
شبیه سرماخوردگی است. اما اگر شما کرونای 
خفیف دارید، می توانید ویروس کرونا را به فردی که عفونت بدتری 
دارد منتقل کنید. در صورت وجود علائم احتمالی کرونا، شما باید 
از این موضوع مطمئن باشــید که دیگران را در معرض خطر قرار 
نمی دهید. اگر فقط گلو درد دارید و علائم دیگری ندارید، احتمال 
اینکه کرونا باشــد کمتر است. اما اگر گلو درد با علائم دیگر مثل 
سرفه و تب و سردرد کرونا همراه باشد ممکن است به کرونا مبتلا 
شــده باشید. فقط حدود ۵ تا ۱۰ درصد از بیماران مبتلا به کرونا، 
تنها علامت خــود را گلودرد اعلام کرده اند. مبتلایان به کرونا در 
کنار گلودرد معمولا تب، از دســت دادن طعم و بو و مشکل در 

تنفس را تجربه خواهند کرد.
* گلودرد ناشی از کرونا

اگر گلودرد دارید ممکن است کرونا باشد، به خصوص اگر حس 
بویایی خود را از دست داده اید، باید از دستورالعمل های بهداشتی 
پیــروی کنید و در خانه خود را قرنطینــه کنید تا به محافظت از 
اطرافیان و جامعه بزرگ تر کمک کنید. از خود مراقبت کنید، مدام 

بر سلامت خود نظارت داشته باشید و آب کافی بنوشید.

گلودرد گرفته ام ؛ آیا کرونا دارم ؟ 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان



 

گروه گزارش// پیرو فراخوان از شهروندان 
بندرعباســی، تصمیم گرفتیم در خصوص 
مشکلات، پروژه های نیمه تمام و بازارهای 
سالهاست  که  بندرعباس،  شــهر  تجاری 
اســت،  نموده  راکد  را  مردمی  ســرمایه 
سلسه گزارشــاتی را تهیه نمائیم، تا ضمن 
هشدار به شهروندان در این زمینه، صدای 
مالباختگان ایــن پروژه هــا را به گوش 
مسئولین امر برســانیم تا هرچه سریعتر 
نسبت به معضل مجتمع های تجاری نیمه 
کاره رسیدگی نمایند که هم تعیین تکلیفی 
برای مالباختگان باشد و هم ضرب الاجلی 
برای رفع چهره نازیبای شــهر که در این 
بلاتکلیفی ها و نیمــه کاره ماندن پروژه ها 

خود معضلی دیگری است؛ معین شود.
مجتمع تجاری-تفریحی صدف واقع در گلشهر 
جنوبی یکی از پروژه هایی اســت که بیش از 
۱۰ سال پیش کلنگ آن به زمین خورده و افراد 
زیادی در این پروژه ســرمایه گذاری نموده و 
غرفه هایی را پیش خرید کرده اند که به موجب 
قرارداد فی مابین ســاخت و تحویل این پروژه 
تاکنون باید تمام می شــده و غرفه ها تحویل 
خریداران می شد. زمین این ملک متعلق به اداره 
کل راه و شهرسازی استان هرمزگان بوده است 
و پیمانکاری این پروژه به   شرکتی معتبر واگذار 
شده بود، که تاکنون موفق به تکمیل این مجتمع 

تجاری – تفریحی نشده است. 
در پی بررســی علل و عواقب نیمه کاره ماندن 
این پروژه به سراغ یکی از مالباختگان رفتیم و 
شرح آنچه در خلال این پروژه و طرح دعوی که 
تاکنون شده است را برایمان روایت نموده است.

 خانم عباســی که کارمند و مادر سه فرزند و 
سرپرست خانواده هم است، سال ها پیش پس 
انــداز و دارایی خــودش را جهت تأمین آینده 
فرزندانش در این پروژه ســرمایه گذاری نموده 
و یکی از غرفه های مجتمع تجاری و تفریحی را 
پیش خرید کرد. به امید آنکه با اتمام پروژه منبع 
درآمدی به خانوار اضافه شود و در این اوضاع 
نابسامان اقتصادی شرایط بهتری برای فرزندانش 
فراهم نماید. اما متأســفانه عدم تکمیل پروژه 
تاکنون در تحویل غرفه ها به ســرمایه گذاران 
فشــارهای زیادی به برخی آنــان وارد نموده 
اســت تا حدی که بســیاری از افراد مجبور به 
فروش سایر اموال و املاک خود  شده اند و گویا 
ورق روزگار برایشان برگشته است و همه اینها 
صرفاً به دلیل نتیجه ندادن سرمایه گذاری شان 
بوده است،  ســرمایه گذاری که یک طرف آن 
مرد بزرگ ســاخت بازارهای مدرن در جنوب 
کشور بوده اســت و همگان به این اعتبار وارد 
گود شدند ولی همچنان در داغ بی نتیجه ماندن 
این پروژه می ســوزند. خانم عباسی می گوید: 
نوروز سال98بود که گروه مالباختگان صدف در 
واتساپ را چک می کردم،یک گروه متشکل از 
دوازده نفر از خریداران غرفه های پروژه صدف، 
پروژه ای که طبق قراردادم باید عملیات اجرایی 
 آن در ســال 9۱به اتمام و در سال 9۲تحویل

 خریداران گردد.

مدت ها بود کسی پیام جدیدی در گروه ارسال 
نکــرده بود انگار گرد یأس و ناامیدی بر دل ها 
پاشیده شده بود .در ذهنم مروری بر آنچه در این 
سال ها بر من گذشته بود کردم .مادر سه فرزند 
فاقد پدری متعهدبودم و باید فکری برای آینده 
عزیزانم می کردم خودم بودم و خدای مهربانم و 

تعهدی که به فرزندانم داشتم .
 پس از عمــری کارمندی و صرفه جویی های 
شــدید و دل بریدن از تمام خواسته های خود، 
اندک ســرمایه ای جمع کرده بــودم و در پی 
زمینه ای مناســب برای ســرمایه گذاری برای 
فردای فرزندانم بودم. در شهر چند پروژه را در 
نظر گرفتم پس اندازم  به هیچکدام نمی خورد. 
یک روز اتفاقی بنر بزرگی در مقابل یک پروژه 
در  ساحل دریا، جنب هتل گوهرشاد برخورد 
کردم که آدرس و شــماره تلفن دفتر فروش در 
آن اعلام شده بود با شماره تلفن روی بنر تماس 
گرفتم و از شــرایط خرید سوأل کردم با مقدار 

پس انداز من می شد پا جلو گذاشت.
 تحقیقی در خصوصی » آقای خ« که به عنوان 
سازنده پروژه بود انجام دادم و ایشان را به عنوان 
شخصیت نیکوکار و سرمایه داری که پروژه های 

بزرگ و موفقی در استان های فارس و هرمزگان 
داشته از جمله پاساژ زیتون که به عنوان اولین 
پاساژ بزرگ  و مدرن بندرعباس بود؛ شناختم . 
برای تأمین پیش پرداخت اولیه که حدود صد و 
ده میلیون تومان بود تمام پس انداز و طلاهایم  
را خرج کردم و قرار شد ماهیانه یک میلیون و 
صد و پنجاه هزار تومان هم تا ســه سال و نیم 

پرداخت کنم.
این سه سال و نیم روزگار بسیار سختی بود بیش 
از هشتاد درصد حقوقم صرف قسط های غرفه 
می شــد و خرج تحصیل پسر دبیرستانی و دو 
فرزند دیگرم  بسیار بالا بود از طرفی پیشرفت 
پروژه بسیار اندک بود به حدی که گاهی تصور 
می شد بازوی بالابر مستقر در پروژه فقط برای 
رد گم کردن گاه گاهی چرخی در آســمان می 

زند و دیگر هیچ .
بارها با دفتر فروش تمــاس گرفتم و جویای 
وضعیت پیشرفت پروژه شدم.بالاخره در تاریخ 
۱۱ مهر ۱۳9۱ نامه ای با  مضمون تشــکر از 
همکاری و صبر خریــداران و وعده اتمام هر 
چه سریعتر پروژه از طرف »آقای خ«  به دستم 
رســید .  مدتی خیالم راحت شد اما با گذشت 

چندین ماه باز هــم خبری از فعالیت در پروژه 
نبود .با چند تن از خریداران دیگر مشورت کردم 
همه با سابقه ای که از »آقای خ«   اطلاع داشتند 
و ایشان را بزرگ مردی نیکوکار و سرمایه داری 
بزرگ می پنداشتند به خود جرأت طرح شکایت 
نمی دادند و اکثریت امید به تکمیل پروژه داشتند. 
از طرفی قــرارداد فی مابین چنان یک طرفه و 
ماهرانه تنظیم شده بود که امیدی به طرح دعوی 
در دادگاه و رســیدن به حق از این طریق برای 

خریداران باقی نگذاشته بود .
 با چند تن از غرفــه داران در ارتباط بودم که 
مطلع شــدم چند تن پیگیر هســتند و گروهی 
در واتساپ به اسم مالباختگان صدف تشکیل 
داده اند و اقداماتی هر چند ســطحی انجام شده 
اســت. من هم به این گروه پیوستم. اما در این 
گروه هــم خبری نبود جز چنــد پیام  خوش 
آمدگویی اعضاء به ورود من پیامی دیگر ارسال 

نشد و سکوت بر گروه حاکم بود .
فرزندانم دانشجو و دبیرستانی بودند از طرفی به 
کرج منتقل شده بودم و مخارج زندگی و تحصیل 
در این شهر سرســام آور بود .نوروز 98بود که 
صبرم لبریز شد و در گروه واتساپ پیامی آتشین 
خطاب به دیگر مالباختگان ارســال کردم که تا 
کی ســکوت، مگر این پول زحمت کشیده تان 

نبوده، ....
آنجــا بود که گروه به جنبش افتاد و انگار صبر 
همه لبریز شده بود قرار شد بگردیم و خریداران 
دیگر را پیدا کنیم.از آگهی های فروش در سایت 
ها تا گشتن بین دوســتان و همکاران و ... کم 
کم تعداد گروه به دویســت نفر نزدیک شــد . 
حتی مالباختگان مقیم خارج از کشور هم پیدا 
کردیم.در گروه چند وکیل هم بودند شــروع به 
هم اندیشی و انتخاب نماینده شد . نمایندگانی 
انتخاب شدند و جلســاتی با وکلا تشکیل شد 

تا جوانب مســئله را بررسی کنند .قرار شد در 
قدم اول  براساس موضوع ماده هفت قرارداد که 
حل مشکلات احتمالی را در ابتدا به هیئت حل 
اختلاف واگذار کرده بود تمام خریداران موجود 
در گــروه اظهار نامه ای برای »آقای خ«  مبنی 
بر درخواســت معرفی نماینده جهت شرکت در 
جلســه هیئت حل اختلاف موضوع ماده هفت 
قرارداد، ثبت کنند.تقریباً اکثر خریداران به عنوان 
قدم اول رسیدگی ثبت اظهار نامه را انجام دادند. 
که هیچ پاســخی از طرف »آقــای خ«  به این 

اظهار نامه ها داده نشد .
در مرحلــه بعد اعضا آماده ثبت شــکایت از 
فروشنده شــدند و هم فکری ها در این زمینه 
ادامه داشــت که خبر ســفر  جناب آقای آیت 
ا.. رئیســی ریاست محترم  قوه قضائیه وقت به 
استان هرمزگان  در مهرماه سال 98 نور امیدی 
بر دل مالباختگان انداخت. بنرهایی تهیه شد که 
در بدو ورود جناب آقای رئیسی بوسیله گروهی 
از دوســتان به نمایش گذاشــته شود تا ایشان 
متوجه وجود مشکل اهالی این شهر گردند. که 
از ترس سوء استفاده کانال های معاند دشمن از 
آن منصرف شدیم و تمام تلاش نمایندگان براین 
شــد که بتوانند ملاقاتی با ایشان داشته باشند و 
از نزدیک وی را در جریان تمامی ماجرا  قرار 

دهند.
تلاش دوستان به ثمر نشســت و این ملاقات 
انجام شــد . ایشان در این جلسه قول رسیدگی 
ویژه را دادند و به ریاســت دادگستری استان 
هرمزگان دســتور تشــکیل کارگروه ویژه و 
رسیدگی تخصصی به این پروژه را صادر نمودند 
.با صدور این دستور اعضا از طرح شکایت در 
دادگاه منصرف و منتظر نتیجه این جلسات شدند 
.  در اردیبهشت ســال 99 دادستان بندرعباس 
آقــای قهرمانی، طی نامــه ای نتیجه هفت ماه 

تلاش و پیگیری های نمایندگان مالباختگان و 
کارگروه ویژه را به جناب آقای صالحی، رئیس 
دادگستری استان هرمزگان چنین اعلام کردند: 
پیشرفتی برای پروژه فوق از طریق توافق متصور 

نمی باشد.
انگار فقط مدتی برای طرف مقابل زمان خریده 
شد . مکاتبه ای با دفتر رئیس محترم قوه قضاییه  
به شــماره ثبت ۲۱۲8۴۰۱۱۰۰/9۰۰۰ انجام 
دادم و شــرح آنچه به وقوع پیوســت را دادم 
اما پاســخی دریافت نکردم. مکاتباتی از طرف 
نمایندگان با دفتر رئیس محترم قوه قضاییه شد 
اما نامه ارسالی هیچگاه ثبت نشد . دوباره قرار بر 

طرح دعوی در دادگاه شد .
از طرف دادگستری وعده داده شد که اگر بیش 
از صد نفر یک شــکایت واحد از نفر خاصی 
را ثبت کنند جزو کثیر الشــکایات محســوب 
می شــوند و مورد رسیدگی ویژه قرار می گیرد. 
بیــش از صد نفر به وکالت آقــای ..... اقدام به 
طرح شــکایت کردند. بنده هــم به طور مجزا 
 طرح دعوی »آقای خ« کردم و امید رســیدگی

 ویژه داشتم .
 در تاریخ ۲۴ مــرداد ۱۳98 اظهار نامه ای به 
»آقای  برای   ۱۳98۲۲۰۳۴۶۲۲۶۷8۷ شماره 
خ« مبنی بر درخواســت معرفی نماینده جهت 
شرکت در جلســه هیئت حل اختلاف موضوع 
ماده هفت قرارداد،  ثبت کرده بودم که پاســخی 

از طرف »آقای خ« نگرفتم .
در تاریخ ۱۲ شــهریور ۱۳99 دادخواســت 
بدوی بــه شــماره ۱۳99۲۲۰۷۶۵8۳۴۲۶۶ 
به پیوســت قــرارداد و اظهار نامه به شــماره 
۱۳98۲۲۰۳۴۶۲۲۶۷8۷، مبنی بر الزام به ایفای 
تعهد مالی و تامین خواســته و مطالبه خسارت 

ثبت  کردم .
شــعبه 9دادگاه عمومــی حقوقی شهرســتان 
بندرعباس مسئول رســیدگی به پرونده شد.در 
آن ایام ســفر بین استانی و حضور در دادگاه به 
دلیل ویروس کرونا امــکان پذیر نبود درنتیجه 
لایحه بــه شــماره ۱۳99۲۲۰۵۵۶۷9۳۰۷9 
بــه تاریخ۱۰ مهــر ۱۳99 تقدیم دادگاه شــد 
. دادنامــه در تاریخ ۲۷مهر۱۳99 به شــماره 

99۰99۷۷۶۱۱۰۰۰9۶۰صادر شد .
دادگاه استعلام کرده بود از مسکن و شهرسازی 
و مشــخص شده بود که زمین متعلق به مسکن 
و شهرســازی اســت و به همین دلیــل قرار 
رد دعــوی صادر شــده بــود . در تاریخ ۱۷ 
آبــان ۱۳99  تجدید نظرخواهی به شــماره 
۱۳99۲۲۰۱۳۴۶۲۵۰۵۳را ثبت کردم اینبار از 
وکیل زبردســتی کمک گرفتم تا تمام راه ها را 
بر رد دعوی ببندد.منتظر بودم پیامک دادگاه که 
شعبه تجدید نظرخواهی را اعلام کند برایم ارسال 
شود که نشد .مثل اینکه مدتی ارسال پیام دچار 
مشکل شــده بود. البته پیامک مذکور برای من 
چندین بار با فاصله چندین ماه و حتی سال برایم 
ارسال شد که دیگر معنی و سودی نداشت. بطور 
اتفاقی متوجه شدم شــعبه هفتم دادگاه مسئول 

رسیدگی به تجدیدنظر خواهی من شده است .
در تاریــخ ۵آذر ۱۳99 ســاعت 9:۳۰ صبح 
دادخواســت جلب ثالث را ثبت کردم و عصر 
همــان روز حکم نهایی برای من صادر شــد. 
وهمچنان پروژه خوابیده و ما تنها چشم امیدمان 

را به دادرسی عادلانه دوخته ایم.
از شما و همه اهالی مطبوعات و رسانه خواهش 
می کنم داد ما را به گوش مســئولین کشوری 
برسانید، ما دیگر به احقاق حقمان از درون استان 
امیدی نداریم، هیچ مسئولی مشکلات ما را نمی 
فهمد. خواهش می کنم کمک کنید تا نزدیک به 
دویســت مالباخته پروژه تجاری صدف بعد از 

حدود ده سال به حق قانونی خودشان برسند. 
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 در این ســرمایه گــذاری یک طرف 
آن مرد بزرگ ساخت بازارهای مدرن 
در جنوب کشور بوده است و همگان 
بــه این اعتبار وارد گود شــدند ولی 
همچنان در داغ بی نتیجه ماندن این 

پروژه می سوزند

و  کارمنــدی  عمــری  از  پــس   
دل  و  شــدید  هــای  صرفه جویــی 
بریدن از تمام خواســته هــای خود، 
اندک ســرمایه ای جمع کــرده بودم 
و در پــی زمینــه ای مناســب بــرای 
سرمایه گذاری برای فردای فرزندانم 
یکی از غرفه های این پروژه ناتمام را 

خریداری نمودم

 این ســه سال و نیم روزگار بسیار 
ســختی بود بیش از هشــتاد درصد 
حقوقم صرف قسط های غرفه می شد 
و خرج تحصیل پسر دبیرستانی و دو 
فرزند دیگرم  بســیار بالا بود و این 
روزها بر منی که سرپرست خانوارهم  

هستم بسیار سخت گذشت

 هیــچ مســئولی مشــکلات مــا را 
نمی فهمــد. کمک کنید تــا نزدیک به 
دویست مالباخته پروژه تجاری صدف 
بعد از حدود ده ســال به حق قانونی 

خودشان برسند

,,

گزارشی از گلایه مالباختگان پروژه نیمه کاره تجاری- تفریحی  صدف
 ضمن هشدار به شهروندان در این زمینه، صدای مالباختگان این پروژه ها را به گوش مسئولین امر می رسانیم

 تا هرچه سریعتر نسبت به معضل مجتمع های تجاری نیمه کاره رسیدگی نمایند

گزارش اختصاصی روزنامه دریا:

مروارید سرمایه های مردم بندرعباس
 محصور در پوسته سخت صدف

تشکر پیمانکار بابت صبر و شکیبایی سرمایه گذاران در ساخت و تکمیل پروژه  در 11 مهر91 شکایت راه و شهرسازی از پیمانکار به اتهام تشویش اذهان عمومی از یک نهاد دولتی در تاریخ7 شهریور1400

گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان از رونمایی و انتشار کتاب 
نشست های قضایی دادگستری استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس کل دادگســتری هرمزگان از رونمایی و 
انتشار کتاب نشست های قضایی دادگستری استان خبر داد.

علی صالحی با اشــاره به بیانــات مقام معظم رهبری »مــد ظله العالی« 
مبنی بر اینکه “پژوهش بایســتی هم برای رســیدن به اوج قله علم و هم 
برای حل مسائل جاری کشور باشــد” تصریح کرد: از آنجا که بر اساس 
قانون اساســی جمهوری اســلامی ایران، احقاق حــق و اجرای عدالت، 
رسالت اصلی دستگاه قضایی اســت ، لذا برای رسیدن به این مهم، موارد 
 بسیاری از جمله وجود منابع انسانی متعهد، متبحر، عالم و آگاه، ضرورتی

 اجتناب ناپذیر است.
وی همچنین با اشاره به اینکه منابع انسانی، سرمایه اصلی هر دستگاه است، 
خاطر نشان کرد: خوشــبختانه معاونت منابع انسانی دادگستری کل استان 
هرمــزگان در امر آموزش قضات، کارکنان اداری، ضابطان دادگســتری و 

کارکنان و اعضای شــوراهای حل اختلاف به مــوازات رویکرد پژوهش 
محور، عملکرد بسیار مناسب و مطلوبی داشته است.

رئیس کل دادگستری هرمزگان به اهمیت برگزاری نشست های قضایی نیز 
اشــاره کرد و یادآور شد: برگزاری نشست های پربار علمی در کنار صدور 
آرای قضایی متقن، هســته اصلی ایجاد رویه قضایی را شکل می دهند و بر 
همین اســاس تا کنون نشست های  قضایی متعددی در حوزه های مختلف 
استان برگزار شــده که حاصل گردآوری نتایج آن، تدوین، چاپ و انتشار 

کتاب نشست های قضایی دادگستری کل استان هرمزگان می باشد.
وی در پایان از تشــکیل کمیته مطالعات حقوقی، اظهارنظر علمی پیرامون 
پیش نویس دســتورالعمل ها، آیین نامه ها و لوایــح و برگزاری کارگاه های 
متعدد آموزشی، کمیته های علمی مشــترک با دانشگاه ها و مراکز آموزش 
عالی، تدوین نقطه نظرات قضات پیرامون مهم ترین نکات کاربردی حقوقی 
و قضایی و برگزاری جشنواره آرای برتر، به عنوان دیگر اقدامات علمی و 

پژوهشی معاونت منابع انسانی دادگستری استان هرمزگان نام برد. 

گفتنی اســت؛ کتاب نشست های قضایی دادگســتری استان هرمزگان به 
انضمام شــانزده فقره نشســت قضایی منتخب دبیرخانه مرکز آموزش قوه 

قضاییه در تیراژ هزار نسخه، تدوین و منتشر شده است. 

رونمایی از کتاب نشست های قضایی دادگستری هرمزگان
ســرویس خبری// جلسه کمیســیون فرهنگی 
و اجتماعی شــورای اسلامی شــهر بندرعباس با 
دســتورکارهای نشست هم اندیشــی با اعضای 
کمیســیون فرهنگ و هنر مجمع جوانان استان 
هرمــزگان و کمیته فرهنگی هیئــت ورزش های 
با  اندیشی  همگانی استان هرمزگان و نشست هم 

انجمن هنرهای نمایشی برگزار شد.
به گــزارش خبرنگار دریا، رئیس کمیســیون فرهنگی 
واجتماعی شورای شهر با بیان اینکه تعامل بین دستگاه 
های فرهنگی سبب توســعه فرهنگ استان و شهر می 
شود، بیان کرد: جوانان شهر بندرعباس از استعدادهای 
بالقــوه ای در زمینه های مختلــف از جمله فرهنگ و 
ورزش برخوردارنــد و باید با تــلاش و همراهی همه 

دســتگاه های مربوطــه این ظرفیت ها و اســتعدادها 
به بالفعل تبدیل شــود. حسن ســالاری گفت: حمایت 
اعضای شورای شهر از فرهنگ، ورزش و هنر که نقش 
اساسی و تأثیرگذاری درتوســعه فرهنگی دارند ناشی 
از اعتقاد اعضا به مقوله فرهنگ اســت و امیدواریم که 
 شاهد موفقیت های روزافزون جوانان این شهر در همه 

زمینه ها باشیم.
گفتنی اســت؛در این جلسه به مســائلی همچون بیان 
مشــکلات حوزه ورزش های همگانــی، تئاتر  و هنر 
شــهربندرعباس، گســترش برنامه های قرآنی، بازدید 
از فرهنگســراها و پلاتوها و تجهیز این فرهنگسراها و 
تشکیل کمیته های مختلف در این کمیسیون جهت بهبود 

و ارتقاء مسائل فرهنگی در شهر بندرعباس تأکید شد.

اعضای کمیسیون فرهنگی، اجتماعی شورای شهر بندرعباس تاکید نمودند

لزوم افزایش زیر ساخت های فرهنگی و هنری شهر بندرعباس

)قسمت اول(


